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     PROTOKÓŁ NR XX/2016 

z XX zwyczajnej sesji Sejmiku Województwa Lubuskiego 

kadencji 2014-2018 

16 maja 2016 roku, godz. 1100 

Sala w Centrum Nauki Keplera – Centrum Przyrodnicze w Zielonej Górze 

 

 

 

Punkt 1. 

Otwarcie obrad XX zwyczajnej sesji Sejmiku. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Mirosław Marcinkiewicz: Szanowni Państwo, 

otwieram XX zwyczajną sesję Sejmiku Województwa Lubuskiego kadencji 2014-2018.  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego wita radnych i zaproszonych gości. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Mirosław Marcinkiewicz: Proszę Państwa, 

uchwałą nr XIX/194 z bieżącego roku oraz XIX/198 z bieżącego roku Sejmik Województwa Lubuskiego 

dnia 18 kwietnia 2016 roku przyznał Odznaki Honorowe za Zasługi dla Województwa Lubuskiego Panu 

Wacławowi Zbyszkowi Hanszowi oraz Panu Stanisławowi Madejowi. Dziś będziemy mieli zaszczyt 

wręczyć te odznaki. Poproszę Wiceprzewodniczącego Sejmiku Pana Marka Surmacza o przedstawienie 

sylwetek osób odznaczonych. Osoby odznaczone proszę o wystąpienie.       

 

Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Marek Tomasz Surmacz odczytuje laudacje 

odznaczonych „Odznaką Honorową za Zasługi dla Województwa Lubuskiego”, a Marszałek 

Województwa Lubuskiego Elżbieta Anna Polak wraz z Przewodniczącym Sejmiku Województwa 

Lubuskiego Mirosławem Marcinkiewiczem wręczają odznaki. 

Laudacje stanowią załącznik nr 1 do protokołu. 

 

Zasłużony dla Województwa Lubuskiego Wacław Zbyszek Hansz: Proszę Państwa, chciałbym 

bardzo gorąco podziękować za wyróżnienia, które nas spotkały. I teraz w swoim imieniu: mam 

świadomość tego, że oczywiście nie spotkałby mnie ten zaszczyt gdyby nie zaangażowanie, aktywność 
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nieobecnych tutaj działaczy stowarzyszenia, które mam przyjemność reprezentować. Chciałbym  

im wszystkim bardzo serdecznie podziękować, jak również podziękować samorządom, instytucjom, 

sympatykom, z którymi mam możliwość współpracy. Nie ma tu tych ludzi, ale jest jedna osoba 

szczególnie mi bliska, która od ponad 30 lat toleruje moją nieobecność niemal we wszystkie soboty  

i niedziele, a i pozostałe dni tygodnia też bardzo różnie to wygląda - moja żona, której bardzo 

serdecznie dziękuję. Dziękuję bardzo.                    

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Mirosław Marcinkiewicz: Dziękujemy pięknie. 

Szanowni Państwo jeszcze jedna informacja. Chciałbym powitać naszego gościa z Brandenburgii:  

Pan Manfred Wothe, Prezes Europejskiej Akademii Sportu Brandenburgii jest dzisiaj również obecny  

w trakcie naszego Sejmiku. Serdecznie witam. 

Szanowni Państwo na podstawie listy obecności stwierdzam, że na stan 30 Radnych Województwa 

Lubuskiego na sesji obecnych jest 28, wobec czego Sejmik władny jest do podejmowania 

prawomocnych uchwał.  

Jednocześnie informuję, że protokół z XIX sesji Sejmiku Województwa Lubuskiego został umieszczony 

na serwerze dla radnych, a podczas dzisiejszej sesji jest wyłożony na stoliku Biura Sejmiku. Protokół 

przyjmiemy w końcowej części obrad.  

Informuję również, że podczas przerwy w obradach odbędzie się posiedzenie Komisji Kultury, Edukacji, 

Sportu i Turystyki. Ta komisja będzie obradowała przed rozpatrzeniem punktu 16.  

 

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

Lista obecności zaproszonych gości stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

 

Punkt 2.          

Przyjęcie porządku obrad sesji. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Mirosław Marcinkiewicz: Przystępujemy  

do uchwalenia porządku obrad. Panie i Panowie Radni, otrzymaliście zaproszenie na sesję wraz  

z porządkiem. Czy są jakieś uwagi? Proszę, Pan Radny Mejza. 

 

Radny Województwa Lubuskiego Łukasz Mejza: Szanowny Panie Przewodniczący, Wysoki Sejmiku. 

W imieniu Klubu Radnych Bezpartyjni Samorządowcy wnoszę o rozszerzenie porządku obrad o punkt: 
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Przyjęcie stanowiska Sejmiku Województwa Lubuskiego w sprawie wsparcia działań na rzecz 

eksploatacji złóż miedzi i srebra w regionie lubuskim.  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Mirosław Marcinkiewicz: Dziękuję.  

Czy są jakieś głosy w tej sprawie? Proszę, Pan Radny Maciuszonek.   

 

Radny Województwa Lubuskiego Wacław Jan Maciuszonek: Panie Przewodniczący, w tej kadencji 

przyjmowaliśmy już stanowisko. Myślę, że nie ma potrzeby drugi raz tego samego powtarzać, chyba,  

że z przyczyn politycznych.  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Mirosław Marcinkiewicz: Dziękuję. To znaczy, 

proszę Państwa, może dla jasności rzeczy: ja mam przed sobą stanowisko Sejmiku Województwa 

Lubuskiego w sprawie wspierania działań na rzecz eksploatacji złóż miedzi, srebra w województwie 

lubuskim, które to zostało przyjęte niedawno przez Sejmik w roku 2015. Na moją wiedzę przed 

Naczelnym Sądem Administracyjnym toczy się z kolei sprawa wniesiona, znaczy dotycząca dwóch 

podmiotów, które są najbardziej zainteresowane eksploatacją. W tej sytuacji, ale to jest moje zdanie, 

mam wątpliwości, czy kolejny raz musimy mówić, że coś popieramy skoro to popieramy. To jest moje 

zdanie. Wnioskodawca, Pan Radny Mejza, proszę, udzielam głosu. 

 

Radny Województwa Lubuskiego Łukasz Mejza: Szanowny Panie Przewodniczący, owszem 

przyjęliśmy stanowisko w zeszłym roku, ale pragnę przypomnieć, że było to również drugie stanowisko, 

dlatego, że pierwsze przyjęliśmy w 2014 roku. Nic nie stoi na przeszkodzie abyśmy takowe stanowisko 

przyjęli również w roku 2016, szczególnie, że zmieniła się władza na poziomie centralnym, więc 

moglibyśmy przyjąć stanowisko, które zaadresujemy do nowej władzy. Ponadto jest planowana wizyta 

premiera Morawieckiego w regionie lub ewentualnie przedstawiciele regionu wybiorą się do premiera 

Morawieckiego i warto żebyśmy posiadali bardzo silną legitymację w ręku przed rozmowami  

z premierem Morawieckim.  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Mirosław Marcinkiewicz: Dziękuję. Mam taką 

propozycję. W naszym porządku obrad jest punkt 46 - Sprawy różne. Jeżeli Pan Radny zgodzi  

się wrócić do tej sprawy w sprawach różnych to jestem za tym. Będzie również czas na to, by Pan 

Radny porozmawiał z innymi radnymi, czy chcą podjąć w ogóle ten temat. 
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Radny Województwa Lubuskiego Łukasz Mejza: Bardzo dziękuję.  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Mirosław Marcinkiewicz: Dziękuję.  

Czy są inne uwagi do porządku? Jeżeli nie ma porządek obrad poddaję pod głosowanie. Będziemy 

głosować. Kto z Państwa jest za przyjęciem porządku obrad, proszę o zagłosowanie na tak. Kto jest 

przeciwny na nie. Kto się wstrzymał, niebieski przycisk na urządzeniu głosującym. Dziękuję.    

24 głosy za, 1 głos wstrzymujący się, przeciw 0. 

Stwierdzam, że porządek obrad został przyjęty. 

Przechodzimy do punktu 3. 

Wynik głosowania stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

 

Przyjęty porządek obrad stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

 

Punkt 3. 

Wnioski i interpelacje. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Mirosław Marcinkiewicz: Proszę bardzo.  

Kto z Państwa Radnych chciałby zabrać głos? Pierwszy zgłosił się Pan Zbigniew Kościk, druga Pani 

Radna Chinalska i tego się na razie trzymamy. Oddaję głos. Pan Radny Kościk. 

 

Radny Województwa Lubuskiego Zbigniew Kościk: Pani Marszałek, jeśli Pani pozwoli to chciałbym 

wrócić do tematu takich bulwersujących chyba nie tylko radnych, ale całą opinię publiczną bardzo 

wysokich podwyżek, jakie miały miejsce w Szpitalu Wojewódzkim w Gorzowie, które zaskoczyły także 

Panią i wtedy pod wpływem naszych pytań, zainteresowania ze strony radnych, zechciała Pani 

powiedzieć, że powoła Pani specjalny zespół, który dokona audytu. Minęło już troszeczkę czasu. 

Chciałbym zapytać jakie są efekty pracy tego zespołu - nie wiem czy to była jedna osoba, czy faktycznie 

zespół, i jakie działania naprawcze w stosunku do tych problemów w szpitalu gorzowskim zostały 

dokonane? Przypomnę mamy maj, jest to kolejny rok jakby rozliczeniowy. Czy z tymi osobami, które 

uzyskały tak wysokie podwyżki w ubiegłym roku renegocjowano te kontrakty? Czy także może w jakiś 

sposób zadowolono inne grupy zawodowe zatrudnione w szpitalu? Czyli po prostu czy problem został 

Pani Marszałek rozwiązany? 

Drugie pytanie dotyczy Pani Marszałek pełnomocników, których ustawowo ma Pani prawo zatrudniać. 

Chciałbym zapytać ile osób pełni tę zaszczytną funkcję pełnomocnika Pani Marszałek? Za co te osoby 
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odpowiadają i jakie mają wynagrodzenie? Nie ukrywam, że pytanie wynika z informacji, które 

uzyskałem, że pojawił się kolejny pełnomocnik, który został przez Panią zatrudniony. Chciałbym 

potwierdzić, że tak jest w rzeczywistości. Dziękuję. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Mirosław Marcinkiewicz: Dziękuję. Pani 

Radna Chinalska. 

 

Radna Województwa Lubuskiego Anna Chinalska: Panie Przewodniczący, Pani Marszałek, Wysoki 

Sejmiku. Pragnę złożyć wniosek w imieniu Klubu Polskiego Stronnictwa Ludowego i z mojej inicjatywy  

w sprawie podjęcia stanowiska przez Sejmik Województwa Lubuskiego w sprawie wyeliminowania  

w nowej ustawie Prawo wodne podnoszenia opłat za pobór i wrzut wód z gospodarstw rybackich. Stawy 

rybne to nie tylko hodowla ryb. Stawy rybne to bogate ekosystemy, środowisko życia wielu gatunków 

chronionej flory i fauny. Większość stawów objęto różnymi formami ochrony przyrody w tym 

rezerwatową, czy siecią Natura 2000. Stawy rybne to zbiorniki małej retencji wód o powierzchni 60 tys. 

Ha magazynują wody w wielu zlewniach polskich rzek w ilości 600 mln metrów sześciennych wody 

rocznie. To trzykrotnie więcej niż zbiornik retencyjny Jeziorsko. Koszty ochrony przyrody oraz retencji 

wody na stawach ponoszą w 100% rybacy stawowi. Dlaczego więc rybacy stawowi mają być 

opodatkowani za pobór wody? Możliwość zwolnienia rybaków stawowych z podatku za pobór wody 

wynika m.in. z ramowej dyrektywy wodnej. Preambuła ramowej dyrektywy wodnej mówi: woda nie jest 

produktem handlowym takim jak każdy inny, ale raczej dziedzictwem, które musi być chronione, 

bronione i traktowane jako takie. Art. 9 pkt. 1 tej oto preambuły mówi: Państwa członkowskie 

uwzględniają zasadę zwrotu kosztów usług wodnych włączając koszty ekologiczne i materiałowe, 

zapewniają, że polityki opłat za wodę przewidują odpowiednie działania zachęcające użytkowników  

do wykorzystywania zasobów wodnych efektywnie oraz przyczyniają się do osiągnięcia celów 

środowiskowych niniejszej dyrektywy. Stawowa wartość funkcji ochrony przyrody i retencji wody 

znacznie przewyższa wartość produkcji rybackiej. Polskie stawy produkują rocznie 20 tys. ton ryb. 

Woda na produkcję ryb to jest jej użytkowanie bez konsumpcji. Produkcja 500 kg ryb z ha nie 

zanieczyszcza wody. Ja tu bardzo proszę o podjęcie stanowiska przez Sejmik Województwa 

Lubuskiego o wyeliminowanie w nowej ustawie Prawo wodne podnoszenia opłat za pobór i zrzut wód  

z gospodarstw rybackich, ponieważ to będzie koniec rybactwa śródlądowego. Dodam tylko, że cena 

karpia wzrośnie wtedy do 30 zł za kg. W tej chwili wynosi około 10 zł za kg, czyli te gospodarstwa  

nie będą mogły za tą cenę sprzedać karpia.  
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Jeszcze mam jedną interpelację w sprawie oszczędności, dotyczącą oszczędności budżetowych  

w wyniku postępowań przetargowych robót drogowych. Chciałam się tutaj zapytać, jaki będzie  

tok postępowania ze środkami budżetowymi, które są oszczędnościami w wyniku postępowań 

przetargowych robót drogowych? Uważam, że tak zaoszczędzone środki, szczególnie tam gdzie jest 

etapowanie robót, powinny być przeznaczone na dalszą realizację tego zadania. Jeśli jest to możliwe 

nawet w tym roku budżetowym. Na jakim etapie jest postępowanie przetargowe na drodze wojewódzkiej 

276, dotyczy to przebudowy drogi we wsi Radnica? Jeśli będą oszczędności proponuję przekazanie 

tych środków na dalsze odcinki przygotowane już do inwestycji tej drogi. Nie wyobrażam sobie,  

aby środki te były przenoszone na realizację innych zadań. Dziękuję bardzo.   

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Mirosław Marcinkiewicz: Dziękuję. Czy  

są jeszcze zgłoszenia? Pan Radny Klaudiusz Balcerzak.  

 

Radny Województwa Lubuskiego Klaudiusz Balcerzak: Chciałbym złożyć słowną interpelację i jeden 

wniosek. Pierwsza interpelacja: chciałbym żeby powstał zespół, który opracuje program rozwoju 

przetwórstwa dziczyzny w województwie lubuskim. Budowanie marki i wizerunku zielonego zagłębia 

Polski byłoby bardzo dobrym pomysłem. Do tego należałoby włączyć polskie lasy, Polski Związek 

Łowiecki i oczywiście Departament Rolnictwa i Rozwoju Wsi. Mam nadzieję, że ja i Komisja Produktu 

Regionalnego i Tradycyjnego będziemy w tym uczestniczyć. Dlaczego ten wniosek stawiam? Jest  

to taka gospodarka nieracjonalna, a można zrobić z tego tradycyjny produkt, który przysłuży  

się do dobrego wizerunku naszego województwa.  

Wniosek drugi, krótki. Chodzi o sprawę sprzedaży zabytków i przeniesienie własności na innych 

właścicieli, którzy w umowie mają zastrzeżone prawa i obowiązki. Chcę Państwu powiedzieć,  

że w Sławie sprzedano pałacyk i już jest drugi nabywca, który nie wywiązuje się, z nałożonych na niego 

obowiązków. To, co się dzieje przy tym pałacyku w Sławie można nazwać tylko skandalem. 

Naprzeciwko dobrze zrewitalizowanego kościoła parafialnego jest kompletna ruina i podczas ostatniej 

wizyty Niemców, nie tylko widziałem i słyszałem opinie, a to w końcu buduje nasz wizerunek nie tylko 

Sławy, powiatu, ale naszego pięknego województwa mając na uwadze, że Sława jest zagłębiem 

turystycznym. Jest to adresat tego mojego wniosku oczywiście Konserwator Zabytków w Gorzowie. 

Jeszcze jedno. Byliśmy wczoraj z Panią Kolą-Gośniowską na 70-leciu straży pożarnej powiatu 

wschowskiego i Ochotnicza Straż Pożarna w Starym Strączu została wyróżniona. Strażacy kazali 

serdecznie pozdrowić Sejmik i ja chciałbym też to zrobić, bo była to niesamowita uroczystość, która 
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pokazuje jak określona społeczność, która jest bardzo przydatna dla społeczeństwa, potrafi integrować 

społeczność. Dziękuję bardzo.  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Mirosław Marcinkiewicz: Dziękuję.  

Czy są jeszcze? Proszę bardzo Pan Maciej Nawrocki? 

 

Radny Województwa Lubuskiego Maciej Grzegorz Nawrocki: Mam wniosek i interpelację. 

Interpelacja dotyczy podziału środków finansowych na zakup sprzętu medycznego dla placówek 

ochrony zdrowia w województwie lubuskim. Nie będę jej przytaczał, przekażę na piśmie. Wniosek 

dotyczy podziału środków finansowych na rozbudowę infrastruktury medycznej w województwie 

lubuskim. Dziękuję 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Mirosław Marcinkiewicz: Dziękuję.  

Kto z Państwa jeszcze? Pan Zbigniew Kołodziej, proszę.  

 

Radny Województwa Lubuskiego Zbigniew Jan Kołodziej: Panie Przewodniczący, Pani Marszałek, 

Wysoka Rado. Chciałbym złożyć dwie interpelacje. Jedna dotyczy remontu drogi w miejscowości 

Kosieczyn. W ciągu drogi wojewódzkiej 302 w miejscowości Kosieczyn w planach jest mowa  

o obwodnicy, która zapewne nie powstanie w najbliższych latach. Droga przez wieś jest w kiepskim 

stanie i co jakiś czas jest łatana. Jednak jadący ciężki transport, nawet kilkaset tirów dziennie, powoduje 

słabą trwałość prac remontowych oraz pękanie budynków przylegających do jezdni. Na prośbę 

mieszkańców wnioskuję, aby zamiast częstego łatania jezdni położyć cienką warstwę nowej 

nawierzchni, co wpłynie na spokojniejszy przejazd pojazdów przez tą miejscowość. Druga interpelacja 

jest do Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych, dotycząca drogi krajowej nr 92. Korespondencja pomiędzy 

gminą Łagów, a Generalną Dyrekcją trwa od kilku lat, dotycząca przebudowy skrzyżowania  

z lewoskrętem do Gronowa. Ciągle jest przesuwany termin realizacji inwestycji. Chciałbym zapytać, 

kiedy jest realna szansa na rozpoczęcie tego zadania? Drugi temat: we wsi Wilkowo są przejścia  

ze światłami pulsującymi. Jaka jest możliwość na zamontowanie sygnalizacji świetlnej? Trzeci:  

w miejscowości Wityń został wykonany częściowo chodnik, który powoduje, że mieszkańcy chcąc dojść 

do domów muszą wejść na ruchliwą jezdnię. Pytanie moje brzmi: kiedy zostanie zakończona budowa 

brakującej części chodnika? Dziękuję.  
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Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Mirosław Marcinkiewicz: Dziękuję. Proszę 

bardzo.  

 

Radna Województwa Lubuskiego Małgorzata Barbara Gośniowska-Kola: Szanowny Panie 

Przewodniczący, Pani Marszałek, Szanowni Państwo Radni. Ja mam również interpelację ustną. 

Proszę o sprawozdanie z wydatkowania na promocję w 2015 roku. Jaka kwota została wydatkowana  

na promocję regionu województwa lubuskiego w roku 2015 w mediach? Jakiego rzędu w związku  

z tym będą oszczędności, skoro planuje się umieszczenie przed Urzędem Marszałkowskim telebimu  

na kwotę 30 tys. oraz jakie będą koszty nadzoru i utrzymania tego telebimu? Roczne koszty. Dziękuję 

bardzo.  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Mirosław Marcinkiewicz: Dziękuję. Nie widzę 

innych zgłoszeń. Proszę Państwa żeby interpelacje i zapytania złożyć na piśmie to wtedy precyzyjnie 

można spodziewać się odpowiedzi. Dziękuję. Przechodzimy do punktu kolejnego. 

 

Wnioski i interpelacje złożone przez radnych na piśmie stanowią załącznik nr 6 do protokołu. 

 

Punkt 4.      

Informacja na temat bieżącej pracy Zarządu Województwa Lubuskiego.   

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Mirosław Marcinkiewicz: Proszę Panią 

Marszałek Elżbietę Annę Polak o przedstawienie informacji. 

 

Marszałek Województwa Lubuskiego Elżbieta Anna Polak: Dostojni Parlamentarzyści, Panie 

Przewodniczący, Szanowni Radni, Drodzy Goście. W okresie międzysesyjnym Zarząd Województwa 

obradował na 6 posiedzeniach, przyjęliśmy 82 uchwały, rozpatrzyliśmy również wiele innych wniosków, 

ofert i spraw. I tak w zakresie merytorycznym poszczególnych departamentów. Departament 

Zarządzania Regionalnym Programem Operacyjnym, został przyjęty plan kontroli regionalnego 

programu. W zakresie Departamentu Infrastruktury i Komunikacji Zarząd zatwierdził sprawozdania 

finansowe naszych WORD-ów w Zielonej Górze i w Gorzowie. Dwie instytucje odnotowały za ubiegły 

rok wynik dodatni. W zakresie Departamentu Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich Zarząd 

zatwierdził listy strategii rozwoju lokalnego. 9 takich strategii zostało zatwierdzonych. Jesteśmy  

w trakcie przygotowywania umów. Jeszcze w tym miesiącu zostaną podpisane. W zakresie 
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Departamentu Rolnictwa, Środowiska i Rozwoju Wsi został przyjęty, zatwierdzony plan podziału 

środków budżetu województwa lubuskiego związany z wyłączeniem gruntów rolnych. Na 2016 rok 

przyznaliśmy 24 dotacje na łączną kwotę 1 mln 200 tys. złotych. Departament Przedsiębiorczości  

i Strategii Marki przygotował konkurs na promocję regionu przez sport. Zarząd przeznaczył na ten cel 

kwotę 200 tys. złotych. Oglądając wczoraj zwycięski mecz naszych koszykarzy doszłam do wniosku,  

że chyba za mało, bo faktycznie jesteśmy regionem mistrzów, a nie ma lepszej promocji jak promocja 

przez sport i Pan Poseł Kucharski się uśmiecha do mnie. Zarząd wyraził zgodę na powierzenie 

Lubuskiej Federacji Sportu w Zielonej Górze zadań w zakresie naszego programu „Junior Sport” - 

zajęcia sportowe dla dzieci i młodzieży klas IV-VI. Powierzyliśmy Szkolnemu Związkowi Sportowemu 

„Ziemia Lubuska” w Zielonej Górze program „Mały Mistrz”, do realizacji ten program, oraz realizację  

2 projektów w ramach poddziałania w Regionalnym Programie Operacyjnym na promocję gospodarczą. 

Ten projekt dopiero jest przygotowywany, będziemy startować również w ramach naszego Biura 

Projektów Własnych, systemowych też z pakietem własnych projektów. Przygotowujemy również 

projekt w zakresie promocji turystycznej i Zarząd wyraził zgodę pokryć wkłady własne do tych 

projektów. Ważne wydarzenia. W tym okresie dużo się działo. 18 kwietnia Wicemarszałek Romuald 

Gawlik uczestniczył w bardzo ważnym wydarzeniu otwarcia placówki Opiekuńczo-Wychowawczej  

w Zielonej Górze dla 24 dzieci. Takie ośrodki już działają w Świebodzinie i w Żarach. Ten ośrodek 

został zrealizowany dzięki wsparciu Ministerstwa Rodziny, Pracy i Polityki Społecznej. Odbył się koncert 

promocyjny w Warszawie. To muzycy, którzy u nas przez tydzień grają w Paradyżu w festiwalu „Muzyka 

w Raju”. Mieli wspaniały koncert w Filharmonii Narodowej, była to znakomita okazja również  

do spotkania ambasadorów Ziemi Lubuskiej i wielkiej promocji naszego regionu. O tym, że ruszył 

„Junior Sport” i „Mały Mistrz” to już mówiłam. Samorząd przeznaczył na ten cel odpowiednio kwoty  

100 tys. i 150 tys. Ważna informacja dla beneficjentów. Szanowni Państwo na wniosek właśnie 

projektodawców wydłużamy niektóre nabory wniosków, a mianowicie na badania i innowacje do 1 lipca, 

na rozwój sektora małych i średnich przedsiębiorstw do 31 maja i w obszarze związanym z edukacją  

w ramach Europejskiego Funduszu Społecznego do 17 czerwca. Prowadziliśmy liczne szkolenia w tym 

zakresie w dniach od 9 do 12 maja i w dalszym ciągu też będziemy prowadzić warsztaty zarówno  

jak przygotować projekty w ramach EFS-u, jak też całego Regionalnego Programu Operacyjnego. 

Bardzo duże zainteresowanie beneficjentów, którzy bardzo chętnie uczestniczą w tych spotkaniach. 

Stypendia dla młodych sportowców. Wyróżniliśmy 38 młodych sportowców. 19 kwietnia Zarząd 

zatwierdził listę. Stypendium miesięcznie wynosi 385 złotych. Przygotowujemy proszę Państwa bardzo 

dobry projekt w zakresie Partnerstwa dla wolontariatu, dla dobra młodych Lubuszan. Niestety niektóre 

wskaźniki ekonomiczne mamy bardzo dobre. Ostatnio też bardzo dobra informacja ukazała  
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się w „Pulsie Biznesu” o tym, że lubuskie zaraża optymizmem. Mamy najwyższy wskaźnik w Polsce  

w zakresie nakładów inwestycyjnych planowanych w tym roku, wzrost o 28,5 pkt. To lubuskie jest tym 

właśnie liderem w kraju, natomiast nie wszystkie są wskaźniki tak optymistyczne. Jeżeli chodzi  

o wskaźnik w zakresie polityki społecznej dotyczący liczby samobójstw wśród dzieci i młodzieży  

w regionie lubuskim mamy ich najwięcej. Dlatego postanowiliśmy zbudować sieć poradni dla młodzieży 

w partnerstwie ze Związkiem Harcerstwa Polskiego i innymi instytucjami. W tej chwili tworzymy  

ten projekt, który chcemy sfinansować w ramach Europejskiego Funduszu Społecznego. Bardzo ważne 

jubileusze, w których uczestniczyliśmy, m.in. 70 lat gorzowskiego teatru. Odbyło się też drugie 

posiedzenie Wojewódzkiej Rady Dialogu Społecznego. Bardzo ważna instytucja, gdzie omawiamy 

sprawy istotne dla pracodawców, dla pracowników w naszym regionie. Narzekaliśmy proszę Państwa, 

że zbudowaliśmy sobie autostradę, szerokopasmowe lubuskie, teraz czas na włączenie do Internetu,  

na budowę ostatniej mili, która będzie finansowana w ramach Cyfrowej Polski, już nie Regionalnego 

Programu i przykładem jest Sulęcin, gdzie 800 gospodarstw złożyło deklaracje i ten projekt w tej chwili 

jest tam realizowany przez firmę Orange. Będą kolejne obszary objęte włączeniem do internetu, to jest 

powiat gorzowski, powiat zielonogórski, sulęciński właśnie i nowosolski. O współpracy polsko-

ukraińskiej rozmawialiśmy z ambasadorem Ukrainy 25 kwietnia. Przygotowujemy w tej chwili w naszym 

regionie, w Drzonkowie, pobyt dla dzieci z Ukrainy. Zarząd Województwa obradował w Sulęcinie, gdzie 

mogliśmy zapoznać się na wyciągnięcie ręki zarówno z sukcesami jak i z problemami powiatu, 

zwłaszcza Specjalnego Ośrodka Szkolno-Wychowawczego, który przygotowuje ważny projekt  

do realizacji. Zarząd przyjął też plan inwestycyjny i promocji gospodarczej województwa lubuskiego. 

Ten program będzie prezentowany już za chwilę. W czerwcu odbędzie się tutaj w tej sali bardzo ważna 

konferencja w partnerstwie z PAIiIZ-em i ze Strefą Słubicko-Kostrzyńską. Będziemy prezentować nasz 

potencjał gospodarczy, potencjał inwestycyjny. Mamy 2 tys. ha uzbrojonych terenów, potrzebni są nowi 

inwestorzy, którzy przyniosą kapitał do regionu. Chcemy żeby te tereny były zagospodarowane. 

Konferencja programowo jest już przygotowana i korzystając z okazji zapraszam wszystkich Państwa 

obecnych, a szczególnie radnych wojewódzkich, ponieważ merytorycznie będzie to bardzo dobre 

spotkanie. Mapy potrzeb zdrowotnych są przyjęte w zakresie szpitalnictwa i też tu statystyki są bardzo 

dla nas dobre. Mamy najwięcej nowoczesnego sprzętu. Myślę, że dobrze zainwestowaliśmy w tym 

okresie programowania, który rozliczamy i to dobrze służy naszym mieszkańcom. Przeprowadziliśmy 

promocję połączeń, tym razem na południu: Berlin-Żary-Żagań i Legnica-Wrocław. Pociąg do kultury 

kursuje w każdy weekend. Do kultury, czyli do Wrocławia - Europejskiej Stolicy Kultury. 12 lat Polski  

w Unii Europejskiej. 1 Maja to była wspaniała okazja do promocji nie tylko samej Unii Europejskiej,  

ale również działań, które razem realizujemy „Co nam dała Unia Europejska”. Bardzo duże 
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zainteresowanie mieszkańców naszego regionu. 28 mln euro płynie do lokalnych grup działania. Zarząd 

Województwa przyjął strategię lokalnych środowisk, w tej chwili są podpisywane umowy. To są proszę 

Państwa niesłychanie ważne projekty. Na obszarach wiejskich powstają za te pieniądze place zabaw, 

świetlice, domy weselne, również niezbędna infrastruktura, ale to zależy od inicjatywy oddolnej. Można 

powiedzieć, że jest to doskonały przykład budżetu obywatelskiego. 2 Maja Zarząd Województwa ogłosił 

konkurs ofert na wsparcie działań w zakresie promocji województwa lubuskiego podczas wydarzeń 

sportowych. O tym już mówiliśmy. Uczestniczyliśmy również w uroczystościach związanych ze Świętem 

Konstytucji 3 Maja. W Zielonej Górze zaprezentowałam podczas tych uroczystości w pełnym zakresie 

stanowisko naszego Sejmiku, które zostało przyjęte przez radnych. Odbył się też III Lubuski Kongres 

Młodych Rolników. Lubuskie, proszę Państwa, będzie w przyszłym roku gospodarzem jubileuszowych, 

bo już 10-tych, Dni Mediów Polsko-Niemieckich. Wicemarszałek Stanisław Tomczyszyn odebrał 

pałeczkę od Stanisława Tillicha. I o tym, że optymizmem wieje z lubuskiego, o tym już Państwu 

mówiłam. Jeżeli chodzi o interpelacje. W związku z tym, że mamy dzisiaj bardzo dużo informacji,  

ja tylko tak skrótowo - na te najbardziej zaczepne może, które Pan Radny Kościk zgłosił dotyczy może 

nie pełnomocników, ale doradców, bo pełnomocników też mamy ds. niejawnych itd., równego 

traktowania. Natomiast, jeżeli chodzi o doradców zgodnie z ustawą…. 

 

Radny Województwa Lubuskiego Zbigniew Kościk: Ale dlaczego zaczepne Pani Marszałek?  

 

Marszałek Województwa Lubuskiego Elżbieta Anna Polak: A tak w cudzysłowie, przepraszam.  

Nie kąśliwie, raczej mile. Marszałek może mieć 7 doradców. W tej chwili mam 3. Jest Pan dr Kotlęga,  

ds. jakości kształcenia na kierunku lekarskim, wcześniej zajmował się współpracą w celu utworzenia 

kierunku lekarskiego. Jest Pan Bogusław Wontor, o czym Państwo wiecie, ds. nowoczesnych 

technologii zwłaszcza kosmicznych i jest nowy doradca, bo o niego z pewnością chodzi, dzisiaj obecny 

również na sesji Pan Radosław Sujak, który odpowiada za wdrożenie nowoczesnych technologii  

w e-kulturze, e-edukacji. Realizujemy w tej chwili taki duży projekt e-kultura i odpowiada za te zadania. 

Jeżeli chodzi o prawo wodne przygotowujemy stanowisko na sesję czerwcową, więc nie będę wchodzić 

w szczegóły. Oszczędności poprzetargowe, które mamy faktycznie na drogach wprowadzamy  

do budżetu i przeznaczamy na drogi. Mamy plan przygotowany, więc będziemy mogli przyspieszać  

w realizacji, modernizacji, budowy i poprawy infrastruktury drogowej. Jeżeli chodzi o podział środków  

to na piśmie, bo nie był szeroko prezentowany. Drogi to też na piśmie. Sprawa telebimu: myślę,  

że jesteśmy już na takim poziomie, są takie standardy komunikowania się ze społecznością,  

że nie powinno to nikogo dziwić, że chcemy też korzystać z nowoczesnych technologii, nowoczesnych 
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urządzeń i będziemy takie technologie wdrażać, tym bardziej, że bardzo rynek się zmienia usług  

w tym zakresie, a to jest nasz obowiązek, żeby jak najlepiej komunikować się ze światem zewnętrznym  

i wykorzystywać jak najlepiej nowoczesne technologie zwłaszcza, że misja naszego regionu 

zobowiązuje nas do tego. Ja przypomnę: lubuskie ma być zieloną krainą nowoczesnych technologii  

i pod takim hasłem też odbędą się Dni Województwa 25 czerwca w Parku Mużakowskim. Już dzisiaj 

Państwa zapraszam, bardzo proszę o wpisanie do swoich kalendarzy, ponieważ również nowoczesne 

technologie kosmiczne tam będą prezentowane. Bardzo dziękuję. 

 

Informacja na temat bieżącej pracy Zarządu Województwa Lubuskiego stanowi załącznik  

nr 7 do protokołu. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Mirosław Marcinkiewicz: Dziękuję Pani 

Marszałek. Proszę jeszcze w tym miejscu o zabranie głosu Pana Romana Rutkowskiego, Członka 

Lubuskiej Rady Konsultacyjnej ds. Działaczy Opozycji i Osób Represjonowanych. 

 

Członek Lubuskiej Rady Konsultacyjnej ds. Działaczy Opozycji i Osób Represjonowanych 

Roman Rutkowski: Dzień dobry Państwu. Witam serdecznie. 27 kwietnia Pani Marszałek Elżbieta 

Polak wręczyła akty powołania 7 osobom w skład właśnie tej Lubuskiej Rady. Są to następujące osoby: 

Marek Rusakiewicz, Maria Tężycka, Edward Lipiec, Ryszard Szabłowski, Andrzej Perlak, który został 

wybrany przewodniczącym, jednak w tej chwili nie może wśród Państwa być obecny z powodów 

zdrowotnych, Waldemar Cerbiński oraz moja skromna osoba. Stosowną uchwałę Zarząd podjął  

20 marca br. i z naszych informacji wynika, że w związku z przyjęciem przez Sejm 20 marca 2015 roku 

ustawy o działaczach opozycji antykomunistycznej oraz osobach represjonowanych z powodów 

politycznych, która określa zadania tychże rad oraz stanowi o ich powoływaniu przypomnę,  

czy stwierdzam, że powołuje się skład tych rad spośród osób w tym wypadku zamieszkałych na terenie 

województwa lubuskiego oraz odznaczonych Krzyżem Wolności i Solidarności lub innym orderem  

czy odznaczeniem za działalność na rzecz niepodległego Państwa Polskiego. Z tego, co wiem  

to spośród tych 7 osób powołanych wszyscy otrzymali Krzyż Wolności i Solidarności. Ustawa ta z marca 

2015 roku weszła w życie też w ważnym dniu, to jest 31 sierpnia 2015 roku i reguluje ona właśnie 

zasady nabywania tego statusu działacza opozycji antykomunistycznej lub osoby represjonowanej, 

zasady wydawania stosownych legitymacji i odznak, jak również organizację i tryb działania tychże rad. 

Otóż w paru zdaniach: ustawa ta można powiedzieć dzieli osoby, które przyczyniły się chociażby  

do tego, że mamy wolny Sejmik, sejmiki województw, wolne wybory, żyjemy w wolności i demokracji,  
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na działaczy opozycji antykomunistycznej, którą są osoby, które od początku 1956 roku do 4 czerwca 

1980 roku co najmniej przez 12 miesięcy prowadziły działalność na rzecz niepodległego Państwa 

Polskiego w ramach różnych struktur czy organizacji potocznie nazywanych podziemnymi, do tego 

okresu oczywiście nie wlicza się tych niespełna 16 miesięcy karnawału to jest od 31 sierpnia 1980 roku 

do 12 grudnia 1981 roku oraz druga taka - nieładnie powiem - kategoria tych osób to jest osoba 

represjonowana z powodów politycznych, która także w tym samym okresie przebywała w więzieniu 

przez okres dłuższy niż 48 godz., a jeżeli była „zamykana” tylko na 48 godz. to tych pozbawień wolności 

powinno się uzbierać w sumie co najmniej 16, bowiem ustawa stanowi, że jeżeli to przekracza 30 dni. 

Jak również do osób represjonowanych zaliczani są wszyscy internowani na podstawie dekretu o stanie 

wojennym, ci, którzy byli powoływani do zasadniczej służby wojskowej, jeżeli to powoływanie, czy też na 

ćwiczenia różnego rodzaju miało też oznaki represji, ci, którzy brali udział w wystąpieniach 

wolnościowych na rzecz odzyskania przez nasz kraj niepodległości i następnie z tytułu tego 

uczestnictwa ponosili różnego rodzaju szykany, zwolnienia z pracy, relegowanie ze szkoły, z uczelni, 

powoływanie „karne” do wojska, czy zakaz publikacji itd. oraz osoby, które - też takowe były - były 

poszukiwane listami gończymi przez ówczesne władze. Statusu tego działacza opozycji 

antykomunistycznej bądź osoby represjonowanej nie może uzyskać osoba, która była pracownikiem, 

funkcjonariuszem lub żołnierzem organów bezpieczeństwa państwa chyba, że w trakcie pełnienia tej 

służby, mówiąc tak prostym językiem, współpracowała z organizacjami dążącymi na rzecz wolności  

i niepodległości. Taki najbardziej może znany w Polsce jest przykład, casus pułkownika Hodysza  

z Gdańska. Również nie może to być osoba, która była tajnym współpracownikiem organów 

bezpieczeństwa państwa. Najważniejsze postanowienie tej ustawy to jest w zasadzie ustanowienie 

Odznaki Honorowej Działacza Opozycji Antykomunistycznej lub Osoby Represjonowanej. Jest cały tryb 

właśnie nadawania tej odznaki oraz możliwość uzyskania świadczenia pieniężnego przez te osoby, 

które są w trudnej sytuacji materialnej. Powiem tak, żeby za bardzo nie wnikać w istotę: granicznym 

dochodem, który nie można przekroczyć - zawsze to się odnosi do najniższej emerytury, nawet kwoty 

niższej od najniższej emerytury, zaś wysokość świadczenia, jeżeli komuś zostanie przyznane, wynosi 

400 złotych, więc myślę, że nie powinno to budzić emocji różnego rodzaju tego typu, że ktoś powiedzmy 

z tego tytułu działalności w podziemiu odcina teraz przysłowiowe kupony. Jeżeli ktoś jest inwalidą, bądź 

też w trudnej sytuacji jednorazowo, jeżeli dochód także ma bardzo niski, w granicach, w tym wypadku 

dwóch najniższych emerytur, może dostać np. dofinansowanie do wózka inwalidzkiego lub innych 

przyrządów ortopedycznych. I wreszcie rady konsultacyjne ds. działaczy opozycji i osób 

represjonowanych jak już wspomniałem powstają przy zarządach województw, mogą liczyć 

maksymalnie 9 osób, minimalnie 5, akurat w naszym województwie jest taka decyzja Zarządu: 7 osób  
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i właśnie podstawowymi zadaniami tychże rad jest opiniowanie przekazywanych przez Szefa Urzędu 

ds. Kombatantów i Osób Represjonowanych wniosków o potwierdzenie statusu czy to działacza 

opozycji antykomunistycznej, czy to osoby represjonowanej z powodów politycznych, no właśnie 

świadczenie pomocy w przygotowywaniu wniosków bądź o pomoc materialną, bądź o uzyskanie takiego 

statusu, bowiem trzeba tutaj podkreślić, że taki status tego działacza można uzyskać bez posiłkowania 

się pomocą tychże rad, jak również analiza sytuacji życiowej tychże działaczy, czy też podejmowanie 

inicjatyw zmierzających do integracji środowisk działaczy opozycji antykomunistycznej, osób 

represjonowanych w tym wypadku w naszym regionie, bądź w mniejszych ojczyznach. Szereg innych 

postanowień tej ustawy ma charakter deklaratywny, a skoro mamy przyjemność przemawiać przed  

tak zacnym gremium to może zacytuję art. nomen omen 13, że samorząd terytorialny może udzielać 

pomocy takim osobom w zakresie udogodnień komunikacyjnych, świadczeń mieszkaniowych, 

kulturalnych, zdrowotnych czy też oświatowych. Ile Rada będzie miała pracy to tak naprawdę zależy  

od liczby wniosków wpływających do zaopiniowania, bowiem stosowne rozporządzenie określające tryb 

organizacji tej rady stwierdza, że przewodniczący zwołuje posiedzenia tych rad nie częściej niż raz  

na pół roku chyba, że taki wniosek, czy wnioski wpłyną to wówczas w ciągu 30 dni takie posiedzenie 

musi się odbyć. Nawiązując do wcześniejszych fragmentów dzisiejszej sesji, którym  

się przysłuchiwałem, to powiem tak: członkowie tej rady wykonują swoje funkcje społecznie  

nie pobierając żadnego wynagrodzenia. I to wszystko. Dziękuję uprzejmie.  

 

Informacje na temat wdrażania programów współfinansowanych ze środków Unii Europejskiej w latach 

2007-2013 i 2014-2020 stanowią załącznik nr 8 do protokołu. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Mirosław Marcinkiewicz: Dziękuję. Szanowni 

Państwo, jedna istotna rzecz. Chciałbym Państwa poinformować, że w dniu dzisiejszym członek 

Zarządu Województwa Lubuskiego Pan Bogdan Nowak złożył rezygnację z pełnionej funkcji. W związku 

z tym Pani Elżbieta Anna Polak – Marszałek Województwa Lubuskiego złożyła wniosek o rozszerzenie 

porządku obrad w punkcie 3a – Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia rezygnacji i zwolnienia  

z pełnienia obowiązków członka Zarządu Województwa Lubuskiego, w punkcie 3b – Podjęcie uchwały 

w sprawie wyboru członka Zarządu Województwa Lubuskiego. Przepraszam punkt 4. Poprawka. Punkt 

4a i kolejno punkt 4b. W związku z powyższym, proszę uprzejmie czy wszyscy radni są na miejscu? 

Tak, pytania? 
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Rezygnacja Pana Bogdana Nowaka z funkcji członka Zarządu Województwa Lubuskiego stanowi 

załącznik nr 9 do protokołu. 

 

Wniosek Marszałka Województwa Lubuskiego o rozszerzenie porządku obrad o punkt 4a i 4b stanowi 

załącznik nr 10 do protokołu. 

 

Radny Województwa Lubuskiego Zbigniew Kościk: Jest takie pytanie w trosce o zdrowie naszego 

kolegi. To jest trochę niepoważne traktowanie Sejmiku Panie Przewodniczący. Pół godziny temu… 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Mirosław Marcinkiewicz: Przepraszam, 

jesteśmy w tym momencie… Bardzo przepraszam Pana Radnego. Jesteśmy w tym momencie  

w punkcie, kiedy wniesione zostały dwa punkty zmian do porządku obrad.  

 

Radny Województwa Lubuskiego Zbigniew Kościk: One zostały w tym momencie wniesione? 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Mirosław Marcinkiewicz: Tak, zostały 

wniesione… 

 

Radny Województwa Lubuskiego Zbigniew Kościk: Pół godziny temu, jak rozmawialiśmy  

o porządku obrad…  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Mirosław Marcinkiewicz: …zgodnie  

ze Statutem Panie Radny, w związku z powyższym albo odnosimy się tylko… Czy Pan Radny ma inne 

propozycje do porządku obrad?  

 

Radny Województwa Lubuskiego Zbigniew Kościk: Widzę kolegę Bogusława tutaj w pełni zdrowym, 

nie sądzę żeby się w ciągu 3 ostatnich minut cokolwiek stało. To jest po prostu niepoważne traktowanie 

Sejmiku, Panie Przewodniczący.  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Mirosław Marcinkiewicz: Dziękuję. Pan Radny 

Wołowicz.  
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Radny Województwa Lubuskiego Franciszek Wołowicz: Ja mam w związku z tym wnioskiem 

pytanie: co się stało między punktem 1 – Otwarcie obrad XX zwyczajnej sesji, a punktem 4? Czy w tym 

momencie złożył rezygnację Pan Nowak? Czy nie można tego było... 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Mirosław Marcinkiewicz: Dziękuję.  

Ja Państwa informuję w momencie, w którym jako przewodniczący obrad wnoszę określone rzeczy  

do porządku obrad, zgodnie z obowiązującym Statutem Województwa Lubuskiego. Pan Radny Ardelli. 

 

Radny Województwa Lubuskiego Tadeusz Ardelli: Ja chciałem spytać właśnie: w takim razie może 

Pani Marszałek powie co się stało między tymi punktami jak Pan Radny Wołowicz powiedział?  

A chciałem też Pana Przewodniczącego spytać: Pan obiecywał, że Pan złoży rezygnację na dzisiejszej 

sesji. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Mirosław Marcinkiewicz: Wszystko w swoim 

czasie Panie Radny. Wszystko w swoim czasie. Cierpliwości. 

 

Radny Województwa Lubuskiego Tadeusz Ardelli: Tak właśnie, wy robicie to wszystko w swoim 

czasie. Fajne czasy macie. No fajne czasy.  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Mirosław Marcinkiewicz: Głos oddaję dla Pani 

Marszałek.  

 

Marszałek Województwa Lubuskiego Elżbieta Anna Polak: Bardzo dziękuję. Szanowni Radni, 

zgodnie z naszym Statutem i z ustawą w każdej chwili Sejmik Województwa może zmienić porządek 

obrad, także nie sądzę żeby te komentarze były tu potrzebne. Dziękuję. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Mirosław Marcinkiewicz: Dziękuję. Punkt  

4a oraz 4b będzie za chwilę głosowany. Dla porządku wpłynął do mnie również wniosek o rozszerzenie 

porządku obrad o punkt kolejny 4c. Jest to Podjęcie uchwały w sprawie wyboru wiceprzewodniczącego 

Sejmiku Województwa Lubuskiego. Przypomnę tylko, iż jest to wakujące miejsce w tym momencie. 

Przystępujemy do głosowania nad poszerzeniem porządku obrad. W kwestii formalnej, tak? Proszę, 

Pan Wołowicz.  
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Wniosek Klubu Radnych Platformy Obywatelskiej RP o rozszerzenie porządku obrad o punkt 4c stanowi 

załącznik nr 11 do porządku obrad. 

 

Radny Województwa Lubuskiego Franciszek Wołowicz: Tak, w kwestii formalnej, mianowicie 

porządku obrad. Panie Przewodniczący, czy ma Pan jeszcze na stole kolejne wnioski podobne  

w trakcie dzisiejszych obrad?  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Mirosław Marcinkiewicz: Pragnę 

poinformować… 

 

Radny Województwa Lubuskiego Franciszek Wołowicz: Nie, bo to trochę niepoważne. Można było 

włożyć wszystkie punkty w program, w porządek, nie byłoby żadnej dyskusji czy kwestii, a tak to… 

 

Radny Województwa Lubuskiego Zbigniew Kościk: Masz jeszcze parę liter alfabetu przecież. 

Spokojnie. 

 

Radny Województwa Lubuskiego Franciszek Wołowicz: … a tak to troszkę to dziwnie wygląda.       

 

Radny Województwa Lubuskiego Tadeusz Ardelli: Mogę jeszcze?    

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Mirosław Marcinkiewicz: Dziękuję. Pan Radny 

Ardelli.   

 

Radny Województwa Lubuskiego Tadeusz Ardelli: Ja się dziwię właśnie, że Pani Marszałek chodzi 

na demonstracje KOD-u, a tu dzisiaj uprawia takie ewolucje parlamentarne.  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Mirosław Marcinkiewicz: Tak, rozumiem. 

Dziękuję. Pan Radny. 

 

Radny Województwa Lubuskiego Tomasz Paweł Wontor: Ja dla pewności: czy ten wniosek Pani 

Marszałek jest zgodny ze Statutem, czy nie? Bo jeżeli jest zgodny to nie rozumiem komentarzy, że coś 

jest śmieszne, bo to by oznaczało, że Statut jest śmieszny.  
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Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Mirosław Marcinkiewicz: Szanowny Państwo, 

informuję, że zaproponowane wniesienie do porządku obrad punktu 4a, 4b i 4c w podanej przeze mnie 

treści jest w pełni zgodne ze Statutem. W związku z powyższym, rozszerzenie porządku obrad, zgodnie 

ze Statutem, odbywa się większością bezwzględną głosów. W związku z tym, zarządzam głosowanie 

nad poszerzeniem porządku obrad. Proszę Państwa o uwagę. Kto z Państwa - w tym momencie 

głosujemy poszerzenie porządku obrad o punkt: Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia rezygnacji  

i zwolnienia z pełnienia obowiązków członka Zarządu Województwa Lubuskiego. Głosujemy  

nad porządkiem obrad. Kto z Państwa jest za, proszę o podniesienie ręki i naciśnięcie zielonego 

przycisku. Kto z Państwa jest przeciwny, proszę o podniesienie ręki i naciśnięcie przycisku czerwonego. 

Kto z Państwa się wstrzymał, proszę o podniesienie ręki i naciśnięcie przycisku niebieskiego. Dziękuję. 

19 głosów za, 10 głosów przeciw, 0 wstrzymujących się.   

W tej sytuacji punkt 4a został przyjęty. 

Wynik głosowania stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Mirosław Marcinkiewicz: Poddaję pod 

głosowanie punkt 4b: Podjęcie uchwały w sprawie wyboru członka Zarządu Województwa Lubuskiego. 

Kto z Państwa jest za umieszczeniem tego w porządku obrad, proszę o podniesienie ręki i naciśnięcie 

przycisku zielonego. Kto jest przeciwny, proszę o podniesienie ręki, naciśnięcie przycisku czerwonego. 

Kto się wstrzymał, proszę o podniesienie ręki i naciśnięcie przycisku niebieskiego. Dziękuję. 

Za 19 głosów, przeciw 10, wstrzymało się 0. 

Punkt ten został wprowadzony.  

Wynik głosowania stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Mirosław Marcinkiewicz: Punkt 4c: Podjęcie 

uchwały w sprawie wyboru Wiceprzewodniczącego Sejmiku Województwa Lubuskiego. Kto z Państwa 

jest za poszerzeniem porządku obrad o ten punkt, proszę o podniesienie ręki, naciśnięcie przycisku 

zielonego. Kto z Państwa jest przeciwny, proszę o podniesienie ręki i naciśnięcie przycisku czerwonego. 

Kto się wstrzymał, proszę o podniesienie ręki i naciśnięcie przycisku niebieskiego.  Dziękuję. 

Za 21 głosów, przeciw 6, wstrzymujące 2 głosy. 

W związku z tym punkt ten został wprowadzony.  

Wynik głosowania stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 
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Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Mirosław Marcinkiewicz: Wprawdzie nie ma 

takiego obowiązku, ale porządek obrad po zmianach poddaję pod głosowanie. Kto z Państwa jest  

za przyjęciem porządku po zmianach, proszę o podniesienie ręki i naciśnięcie przycisku zielonego. Kto 

z Państwa jest przeciwny, proszę o podniesienie ręki, naciśnięcie przycisku czerwonego. Kto się 

wstrzymał proszę o podniesienie ręki i naciśnięcie przycisku niebieskiego. Dziękuję. 

Za 20 głosów, przeciw 9 głosów, wstrzymało się 0. 

Porządek obrad z wprowadzonymi zmianami został przyjęty.  

Wynik głosowania stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 

 

Rozszerzony porządek obrad stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 

 

Punkt 4a. 

Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia rezygnacji i zwolnienia z pełnienia obowiązków członka 

Zarządu Województwa Lubuskiego – druk nr 250/16. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Mirosław Marcinkiewicz: Przystępujemy  

do realizacji punktu 4a. Zgodnie z art. 40 ust.1 ustawy o samorządzie województwa Sejmik 

Województwa podejmuje uchwałę o przyjęciu rezygnacji i zwolnieniu z pełnienia obowiązków członka 

Zarządu Województwa. Czy ktoś z Państwa Radnych ma uwagi lub pytania? Nie widzę. W związku  

z tym, uchwałę w sprawie przyjęcia rezygnacji i zwolnienia z pełnienia obowiązków członka Zarządu 

Województwa Lubuskiego poddaję pod głosowanie. Kto z Państwa jest za podjęciem uchwały, proszę  

o podniesienie ręki i naciśnięcie przycisku zielonego. Kto z Państwa jest przeciwny, proszę  

o podniesienie ręki i naciśnięcie przycisku czerwonego. Kto z Państwa się wstrzymał, proszę  

o podniesienie ręki i naciśnięcie przycisku niebieskiego. Dziękuję. 

20 głosów za, 8 głosów przeciwnych, 1 głos wstrzymujący się.  

Uchwała została przyjęta. 

 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 

 

Wynik głosowania stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 
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Uchwała Nr XX/213/2016 Sejmiku Województwa Lubuskiego z dnia 16 maja 2016 roku w sprawie 

przyjęcia rezygnacji i zwolnienia z pełnienia obowiązków członka Zarządu Województwa Lubuskiego 

stanowi załącznik nr 19 do protokołu. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Mirosław Marcinkiewicz: Bardzo serdecznie 

dziękuję Panu Bogdanowi Nowakowi za pełnienie obowiązków, za rzetelne wykonywanie pracy. Bardzo 

pięknie dziękuję, za wykonaną pracę. Proszę, zapraszam do mikrofonu.  

 

Pan Bogdan Nowak: Panie Przewodniczący, Pani Marszałek, Wysoki Sejmiku. Chciałbym 

podziękować za ten czas, który spędziłem z Państwem realizując zadania związane z rozwojem 

naszego województwa. Jest to dla mnie bardzo ważny czas, gdzie bardzo dużo się nauczyłem, gdzie 

włożyłem dużo swojej pracy i dużo swojego serca. Jak mówią, błędów nie robi tylko ten, który nic nie 

robi. Zdarzały mi się na pewno jakieś błędy, za które przepraszam. Mam nadzieję, że było ich niewiele. 

Dziękuję za Państwa podejście do mnie, za współpracę, za koleżeńskie traktowanie, za pomoc 

udzielaną zawsze, kiedy o nią poprosiłem i jednocześnie chciałbym podkreślić, że moja rezygnacja  

z tej funkcji nie jest spowodowana przyczynami zdrowotnymi tylko osobistymi. Dziękuję bardzo. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Mirosław Marcinkiewicz: Bardzo pięknie 

dziękuję. Proszę uprzejmie, Pani Radna Gośniowska-Kola.  

 

Radna Województwa Lubuskiego Małgorzata Barbara Gośniowska-Kola: Słuchając Pana 

przemówienia, że tak się wyrażę, chciałabym wyrazić opinię, pozwolę sobie powiedzieć Klubu Radnych 

PiS-u, dlatego, że jest nam bardzo przykro, że rezygnuje Pan z pracy jako członek Zarządu. Ceniliśmy 

sobie i cenimy nadal Pana wysiłki na rzecz rozwoju tego regionu i chcemy Panu podziękować. Dziękuję 

bardzo. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Mirosław Marcinkiewicz: Dziękuję pięknie.  

Ja pozwoliłem sobie też powiedzieć wcześniej, że dziękuję bardzo. Współpracowało nam się z Panem 

Bogdanem Nowakiem bardzo dobrze. Dziękujemy. 

Szanowni Państwo przechodzimy do punktu 4b. 

 

 

 



21 

 

Punkt 4b. 

Podjęcie uchwały w sprawie wyboru członka Zarządu Województwa Lubuskiego – druk  

nr 251/16. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Mirosław Marcinkiewicz: Po to by ten punkt 

zrealizować musimy powołać Komisję skrutacyjną. Komisja skrutacyjna składa się z co najmniej  

3 członków. Proszę uprzejmie, czy Państwo zgłaszacie…? Pan Radny Ciemnoczołowski.  

 

Wiceprzewodniczący Klubu Radnych PO RP Sebastian Sylwester Ciemnoczołowski: Chciałbym 

zgłosić w imieniu Klubu Platformy Obywatelskiej do Komisji Skrutacyjnej Panią Anię Synowiec.  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Mirosław Marcinkiewicz: Dziękuję.  

Pan Czesław Fiedorowicz. 

 

Przewodniczący Klubu Radnych PSL Czesław Fiedorowicz: W imieniu Klubu Polskiego Stronnictwa 

Ludowego zgłaszam Pana Zbigniew Kołodzieja. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Mirosław Marcinkiewicz: Dziękuję.  

Pan Ardelli. 

 

Przewodniczący Klubu Radnych PiS Tadeusz Ardelli: W imieniu Klubu Radnych PiS zgłaszam 

Zbigniewa Kościka. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Mirosław Marcinkiewicz: Dziękuję. Pan Radny 

Wontor. 

 

Przewodniczący Klubu Radnych SLD Tomasz Paweł Wontor: W imieniu Klubu Sojuszu Lewicy 

Demokratycznej zgłaszam koleżankę Marię Jaworską.  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Mirosław Marcinkiewicz: Dziękuję. Nie widzę 

więcej zgłoszeń. Tak, jeszcze? Nie widzę. Dziękuję. Czy kandydaci zgłaszają zgodę na pracę  

w komisji? Nie widzę sprzeciwu. Pan Radny Kościk również. Dziękuję. 
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Wszyscy zgłoszeni kandydaci wyrazili zgodę na pracę w Komisji Skrutacyjnej.   

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Mirosław Marcinkiewicz: Skład Komisji 

Skrutacyjnej poddaję pod głosowanie. Kto z Państwa Radnych jest za wyborem Komisji Skrutacyjnej  

w składzie: Pani Anna Synowiec, Pan Zbigniew Kościk, Pani Maria Jaworska, Pan Zbigniew Kołodziej? 

Kto z Państwa jest za, proszę o podniesienie ręki i naciśnięcie przycisku zielonego. Kto z Państwa jest 

przeciwny, proszę o podniesienie ręki i naciśnięcie przycisku czerwonego. Kto się wstrzymał, proszę  

o podniesienie ręki i naciśnięcie przycisku niebieskiego. Dziękuję. 

Za 27 głosów, 1 głos wstrzymujący, przeciw 0. 

Informuję, że Komisja Skrutacyjna w podanym składzie została powołana. Zanim komisja przystąpi  

do pracy poproszę o zabranie głosu Panią Marszałek Elżbietę Annę Polak.   

Wynik głosowania stanowi załącznik nr 20 do protokołu. 

 

Marszałek Województwa Lubuskiego Elżbieta Anna Polak: Szanowni Państwo, Drodzy Radni. 

Pragnę Państwa zapewnić i chcę poinformować w tym miejscu, że Pan Bogdan Nowak będzie nadal 

pracował dla samorządu województwa na stanowisku Sekretarza Województwa Lubuskiego, natomiast 

Pani Teresa Sekuła, która pełniła do tej pory funkcję Sekretarza Województwa i jednocześnie Dyrektora 

Biura Sejmiku przejmuje od jutra funkcję wyłącznie Dyrektora Biura Sejmiku. Przechodzę do wniosku. 

Proszę Państwa, w związku z przyjęciem rezygnacji Pana Bogdana Nowaka z funkcji członka Zarządu 

Województwa Lubuskiego i zwolnienia go z pełnienia obowiązków członka Zarządu wnoszę o wybór 

Pana Tadeusza Jędrzejczaka na członka Zarządu Województwa Lubuskiego. Pan Tadeusz 

Jędrzejczak, radny Sejmiku Województwa, urodził się w 55 roku, ale jak widzimy jest coraz młodszy,  

w Gorzowie Wielkopolskim. Jest absolwentem Wyższej Szkoły Pedagogicznej w Zielonej Górze. 

Ukończył kierunek historia. Przez wiele lat dał się poznać nie tylko jako samorządowiec, ale również 

poseł. Zaczynał jako nauczyciel w gorzowskiej oświacie, poseł na Sejm Rzeczypospolitej Polskiej I i II 

kadencji, prezydent miasta Gorzowa w latach 1998-2014. Prowadził też działalność gospodarczą,  

był wielokrotnie wybierany na radnego Sejmiku Województwa Lubuskiego w roku 1998, 2002, 2006, 

2010, 2014. Zwykle rezygnował z funkcji radnego z uwagi na funkcję prezydenta. Obecnie jest 

zatrudniony w Akademii Wychowania Fizycznego jako pełnomocnik rektora i starszy wykładowca. 

Przewodniczący Euroregionu Pro Europa Viadrina w latach 1999-2014, członek Zarządu Związku Miast 

Polskich w latach 1999-2010 i Przewodniczący Związku Celowego Gmin MG-6. Aktualnie radny 

Sejmiku, przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury i Sportu i członek Klubu Radnych SLD. Dziękuję.  
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Wniosek Marszałka Województwa Lubuskiego stanowi załącznik nr 21 do protokołu. 

 

Opis sylwetki Pana Tadeusza Jędrzejczaka stanowi załącznik nr 22 do protokołu. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Mirosław Marcinkiewicz: Dziękuję.  

Czy zgłoszony kandydat wyraża zgodę na kandydowanie? 

 

Radny Województwa Lubuskiego Tadeusz Jędrzejczak: Tak, wyrażam zgodę.  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Mirosław Marcinkiewicz: Dziękuję.  

Czy są wystąpienia klubowe? Nie widzę. Czy są pytania do kandydata na członka Zarządu? Proszę, 

Pan Marek Surmacz. 

 

Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Marek Tomasz Surmacz: Panie 

Przewodniczący, Wysoki Sejmiku. Ja mam pytanie do Pana kandydata Tadeusza Jędrzejczaka, żeby 

zechciał zapoznać Sejmik przed dokonaniem wyboru o tym, jakiej treści postanowienie zarzutów 

prokurator przedstawił Panu Tadeuszowi Jędrzejczakowi i pozostają te zarzuty ciągle w mocy.  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Mirosław Marcinkiewicz: Dziękuję. Proszę, 

Pan Tadeusz Jędrzejczak.  

 

Radny Województwa Lubuskiego Tadeusz Jędrzejczak: No więc, po pierwsze prokurator na dzień 

dzisiejszy nie postawił mi żadnych zarzutów Panie Radny i gdyby Pan wiedział, i nie wprowadzał opinii 

publicznej w błąd. Sąd Apelacyjny uniewinnił mnie od zarzutów, które były stawiane mi w 2004 roku 

prawomocnym wyrokiem. Sąd Okręgowy w Gorzowie na wniosek Sądu Apelacyjnego skierował sprawę 

do prokuratury. Od 2 lat prokuratura poszukuje biegłych ponieważ ci, którzy napisali opinię nie zostali 

zapłaceni. Została powołana kolejna grupa biegłych i na tym etapie sprawa w tej chwili jest.  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Mirosław Marcinkiewicz: Dziękuję. Czy ktoś 

jeszcze chce zabrać głos? Może po kolei Pan Radny Ardelli, następnie Pan Radny Marek Surmacz. 

 

Radny Województwa Lubuskiego Tadeusz Ardelli: Panie przyszły Marszałku chciałem Panu 

powiedzieć, że Pan też nas wprowadza w błąd, bo Sąd Apelacyjny Pana nie uniewinnił tylko uchylił 
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Pana wyrok do ponownego rozpoznania i to jest tak, że na nowo będzie prowadzone postępowanie,  

a że biegłych prokuratura szuka, to niech szuka.  

 

Radny Województwa Lubuskiego Tadeusz Jędrzejczak: Więc jeszcze raz Panie Radny, Drogi 

Przyjacielu chcę poinformować: Sąd Apelacyjny wydał postanowienie, w którym uniewinnił Tadeusza 

Jędrzejczaka z dwóch zarzutów, które były mi stawiane, więc proszę nie wprowadzać opinii publicznej  

w błąd. Zostały dwa, które zostały uchylone, a następnie skierowane ponownie do rozpatrzenia przez 

prokuraturę i tak sprawa wygląda. Więc proszę nie mówić tego, co jest nieprawdziwe.  

 

Radny Województwa Lubuskiego Tadeusz Ardelli: Ale są dwa zarzuty, które Pan dalej ma.    

 

Radny Województwa Lubuskiego Tadeusz Jędrzejczak: No to w końcu jak jest? Uniewinnił,  

czy nie uniewinnił? 

 

Radny Województwa Lubuskiego Tadeusz Ardelli: Bo Pan mówił, że z dwóch Pana uniewinnił,  

a z dwóch Panu uchylił. Czyli dwa zarzuty Pan ma. 

 

Radny Województwa Lubuskiego Tadeusz Jędrzejczak: Przed chwileczką mówił Pan zupełnie  

coś innego. Przeszliśmy do tego punktu, w którym jesteśmy.   

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Mirosław Marcinkiewicz: Dziękuję. Pan Radny 

Surmacz.      

 

Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Marek Tomasz Surmacz: Prawdę mówi 

Pan Tadeusz Jędrzejczak, że z dwóch zarzutów został uniewinniony, ale dwa bardzo poważne zarzuty, 

bardzo poważne zarzuty pozostają w mocy i proszę nie wprowadzać w błąd opinii, bo sąd zwrócił  

do prokuratury do dalszego prowadzenia. Zarzuty pozostają w mocy. Dlatego zadałem pytanie,  

żeby zechciał Pan nas zapoznać, które na Panu ciążą ciągle jeszcze w postępowaniu 

przygotowawczym.   

       

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Mirosław Marcinkiewicz: Dziękuję. Pan Radny 

Kościk.   
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Radny Województwa Lubuskiego Zbigniew Kościk: Z bogatego życiorysu Pana Radnego 

przytoczonego przez Panią Marszałek może mi umknęła informacja, a może jej nie ma. Chodzi  

o przynależność do nieboszczki PZPR-u. W jakich latach Pan był, czy był Pan i czy pełnił Pan określone 

funkcje? 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Mirosław Marcinkiewicz: Czy są jeszcze inne 

pytania, bo nie chciałbym, żeby to był jakiś dialog taki prowadzony. Zadajmy pytania. Czy są jeszcze 

pytania? Nie widzę. Dziękuję. Poproszę Pana Tadeusza Jędrzejczaka o odpowiedź. 

 

Radny Województwa Lubuskiego Tadeusz Jędrzejczak: Tak byłem członkiem Polskiej Zjednoczonej 

Partii Robotniczej, tak. I to ja byłem jednym z tych, który PZPR rozwiązał. W związku z tym, nie widzę 

tutaj żadnego powodu ażeby to przed Panem Radnym Kościkiem, który podobno o tym nie wiedział 

ukrywać, ponieważ od 1991 roku nigdy nie ukrywałem swoich życiorysów. Także tak, byłem członkiem 

partii i następnie ją rozwiązałem w 1990 roku.  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Mirosław Marcinkiewicz: Dziękuję. 

 

Radny Województwa Lubuskiego Zbigniew Kościk: A od kiedy?  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Mirosław Marcinkiewicz: Chwileczkę. 

 

Radny Województwa Lubuskiego Tadeusz Jędrzejczak: Boję się powiedzieć, bo nie pamiętam.  

Jak bym powiedział złą datę to będę miał zarzut od Pana Radnego i od Prokuratora Generalnego,  

nie wiadomo od kogo, że składałem fałszywe oświadczenia.  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Mirosław Marcinkiewicz: Dziękuję. Jeszcze 

wyjątkowo jedno pytanie, bo już dwa były. Pan Marek Surmacz. 

 

Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Marek Tomasz Surmacz: Żeby było 

precyzyjnie i jasno: czy został Pan uwolniony od zarzutu wymuszania na przedsiębiorcach gorzowskich 

blisko 800 tys. złotych zapłaty za niewykonane prace przez innego przedsiębiorcę, który skazany został 

prawomocnie wyrokiem. Czy od tych zarzutów został Pan uwolniony?  
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Radny Województwa Lubuskiego Tadeusz Jędrzejczak: Po pierwsze, to jest nieprawdziwe 

stwierdzenie. Po drugie, to nie jest sala sądowa, żebym ja się przed Panem Markiem Surmaczem, który 

słynie z tego, że dużo wie, a niewiele z tego potrafi przedstawić jako prawdziwe informacje. To nie jest 

miejsce do tego, żebym ja się tłumaczył z tego co się dzieje, bo Pan Marek Surmacz udowadnia tutaj 

właśnie, że tego nawet nie wie. Nigdy nikogo do niczego nie zmuszałem. Pan doskonale o tym wie.  

To jest nieprawda po prostu.  

 

Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Marek Tomasz Surmacz: Ja spytałem 

czy ma Pan taki zarzut.    

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Mirosław Marcinkiewicz: Przepraszam,  

ale nie udzieliłem głosu. Dziękuję. Czy są jeszcze pytania? Nie widzę. Szanowni Państwo jako,  

że Komisja Skrutacyjna przygotowuje karty do głosowania ogłaszam 5 minut przerwy do momentu 

przygotowania procedury głosowania.            

                                          

przerwa 

      

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Mirosław Marcinkiewicz: Ogłaszam koniec 

przerwy. Przystępujemy do dalszego procedowania porządku obrad. Poproszę Panią Przewodniczącą 

Komisji Skrutacyjnej o przedstawienie sposobu głosowania, Regulaminu Głosowania. 

 

Przewodnicząca Komisji Skrutacyjnej Anna Synowiec: Szanowni Państwo, chciałabym 

poinformować, że Komisja Skrutacyjna ukonstytuowała się i wybrała przewodniczącego. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Mirosław Marcinkiewicz: chwileczkę. 

Szanowni Państwo, poproszę gości o umożliwienie radnym procedowania wniosku. Proszę o ciszę. 

 

Przewodnicząca Komisji Skrutacyjnej Anna Synowiec: Czyli chciałabym jeszcze raz powtórzyć,  

że Komisja ukonstytuowała się i wybrała przewodniczącego w osobie Anny Synowiec. 

 

Przewodnicząca Komisji Skrutacyjnej Anna Synowiec odczytała Regulamin Głosowania w sprawie 

wyboru członka Zarządu Województwa Lubuskiego, który stanowi załącznik nr 23 do protokołu. 

 



27 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Mirosław Marcinkiewicz: Dziękuję. Czy ktoś  

z Państwa Radnych ma pytania, uwagi do przedstawionego Regulaminu Głosowania? Nie widzę.  

W związku z tym przedstawiony Regulamin Głosowania w sprawie wyboru członka Zarządu 

Województwa Lubuskiego poddaję pod głosowanie. Czy Komisja Skrutacyjna ma urządzenia  

do głosowania pod ręką, bo będziemy głosować? Poproszę byście Państwo wzięli swoje urządzenia  

do głosowania. Dziękuję. Regulamin Głosowania w sprawie wyboru członka Zarządu Województwa 

Lubuskiego poddaję pod głosowanie. Kto z Państwa jest za przyjęciem regulaminu, proszę  

o podniesienie ręki i naciśnięcie zielonego przycisku. Kto z Państwa jest przeciwny, proszę  

o podniesienie ręki i naciśnięcie przycisku czerwonego. Kto z Państwa się wstrzymał, proszę  

o podniesienie ręki i naciśnięcie przycisku niebieskiego. Dziękuję. 

Stwierdzam, iż 28 głosami za, 1 głos wstrzymujący się, regulamin został przyjęty.  

Komisję Skrutacyjną proszę o wydanie kart do głosowania i o przeprowadzenie procedury głosowania. 

Wynik głosowania stanowi załącznik nr 24 do protokołu. 

 

Przewodnicząca Komisji Skrutacyjnej Anna Synowiec odczytała w kolejności alfabetycznej nazwiska 

Radnych, którzy składając podpis na liście obecności potwierdzili odbiór karty, następnie oddawali głos  

i wrzucali kartę do głosowania do urny. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Mirosław Marcinkiewicz: Poproszę o chwilę 

cierpliwości. Komisja Skrutacyjna już pilnie liczy. Za chwilkę będzie znany wynik tego głosowania.  

Szanowni Państwo, oddaję głos Przewodniczącej Komisji Skrutacyjnej z prośbą o przedstawienie 

wyników głosowania.  

 

Przewodnicząca Komisji Skrutacyjnej Anna Synowiec: Przed odczytaniem protokołu Komisji 

Skrutacyjnej chciałabym tylko jeszcze wskazać, że Sejmik Województwa Lubuskiego dokonuje wyboru 

członka Zarządu Województwa Lubuskiego zwykłą większością głosów w obecności co najmniej połowy 

ustawowego składu Sejmiku. Drodzy Państwo, zwykła większość głosów ma miejsce wówczas,  

gdy liczba głosów za jest większa niż przeciw. To tak dla wszelkich wątpliwości, bo mamy różne 

doświadczenia.    

 

Przewodnicząca Komisji Skrutacyjnej Anna Synowiec odczytała protokół Komisji Skrutacyjnej w sprawie 

wyboru na członka Zarządu Województwa Lubuskiego, który z podpisami Radnych na liście obecności 

stanowi załącznik nr 25 do protokołu. 
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Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Mirosław Marcinkiewicz: Dziękuję.  

 

Radny Województwa Lubuskiego Łukasz Mejza: Przepraszam. W imieniu Klubu Bezpartyjni 

Samorządowcy chciałbym zgłosić wniosek formalny o przerwę.   

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Mirosław Marcinkiewicz: Dobrze. Szanowni 

Państwo, ogłaszam 20 minut przerwy. Proszę Państwa, proponuję… Korekta. Przerwę przedłużam  

do 30 minut. W tym czasie można skorzystać z posiłku.  

 

przerwa 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Mirosław Marcinkiewicz: Szanowni Państwo 

ogłaszam koniec przerwy. Przystępujemy do dalszych obrad. Przypominam, że jesteśmy w punkcie 4d.  

Punktów mamy 47 w porządku obrad, więc będzie musiało to iść sprawnie. O głos poprosiła Pani 

Marszałek Elżbieta Polak. Oddaję głos.  

 

Marszałek Województwa Lubuskiego Elżbieta Anna Polak: Panie Przewodniczący, Szanowni Radni. 

Zgłaszam wniosek o rozszerzenie porządku obrad o wybór członka Zarządu. W poprzednim głosowaniu 

nie doszło do wyboru członka Zarządu. Spotkaliśmy się w przerwie 3 kluby: Platforma Obywatelska, 

Polskie Stronnictwo Ludowe, Klub SLD i potwierdzamy ponownie kandydaturę Pana Tadeusza 

Jędrzejczaka. Mam nadzieję, że w tym głosowaniu, jeżeli dojdzie do rozszerzenia porządku obrad, 

dojdzie do wyboru członka Zarządu. Bardzo Państwa proszę, ponieważ Zarząd powinien obradować  

w pełnym pięcioosobowym składzie i proszę o rozszerzenie porządku obrad. 

 

Wniosek o rozszerzenie porządku obrad o podjęcie uchwały w sprawie wyboru członka Zarządu 

Województwa Lubuskiego stanowi załącznik nr 26 do protokołu. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Mirosław Marcinkiewicz: Dziękuję.  

Czy są inne głosy formalne? Proszę bardzo po kolei Pan Zbigniew Kościk, później Pan Franciszek 

Wołowicz. 

 

Radny Województwa Lubuskiego Zbigniew Kościk: Pani Marszałek, Szanowni Państwo. To jakieś 

po prostu kuriozum, nic nie zdarzyło się nadzwyczajnego… 
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Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Mirosław Marcinkiewicz: Poproszę do rzeczy.  

 

Radny Województwa Lubuskiego Zbigniew Kościk: Ale to jest do rzeczy Panie Przewodniczący,  

bo za chwilę ja pójdę na demonstrację KOD-u. Gdzie się Państwo uczycie jakichś takich standardów 

funkcjonowania? Głosowanie było. Czy Pani Marszałek… 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Mirosław Marcinkiewicz: Poproszę po raz 

kolejny do rzeczy. 

 

Radny Województwa Lubuskiego Zbigniew Kościk: Ale to jest do rzeczy. To jest do rzeczy.  

Czy Pani Marszałek obiecuje, że to jest ostatnie głosowanie nad tą kandydaturą? 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Mirosław Marcinkiewicz: Dziękuję Panu 

Radnemu.  

 

Radny Województwa Lubuskiego Zbigniew Kościk: Kiedyś Rada była nieustająca. Mam wrażenie, 

że to głosowanie jest nieustające.   

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Mirosław Marcinkiewicz: Dziękuję Panu 

Radnemu za zabranie głosu. 

 

Radny Województwa Lubuskiego Zbigniew Kościk: Ale Panie Przewodniczący, Pan się w tym 

momencie kompromituje, niech mi Pan wierzy.  

 

Radny Województwa Lubuskiego Tadeusz Ardelli: Mógł Pan złożyć wcześniej tą rezygnację.  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Mirosław Marcinkiewicz: Dziękuję.  

W kolejności Pan Franciszek Wołowicz.  

 

Radny Województwa Lubuskiego Franciszek Wołowicz: Ja oczywiście w sprawie formalnej,  

ale przedtem to, co jeszcze Państwo zrobicie? Pistolety nam do głowy przyłożycie dopóki  

nie zagłosujemy jak chcecie? No dajcie spokój, nie wygłupiajcie się. Wracając do naszego Statutu.  

Nie jestem może zbyt biegły w tych interpretacjach, ale proszę zapoznać się z § 29 i § 30, który mówi: 
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projekt uchwały, który nie uzyskał wymaganej ilości głosów Sejmik na wniosek Zarządu odsyła  

do komisji. Projekt uchwały odesłany do komisji Przewodniczący Sejmiku umieszcza w porządku obrad 

najbliższej sesji. Nie wprost, ale można wywieść z tych zapisów, że intencją Statutu było właśnie 

uniknięcie takiej sytuacji, czy żeby na ochłonięcie, na przemyślenie, na poprawienie, żeby  

nie dopuszczać do głosowania w tej samej sprawie na tej samej sesji Sejmiku. Proszę to sprawdzić. 

Dziękuję. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Mirosław Marcinkiewicz: Dziękuję. 

Zapewniam Pana, że przeprowadziłem w tej sprawie konsultacje z prawnikiem, który potwierdził, iż Pani 

Marszałek ma prawo złożyć taki wniosek. Jest to wniosek o rozszerzenie porządku obrad. W związku  

z powyższym… 

 

Radny Województwa Lubuskiego Franciszek Wołowicz: To nie jest wniosek o rozszerzenie. Byłby 

gdyby dotyczył innej osoby. Przy tej samej osobie to nie jest rozszerzenie. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Mirosław Marcinkiewicz: Przepraszam 

bardzo, ja nie przeszkadzałem Panu Radnemu w wypowiedzi. W związku z powyższym, w tym 

momencie jest to wniosek o wprowadzenie do porządku punktu 4c… 

 

Radny Województwa Lubuskiego Tadeusz Ardelli: Jak c? 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Mirosław Marcinkiewicz: Chwileczkę. Może 

Pan Radny Ardelli chwileczkę poczeka. W ten sposób punkt 4 dotychczasowy c byłby punktem 4d.  

Po prostu przesuwa się o jedno miejsce, nic więcej. Precyzuję w jaki sposób wyglądałoby to w porządku 

obrad. Punkt 4c miałby brzmienie: Wybór członka Zarządu na wniosek Pani Marszałek. Punkt 4d byłby 

punktem dotyczącym powołania Wiceprzewodniczącego Sejmiku. Poddaję pod głosowanie 

wprowadzenie do porządku obrad punktu 4c, który przed chwilą podałem, czyli rozszerzenie Zarządu. 

Kto z Państwa jest za wprowadzeniem tego punktu do porządku obrad, proszę o podniesienie ręki  

i naciśnięcie zielonego przycisku. Kto z Państwa jest przeciwny, proszę o podniesienie ręki i naciśnięcie 

przycisku czerwonego. Kto z Państwa się wstrzymał, proszę o podniesienie ręki i naciśnięcie przycisku 

niebieskiego.  

Za głosowało 18 osób, przeciw 11 osób, wstrzymało się 0. 

Porządek został rozszerzony o punkt 4c.  
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Wynik głosowania stanowi załącznik nr 27 do protokołu. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Mirosław Marcinkiewicz: W związku z tym 

poddaję pod głosowanie, by punkt 4d dotyczył wyboru Wiceprzewodniczącego Sejmiku Województwa 

Lubuskiego. Tak ja słyszę. Zaraz będzie to wydrukowane. Chwileczkę… 

 

Radny Województwa Lubuskiego Łukasz Mejza: W kwestii formalnej. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Mirosław Marcinkiewicz: Proszę. 

 

Radny Województwa Lubuskiego Łukasz Mejza: Panie Przewodniczący, w imieniu Klubu Radnych 

Bezpartyjni Samorządowcy dla czystości, transparentności tejże sytuacji oraz uwzględniając dobre imię 

Sejmiku Województwa Lubuskiego chciałbym zgłosić wniosek o przerwanie sesji i wznowienie jej  

w następny poniedziałek. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Mirosław Marcinkiewicz: Dziękuję. Rozpatrzę 

ten wniosek za chwilę jak skończymy głosowanie, które w tej chwili zostało ogłoszone, a z przyczyn 

technicznych za moment się odbędzie. Możemy głosować. Tak, możemy głosować? Proszę Państwa, 

kto z Państwa jest za, proszę o… Chodzi o wprowadzenie w punkcie, precyzuję, 4d punktu dotyczącego 

wyboru Wiceprzewodniczącego Sejmiku. Kto z Państwa jest za, proszę o podniesienie ręki i naciśnięcie 

zielonego przycisku. Kto z Państwa jest przeciwny, proszę o podniesienie ręki, naciśnięcie przycisku 

czerwonego. Kto z Państwa się wstrzymał, proszę o podniesienie ręki i naciśnięcie przycisku 

niebieskiego. Dziękuję. 

19 głosów za, przeciw 8 głosów, 1 wstrzymujący się.  

Rozszerzyliśmy porządek obrad o ten punkt. 

 

Wniosek Klubu Radnych PO RP dotyczący rozpatrzenia w punkcie 4d projektu uchwały w sprawie 

wyboru Wiceprzewodniczącego Sejmiku Województwa Lubuskiego stanowi załącznik nr 28.  

 

Wynik głosowania stanowi załącznik nr 29 do protokołu. 

 

Rozszerzony porządek obrad stanowi załącznik nr 30 do protokołu. 
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Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Mirosław Marcinkiewicz: Wracam do tutaj 

wniosku Pana Radnego Mejzy. Może proszę jeszcze raz o sprecyzowanie tego wniosku.  

 

Radny Województwa Lubuskiego Łukasz Mejza: Ale co powinienem precyzować? Czego  

Pan Przewodniczący nie zrozumiał?  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Mirosław Marcinkiewicz: Ja wszystko 

zrozumiałem, tylko na kiedy Pan chce to przełożyć? Chcę poddać pod głosowanie Pana wniosek. 

 

Radny Województwa Lubuskiego Łukasz Mejza: Na kolejny poniedziałek.  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Mirosław Marcinkiewicz: Przywołuję Pana 

Radnego Ardellego do porządku. Już zapisujemy taki wniosek. Brzmi następująco, że aktualnie 

odbywająca się sesja zostanie przeniesiona na poniedziałek najbliższy to jest 23, na godzinę 11:00. 

Chwileczkę, zaraz wpiszemy. Szanowni Państwo, w związku z tym, iż wniosek ten brzmi bardzo 

poważnie jest w tej chwili wypisany do głosowania. Poddaję pod głosowanie wniosek Radnego Mejzy, 

by sesję aktualną przerwać i przenieść na poniedziałek, na godz. 11:00. Kto z Państwa jest za tym 

wnioskiem, proszę o podniesienie ręki i naciśnięcie przycisku zielonego. Kto z Państwa jest przeciwny, 

proszę o podniesienie ręki i naciśnięcie przycisku czerwonego. Kto z Państwa się wstrzymał, proszę  

o podniesienie ręki i naciśnięcie przycisku niebieskiego.  

Stwierdzam, iż za tym wnioskiem było: 11 głosów, przeciwnych 18, wstrzymało się 0. 

Wniosek nie został przyjęty, w związku z czym przystępujemy do realizacji punktu 4c, tj. wybór członka 

Zarządu Województwa. Pani Marszałek jeszcze raz zgłosi formalnie. 

Wynik głosowania stanowi załącznik nr 31 do protokołu. 

 

Punkt 4c. 

Podjęcie uchwały w sprawie wyboru członka Zarządu Województwa Lubuskiego – druk  

nr 251/16. 

 

Marszałek Województwa Lubuskiego Elżbieta Anna Polak: Zgłaszam kandydaturę Pana Tadeusza 

Jędrzejczaka. Sylwetkę przedstawiłam, więc myślę, że możemy to pominąć. Proszę Państwa  

o dokonanie wyboru.  
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Wniosek Marszałka Województwa Lubuskiego stanowi załącznik nr 32 do protokołu. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Mirosław Marcinkiewicz: Dziękuję.  

Czy Pan Tadeusz Jędrzejczak wyraża zgodę na kandydowanie?  

 

Radny Województwa Lubuskiego Tadeusz Jędrzejczak: Tak, wyrażam zgodę.  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Mirosław Marcinkiewicz: Dziękuję. Proszę 

Państwa wybieramy Komisję Skrutacyjną. Proszę o zgłaszanie kandydatur. Proszę. 

 

Przewodniczący Klubu Radnych SLD Tomasz Paweł Wontor: W imieniu Sojuszu Lewicy 

Demokratycznej koleżankę Marię Jaworską. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Mirosław Marcinkiewicz: Dziękuję. W imieniu 

Klubu PSL? 

 

Przewodniczący Klubu Radnych PSL Czesław Fiedorowicz: Zgłaszam Pana Radnego Zbigniewa 

Kołodzieja. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Mirosław Marcinkiewicz: Dziękuję. PO?  

 

Wiceprzewodniczący Klubu Radnych PO RP Sebastian Sylwester Ciemnoczołowski: W imieniu 

Klubu Platformy zgłaszam Panią Anię Synowiec. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Mirosław Marcinkiewicz: Dziękuję. Pan Radny 

Ardelli. 

 

Przewodniczący Klubu Radnych PiS Tadeusz Ardelli: Zbigniew Kościk.  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Mirosław Marcinkiewicz: Zbigniew Kościk. 

Dziękuję. Pan Radny Mejza.  
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Przewodniczący Klubu Radnych Bezpartyjni Samorządowcy Łukasz Mejza: W imieniu Klubu 

Bezpartyjni Samorządowcy zgłaszam Sławomira Kowala.  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Mirosław Marcinkiewicz: Dziękuję. Proszę 

Państwa, poddaję pod głosowanie skład Komisji Skrutacyjnej: Pani Anna Synowiec, Pan Zbigniew 

Kościk, Pan Maria Jaworska, Pan Zbigniew Kołodziej, Pan Sławomir Kowal.  

Kto z Państwa jest za powołaniem Komisji Skrutacyjnej w tym składzie, proszę o podniesienie ręki  

i naciśnięcie przycisku zielonego. Kto z Państwa jest przeciwny, proszę o podniesienie ręki i naciśnięcie 

przycisku czerwonego. Kto z Państwa się wstrzymał proszę o podniesienie ręki i naciśnięcie przycisku 

niebieskiego. Dziękuję. 

28 głosów za, przeciw 0, wstrzymało się 0. 

Komisja została powołana. Proszę by Komisja Skrutacyjna przystąpiła do pracy.  

Kandydatura była zgłoszona, dyskusja nad kandydatem odbyła się.  

Wynik głosowania stanowi załącznik nr 33 do protokołu. 

 

Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Marek Tomasz  Surmacz: Nie odbyła się 

Panie Przewodniczący. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Mirosław Marcinkiewicz: Czy ktoś  

z Państwa… Odbyła się Panie Marku, Pan może był nieobecny w tym momencie. Czy ktoś z Państwa 

chciałby zabrać głos w tej sprawie? Pan Marek Surmacz proszę. 

 

Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Marek Tomasz Surmacz: Zwracam  

się do kandydata, żeby zechciał swoimi słowami opisać jakiej treści zarzuty prokuratora postawiła Panu 

Tadeuszowi Jędrzejczakowi w tych sprawach, o których mówiłem, czyli te, które pozostają w mocy  

i dotyczą jego osobistego zaangażowania wymuszającego finansowe przelewy na rzecz jednego  

z przedsiębiorców za niewykonaną pracę.  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Mirosław Marcinkiewicz: Dziękuję.  

Czy są inne pytania do kandydata? Proszę, Pan Czesław Fiedorowicz. 

 

Radny Województwa Lubuskiego Czesław Fiedorowicz: To nie jest pytanie może do kandydata,  

ale w związku z wyborem, ponieważ wszystkim nam zależy na dobrej opinii Sejmiku. Pan Radny 
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Wołowicz podniósł wątpliwość przywołując zapis Statutu. Ja tylko chcę przypomnieć Panu Radnemu 

Wołowiczowi i wszystkim Państwu, że my uchwały nie podejmowaliśmy w tej sprawie, czyli nie możemy 

mówić o nieprzyjętej uchwale, bo my nie przystąpiliśmy do przegłosowania uchwały. Czy po formalnych 

decyzjach Komisji Skrutacyjnej przy wyborze dopiero przystępuje się do przyjęcia uchwały. Taka 

uchwała nie była procedowana, zatem dla Państwa to nie jest łamanie Statutu, nie jest działanie wbrew 

prawu. Chcę tylko wyjaśnić.     

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Mirosław Marcinkiewicz: Bardzo dziękuję. 

Czy są jeszcze inne pytania? Proszę, Pan Marek Surmacz drugie pytanie.  

 

Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Marek Tomasz Surmacz: Pierwsze  

do Pana Fiedorowicza.  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Mirosław Marcinkiewicz: Przepraszam,  

ale teraz zadajemy pytanie… Jesteśmy w punkcie zadawanie pytań dla kandydata dla członka Zarządu. 

 

Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Marek Tomasz Surmacz: Chciałem 

zapytać wobec tego czy procedura, która została wszczęta, jest procedurą o reasumpcję głosowania 

wobec tego o czym wspomniał przed chwilą Pan Fiedorowicz? 

  

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Mirosław Marcinkiewicz: Odpowiadam:  

nie jest żadną procedurą reasumpcji. 

 

Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Marek Tomasz Surmacz: To jaką formą 

powtórzenia głosowania? 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Mirosław Marcinkiewicz:  Proszę sięgnąć  

do Statutu.     

 

Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Marek Tomasz Surmacz: Ale nie 

zakończyliśmy… 
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Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Mirosław Marcinkiewicz: Zgodnie z zasadami 

bezwzględną większością głosów Sejmik ma prawo wnieść nowe punkty do porządku obrad  

i ten porządek obrad poszerzać. Takie przed chwilą zdarzenie miało miejsce. 

 

Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Marek Tomasz Surmacz: Będzie miał 

Wojewoda co robić. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Mirosław Marcinkiewicz: Nic na to nie 

poradzimy. Czekamy na Komisję Skrutacyjną. Jeszcze chwilkę. Poproszę o przedstawienie Regulaminu 

Głosowania.  

 

Przewodnicząca Komisji Skrutacyjnej Anna Synowiec poinformowała o ukonstytuowaniu się Komisji 

Skrutacyjnej i odczytała Regulamin Głosowania w sprawie wyboru członka Zarządu Województwa 

Lubuskiego, który stanowi załącznik nr 34 do protokołu.  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Mirosław Marcinkiewicz: Dziękuję. Czy macie 

Państwo uwagi do przedstawionego Regulaminu Głosowania? Nie widzę. W związku z tym Regulamin 

poddaję pod głosowanie. Kto z Państwa jest za przyjęciem Regulaminu, proszę o podniesienie ręki  

i naciśnięcie przycisku zielonego. Kto z Państwa jest przeciwny, proszę o podniesienie ręki i naciśnięcie 

przycisku czerwonego. Kto z Państwa się wstrzymał proszę o podniesienie ręki i naciśnięcie przycisku 

niebieskiego. Dziękuję. 

Za 21 głosów, przeciw 2, wstrzymało się 1.  

Przyjęliśmy Regulamin i w tej sytuacji stwierdzam, że Regulamin został przyjęty.  

Przystępujemy do głosowania. Proszę Komisję Skrutacyjną o przeprowadzenie.   

Wynik głosowania stanowi załącznik nr 35 do protokołu. 

 

Członek Komisji Skrutacyjnej Sławomir Jan Kowal odczytał w kolejności alfabetycznej nazwiska 

Radnych, którzy składając podpis na liście obecności potwierdzili odbiór karty, następnie oddawali głos  

i wrzucali kartę do głosowania do urny. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Mirosław Marcinkiewicz: Proszę bardzo, 

komunikat Komisji Skrutacyjnej.  
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Przewodnicząca Komisji Skrutacyjnej Anna Synowiec odczytuje protokół Komisji Skrutacyjnej w sprawie 

wyboru na członka Zarządu Województwa Lubuskiego, który wraz z podpisami Radnych na liście 

obecności stanowi załącznik nr 36 do protokołu.  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Mirosław Marcinkiewicz: Dziękuję. Żeby 

zakończyć procedurę odczytuję projekt uchwały.  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Mirosław Marcinkiewicz odczytuje projekt uchwały 

w sprawie wyboru członka Zarządu Województwa Lubuskiego, który stanowi załącznik nr 37  

do protokołu.  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Mirosław Marcinkiewicz: Kto z Państwa jest 

za podjęciem uchwały, proszę o podniesienie ręki i naciśnięcie przycisku zielonego. Kto z Państwa jest 

przeciwny, proszę o podniesienie ręki i naciśnięcie przycisku czerwonego. Kto z Państwa się wstrzymał, 

proszę o podniesienie ręki i naciśnięcie przycisku niebieskiego. Dziękuję.  

19 głosów za, przeciw 6, wstrzymało się 0. 

Uchwała została podjęta.  

Udzielam głosu Panu Tadeuszowi Jędrzejczakowi. 

Wynik głosowania stanowi załącznik nr 38 do protokołu. 

 

Uchwała Nr XX/214/16 Sejmiku Województwa Lubuskiego z dnia 16 maja 2016 r. w sprawie wyboru 

członka Zarządu Województwa Lubuskiego stanowi załącznik nr 39 do protokołu. 

 

Członek Zarządu Województwa Lubuskiego Tadeusz Jędrzejczak: Panie Przewodniczący, Pani  

Marszałek, Szanowni Państwo. Chciałem podziękować za zaufanie, którym Państwo mnie dzisiaj  

obdarzyliście. Praca w samorządzie dla mnie nie jest nowością i chciałem podziękować również Pani 

Marszałek Elżbiecie Polak za zaufanie. Będzie Pani miała merytorycznego i lojalnego członka Zarządu, 

co gwarantuję, a Sejmikowi Województwa Lubuskiego gwarantuję pracę na rzecz województwa 

lubuskiego i gwarantuję Państwu, że jako członek organu wykonawczego będę dokładał wszelkich 

starań, ażeby realizować uchwały Sejmiku, który dzisiaj na tą funkcję mnie powołał. I na koniec chcę 

podziękować moim koleżankom i kolegom z Klubu Sojuszu Lewicy Demokratycznej za to, że mimo 

bardzo poważnych perturbacji, które miały miejsce w ciągu ostatniego czasu, zaufanie którym mnie 

obdarzyli jako człowieka zostało podtrzymane. Bardzo Wam dziękuję. Dziękuję Państwu bardzo.  
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Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Mirosław Marcinkiewicz: Dziękuję. Oddaję 

głos dla Pani Marszałek.  

 

Marszałek Województwa Lubuskiego Elżbieta Anna Polak: Szanowni Państwo, w imieniu Zarządu 

oraz wszystkich klubów głosujących za, pragnę pogratulować Panu Tadeuszowi wyboru. Pragnę 

zapewnić, że lekko nie będzie miał. W Zarządzie jest ciężka praca. Liczę na jego zaangażowanie  

i oddanie i zapraszam już do naszego grona.  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Mirosław Marcinkiewicz: Dziękuję.  

Czy w tej sprawie… Tak Pani Radna? Proszę uprzejmie. 

 

Radna Województwa Lubuskiego Małgorzata Barbara Gośniowska-Kola: W związku z tym, że tutaj 

usłyszeliśmy prezentację dotyczącą osiągnięć i biografii Pana Tadeusza Jędrzejczaka, zwracam  

się z prośbą o pisemny materiał ze sprawozdania, które przedstawiła nam Pani Marszałek celem 

przedstawienia osoby Pana Jędrzejczaka w mediach. Bardzo proszę o przyjęcie tego jako wniosek.  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Mirosław Marcinkiewicz: Ale przepraszam  

do kogo Pani Radna kieruje ten wniosek? Ja mam to przygotować? Czy kto?   

 

Radna Województwa Lubuskiego Małgorzata Barbara Gośniowska-Kola: Pani Marszalek 

przygotowała taką prezentację. Ponieważ słowo jest ulotne poprosimy na piśmie o taką prezentację. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Mirosław Marcinkiewicz: Dobrze. Biuro 

Prasowe pewnie jest w stanie udostępnić taki materiał. Proszę uprzejmie.  

 

Radna Województwa Lubuskiego Małgorzata Barbara Gośniowska-Kola: Bardzo proszę.  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Mirosław Marcinkiewicz: Odnotowaliśmy, 

zaraz będzie przekazane. Dziękuję. Jeszcze Pan Radny. 

 

Radny Województwa Lubuskiego Tomasz Paweł Wontor: W kwestii formalnej. W imieniu Klubu SLD 

prosiłbym o 10 minut przerwy. 
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Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Mirosław Marcinkiewicz: Wobec takiego 

wniosku ogłaszam 10 minut przerwy.                                     

 

przerwa  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Mirosław Marcinkiewicz: Przerwa dobiega 

końca, proszę o zajęcie miejsc. Szanowni Państwo wznawiam obrady dzisiejszej sesji Sejmiku. 

Przechodzimy do punktu 4d – Podjęcie uchwały w sprawie wyboru… Panie Sebastianie, proszę  

o zajęcie miejsca.  Przechodzimy do punktu 4d – Podjęcie uchwały w sprawie wyboru 

Wiceprzewodniczącego Sejmiku Województwa Lubuskiego. 

 

Punkt 4d. 

Podjęcie uchwały w sprawie wyboru Wiceprzewodniczącego Sejmiku Województwa Lubuskiego 

– druk nr 252/16. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Mirosław Marcinkiewicz: Przypominam,  

że Sejmik Województwa Lubuskiego może liczyć 3 wiceprzewodniczących. Wiceprzewodniczącego 

Sejmiku wybieramy w głosowaniu tajnym bezwzględną większością głosów w obecności co najmniej 

połowy ustawowego składu Sejmiku. W związku z realizacją tego punktu proszę o zabranie głosu Pana 

Sebastiana Ciemnoczołowskiego.  

 

Wiceprzewodniczący Klubu Radnych PO RP Sebastian Sylwester Ciemnoczołowski: Dziękuję 

bardzo. Chciałbym w imieniu Klubu Platformy Obywatelskiej zgłosić kandydaturę Pana Radnego 

Tadeusza Pająka na wiceprzewodniczącego Sejmiku Województwa Lubuskiego.  

 

Wniosek Klubu Radnych Platformy Obywatelskiej RP stanowi załącznik nr 40 do protokołu. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Mirosław Marcinkiewicz: Dziękuję.  

Czy są inne głosy? Nie widzę. Dziękuję. Szanowni Państwo, Komisja Skrutacyjna wybrana została.  

Czy jest zgoda wszystkich klubów i radnych, że ta Komisja będzie przeprowadzała kolejne głosowania? 

Czy mogę poprosić Klub PiS-u? Tak? Klub Platformy zgadza się, tak? Klub PSL-u zgadza się? i Klub 

SLD?  
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Radny Województwa Lubuskiego Tomasz Paweł Wontor: SLD zgadza się. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Mirosław Marcinkiewicz: Tak i Klub 

Bezpartyjnych? 

 

Radny Województwa Lubuskiego Łukasz Mejza: Również się zgadzamy. 

 

Kluby i Radni wyrazili zgodę na przeprowadzanie głosowań przez Komisję Skrutacyjną w obecnym 

składzie. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Mirosław Marcinkiewicz: Czyli mamy 

kandydata. Czy kandydat wyraża zgodę na kandydowanie?  

 

Radny Województwa Lubuskiego Tadeusz Pająk: Tak, wyrażam zgodę.  

 

Radna Województwa Lubuskiego Anna Synowiec: Panie Przewodniczący, bo ja nie widzę jednego  

z członków Komisji Skrutacyjnej Pana Radnego Sławomira Kowala. Nie wiem czy jest na sali?  

Nie chciałabym, żeby ewentualnie później był problem. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Mirosław Marcinkiewicz: Pan Sławomir Kowal 

halo, halo, czy jest i czy mnie słyszy? 

 

Radny Województwa Lubuskiego Łukasz  Mejza: Już Sławek jest nieobecny na sesji dzisiaj.    

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Mirosław Marcinkiewicz: Jest nieobecny.  

Czy wobec tego Wasz Klub zgłosi inną kandydaturę? 

 

Radny Województwa Lubuskiego Łukasz Mejza: Nie. Dziękujemy.  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Mirosław Marcinkiewicz: Dziękuję.  
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Radna Województwa Lubuskiego Anna Synowiec: To ja wnoszę Wysoki… Przepraszam. Wysoki 

Sejmiku. Panie Przewodniczący, wnoszę żeby ewentualnie no jakby podjąć decyzję o uchwaleniu nowej 

Komisji Skrutacyjnej, ponieważ jeden z członków jest nieobecny. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Mirosław Marcinkiewicz: Tak jest. Szanowni 

Państwo, w takim razie proszę uprzejmie o zgłaszanie kandydatów do Komisji Skrutacyjnej.  

Pan Sebastian Ciemnoczołowski.  

 

Wiceprzewodniczący Klubu Radnych PO RP Sebastian Sylwester Ciemnoczołowski: W imieniu 

Klubu Platformy Obywatelskiej zgłaszam Panią Anię Synowiec. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Mirosław Marcinkiewicz: Dziękuję. Klub SLD. 

 

Przewodniczący Klubu Radnych SLD Tomasz Paweł Wontor: W imieniu Klubu Sojuszu Lewicy 

Demokratycznej zgłaszam Panią Marię Jaworską. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Mirosław Marcinkiewicz: Dziękuję.  

Pan Czesław Fiedorowicz. 

 

Przewodniczący Klubu Radnych PSL Czesław Fiedorowicz: W imieniu Klubu Polskiego Stronnictwa 

Ludowego zgłaszam Zbigniew Kołodzieja. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Mirosław Marcinkiewicz: Dziękuję. Klub PiS. 

 

Przewodniczący Klubu Radnych PiS Tadeusz Ardelli: Zbigniew Kościk.  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Mirosław Marcinkiewicz: Dziękuję.  

I nie będzie zgłoszenia? Tak. Dziękuję. Szanowni Państwo, kto z Państwa - będziemy głosować  

za składem Komisji tym czteroosobowym, nie będę wyczytywał nazwisk, już wszystkie je doskonale 

znamy. Kto z Państwa jest za wyborem Komisji Skrutacyjnej, proszę o podniesienie ręki i naciśnięcie 

przycisku zielonego. Kto z Państwa jest przeciwny, proszę o podniesienie ręki i naciśnięcie przycisku 

czerwonego. Kto się wstrzymał, proszę o podniesienie ręki i naciśnięcie przycisku niebieskiego. 

Dziękuję.  
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24 osoby za, 1 głos wstrzymujący się, przeciw 0. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Mirosław Marcinkiewicz: Stwierdzam,  

że Komisja Skrutacyjna w składzie: Anna Synowiec, Zbigniew Kościk, Kołodziej Zbigniew oraz 

Jaworska Maria - Komisja Skrutacyjna w tym składzie została wybrana. Proszę Komisję Skrutacyjną  

o podjęcie pracy. 

Wynik głosowania stanowi załącznik nr 41 do protokołu. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Mirosław Marcinkiewicz: Proszę bardzo  

o Regulamin. Przedstawia Komisja Skrutacyjna.  

 

Przewodnicząca Komisji Skrutacyjnej Anna Synowiec poinformowała o ukonstytuowaniu się Komisji 

Skrutacyjnej i odczytała Regulamin Głosowania w sprawie wyboru Wiceprzewodniczącego Sejmiku 

Województwa Lubuskiego, który stanowi załącznik nr 42 do protokołu.     

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Mirosław Marcinkiewicz: Dziękuję. Szanowni 

Państwo, czy są uwagi do Regulaminu Głosowania? Nie widzę. Przystępujemy do głosowania 

Regulaminu Głosowania. Kto z Państwa jest za przyjęciem Regulaminu, proszę o podniesienie ręki  

i naciśnięcie przycisku zielonego. Kto z Państwa jest przeciwny, proszę o podniesienie ręki i naciśnięcie 

przycisku czerwonego. Kto z Państwa się wstrzymał proszę o naciśnięcie przycisku niebieskiego  

i podniesienie ręki. Dziękuję. 

Za 25 głosów, przeciw 0, wstrzymało się 0. 

Regulamin przyjęliśmy. Możemy przystępować do procedury głosowania. Oddaję głos Komisji 

Skrutacyjnej.  

Wynik głosowania stanowi załącznik nr 43 do protokołu. 

 

Członek Komisji Skrutacyjnej Zbigniew Kościk odczytał w kolejności alfabetycznej nazwiska Radnych, 

którzy składając podpis na liście obecności potwierdzili odbiór karty, następnie oddawali głos i wrzucali 

kartę do głosowania do urny. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Mirosław Marcinkiewicz: Proszę bardzo, 

Komisja Skrutacyjna ma głos.    
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Przewodnicząca Komisji Skrutacyjnej Anna Synowiec odczytała protokół Komisji Skrutacyjnej w sprawie 

wyboru Wiceprzewodniczącego Sejmiku Województwa Lubuskiego, który wraz podpisami Radnych  

na liście obecności stanowi załącznik nr 44 do protokołu. 

  

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Mirosław Marcinkiewicz: Dziękuję. Gratuluję 

wyboru. Zapraszam. Aha, nie zapraszam, tylko najpierw głosujemy. Właśnie. Szanowni Państwo, 

przedkładam uchwałę w sprawie wyboru Wiceprzewodniczącego Sejmiku Województwa Lubuskiego.  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Mirosław Marcinkiewicz odczytał projekt uchwały  

w sprawie wyboru Wiceprzewodniczącego Sejmiku Województwa Lubuskiego, który stanowi załącznik 

nr 45 do protokołu.    

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Mirosław Marcinkiewicz: Uchwałę poddaję 

pod głosowanie. Kto z Państwa jest za, proszę o podniesienie ręki i naciśnięcie przycisku zielonego.  

Kto jest przeciwny, proszę o podniesienie ręki i naciśnięcie przycisku czerwonego. Kto się wstrzymał, 

proszę o podniesienie ręki i naciśnięcie przycisku niebieskiego. Dziękuję. 

Głosowało za 27 osób, przeciw 0, wstrzymało się 0.  

Stwierdzam, że uchwała została podjęta. 

Wynik głosowania stanowi załącznik nr 46 do protokołu. 

 

Uchwała Nr XX/215/16 Sejmiku Województwa Lubuskiego z dnia 16 maja 2016 r. w sprawie wyboru 

Wiceprzewodniczącego Sejmiku Województwa Lubuskiego stanowi załącznik nr 47 do protokołu. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Mirosław Marcinkiewicz: Zapraszam Pana 

Tadeusza Pająka. Szanowni Państwo, pragnę poinformować, iż w tym momencie przekazuję 

prowadzenie obrad dla Pana Tadeusza Pająka – Wiceprzewodniczącego Sejmiku, gdyż składam 

rezygnację z pełnienia funkcji Przewodniczącego. Rezygnacja wynika z ustaleń podjętych  

w ramach klubów tworzących koalicję. W tej sytuacji wnoszę o rozszerzenie porządku obrad o podjęcie 

uchwały w sprawie przyjęcia rezygnacji Przewodniczącego z funkcji Przewodniczącego Sejmiku 

Województwa Lubuskiego - byłby to punkt 2e, przepraszam, przepraszam bardzo już poprawię się:  

nie 2, a 4, właśnie, 4e oraz wobec wakatu na stanowisku przewodniczącego po mojej rezygnacji  

w kolejnym punkcie 4f – Podjęcie uchwały w sprawie wyboru Przewodniczącego Sejmiku Województwa 

Lubuskiego. Przekazuję prowadzenie obrad.  



44 

 

 

Rezygnacja Radnego Województwa Lubuskiego Mirosława Marcinkiewicza z funkcji Przewodniczącego 

Sejmiku stanowi załącznik nr 48 do protokołu. 

 

Wniosek o rozszerzenie porządku obrad o punkt 4e – Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia rezygnacji 

z funkcji Przewodniczącego Sejmiku Województwa Lubuskiego i o punkt 4f – Podjęcie uchwały  

w sprawie wyboru Przewodniczącego Sejmiku Województwa Lubuskiego stanowi załącznik nr 49  

do protokołu. 

 

Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tadeusz Pająk: Serdecznie Państwu 

Radnym dziękuję za wybór. Czy są jakieś inne wnioski, jeżeli chodzi o rozszerzenie porządku obrad? 

Bardzo proszę, Pan Radny Tadeusz Ardelli. 

 

Radny Województwa Lubuskiego Tadeusz Ardelli: Chciałem poinformować Państwa,  

że na dzisiejszą sesję zaprosiliśmy mnóstwo gości, którzy mieli składać swoje sprawozdania, którzy 

czekają, a my sobie urządzamy spektakle. Niedługo nam alfabetu zabraknie do tego 4, tak, bo powoli 

się zbliżamy do końca, a nie szanujemy ludzi, których zaprosiliśmy tutaj z tymi sprawozdaniami, 

natomiast robimy sobie no mówię spektakle, typu wybierz kogoś albo odwołaj. Dziękuję bardzo. 

Chciałbym, żeby Pan Przewodniczący miał to na uwadze. 

 

Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tadeusz Pająk: Dziękuję za głos. 

Dziękuję bardzo. Postaramy się sprawnie przeprowadzić głosowania. Czy są jakieś inne wnioski? 

Bardzo proszę, Pan Radny Wołowicz. 

 

Radny Województwa Lubuskiego Franciszek Wołowicz: Skoro nam tak dobrze idzie ze zmianami 

przewodniczącego, to może ja mam wniosek formalny. Ustalmy jak w Szwajcarii, że każdy klub po kolei 

będzie miał przez pół roku przewodniczącego i w ten sposób pogodzimy jakoś wszystkie interesy  

i zachowamy też wymogi demokracji. W Szwajcarii to funkcjonuje, to i u nas będzie.  

 

Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tadeusz Pająk: Panie Radny, czy to jest 

wniosek do rozszerzenia porządku obrad? Bo jesteśmy w tym punkcie. 
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Radny Województwa Lubuskiego Franciszek Wołowicz: Już nie do porządku obrad, tylko wniosek 

na przyszłość. 

 

Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tadeusz Pająk: Dziękuję bardzo.  

Nie widzę więcej głosów, a więc poddaję pod głosowanie wniosek Klubu Radnych Platformy 

Obywatelskiej RP o rozszerzenie porządku obrad o punkt 4e – Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia 

rezygnacji z funkcji Przewodniczącego Sejmiku Województwa Lubuskiego. Rezygnację taką złożył  

Pan Mirosław Marcinkiewicz. Przystępujemy do głosowania. Kto z Państwa Radnych jest  

za rozszerzeniem porządku obrad o punkt 2d proszę o podniesienie ręki i nacisnąć przycisk zielony – 

4e, przepraszam, bo tu jest niepoprawione, 4e, przepraszam bardzo, 4e – proszę nacisnąć zielony 

przycisk „T” i podnieść rękę. Dziękuję. Kto z Państwa jest przeciw, proszę o podniesienie ręki, nacisnąć 

czerwony przycisk „N”. Kto z Państwa Radnych wstrzymał się od głosu, proszę o podniesienie ręki  

i nacisnąć przycisk niebieski „?”.  

W wyniku głosowania za wnioskiem jest 25 Radnych, przeciw 1, wstrzymało się od głosowania  

1 Radny. 

Stwierdzam, że w wyniku głosowania porządek obrad dzisiejszej sesji został rozszerzony o punkt 4e. 

Wynik głosowania stanowi załącznik nr 50 do protokołu. 

 

Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tadeusz Pająk: Poddaję pod głosowanie 

wniosek Klubu Radnych Platformy Obywatelskiej Rzeczypospolitej Polskiej o rozszerzenie porządku 

obrad o punkt 4f – Podjęcie uchwały w sprawie wyboru Przewodniczącego Sejmiku Województwa 

Lubuskiego. Kto z Państwa Radnych jest za rozszerzeniem porządku obrad  

o punkt 4f, proszę o podniesienie ręki i nacisnąć przycisk zielony „T”. Dziękuję. Kto z Państwa jest 

przeciw, proszę o podniesienie ręki, nacisnąć czerwony przycisk „N”. Kto z Państwa wstrzymał  

się od głosu, proszę o podniesienie ręki i nacisnąć przycisk niebieski „?”.  

Stwierdzam, że w wyniku głosowania porządek obrad dzisiejszej sesji, przy 24 głosach za, 1 głosie 

przeciwnym i 1 głosie wstrzymującym, został rozszerzony o punkt 4f. 

Wynik głosowania stanowi załącznik nr 51 do protokołu. 

 

Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tadeusz Pająk: Porządek obrad 

dzisiejszej sesji Sejmiku wraz z przegłosowanymi zmianami poddaję pod głosowanie. Kto z Państwa 

Radnych jest za przyjęciem porządku obrad wraz z przegłosowanymi zmianami, proszę podnieść rękę  



46 

 

i nacisnąć przycisk zielony „T”. Kto jest przeciw, proszę o podniesienie ręki, nacisnąć przycisk czerwony 

„N”. Kto wstrzymał się od głosu, proszę o podniesienie ręki, nacisnąć przycisk niebieski „?”.  

Stwierdzam, że w wyniku głosowania – za 23 głosy, przeciw 3, 0 wstrzymujących się – porządek obrad 

dzisiejszej sesji został przegłosowany wraz z przegłosowanymi wcześniej zmianami i został przyjęty. 

Wynik głosowania stanowi załącznik nr 52 do protokołu. 

 

Rozszerzony porządek obrad stanowi załącznik nr 53 do protokołu. 

 

Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tadeusz Pająk: Przystępujemy do punktu 

2d – Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia rezygnacji z funkcji Przewodniczącego Sejmiku 

Województwa Lubuskiego. 

 

Punkt 4e. 

Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia rezygnacji z funkcji Przewodniczącego Sejmiku 

Województwa Lubuskiego – druk nr 253/16. 

 

Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tadeusz Pająk: Szanowni Państwo, 

informuję, że w dniu dzisiejszym Pan Mirosław Marcinkiewicz, Przewodniczący Sejmiku, złożył 

rezygnację z pełnionej funkcji. Zgodnie z art. 20 ust. 5 ustawy o samorządzie województwa Sejmik 

Województwa podejmuje uchwałę w sprawie przyjęcia tej rezygnacji. Czy do projektu uchwały ktoś  

z Państwa Radnych ma uwagi lub zapytania? Nie widzę. Wobec braku uwag, projekt uchwały w sprawie 

przyjęcia rezygnacji z funkcji Przewodniczącego Sejmiku Województwa Lubuskiego – druk nr 253/16 

poddaję pod głosowanie. Kto z Państwa Radnych jest za podjęciem uchwały, proszę podnieść rękę  

i nacisnąć przycisk zielony „T”. Kto jest przeciw, proszę o podniesienie ręki, nacisnąć czerwony przycisk 

„N”. Kto wstrzymał się od głosowania, proszę podnieść rękę i nacisnąć niebieski przycisk „?”. 

Stwierdzam, że w wyniku głosowania – za 25 głosów, przeciw 0, wstrzymał się 1 Radny – uchwała 

została podjęta. 

 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 54 do protokołu. 

 

Wynik głosowania stanowi załącznik nr 55 do protokołu. 
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Uchwała Nr XX/216/16 Sejmiku Województwa Lubuskiego z dnia 16 maja 2016 r. w sprawie przyjęcia 

rezygnacji z funkcji Przewodniczącego Sejmiku Województwa Lubuskiego stanowi załącznik nr 56  

do protokołu. 

 

Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tadeusz Pająk: Oddaję głos dla Pana 

Mirosława Marcinkiewicza. 

 

Radny Województwa Lubuskiego Mirosław Marcinkiewicz: Dziękuję bardzo pięknie za ten cały 

czas, kiedy miałem przyjemność kierować tą wspaniałą Radą. Wszyscy jesteście wspaniali. Mimo 

sporów, kłótni zawsze posuwamy się do przodu. Dziękuję raz jeszcze. 

 

Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tadeusz Pająk: Dziękuję Panie 

Mirosławie. Szanowni Państwo, przechodzimy do punktu 4f – Podjęcie uchwały w sprawie wyboru 

Przewodniczącego Sejmiku Województwa Lubuskiego.    

 

Punkt 4f. 

Podjęcie uchwały w sprawie wyboru Przewodniczącego Sejmiku Województwa Lubuskiego  

– druk nr 254/16.    

    

Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tadeusz Pająk: Szanowni Państwo, 

przypominam, że Sejmik Województwa Lubuskiego wybiera Przewodniczącego Sejmiku w głosowaniu 

tajnym bezwzględną większością głosów w obecności co najmniej połowy ustawowego składu Sejmiku. 

Czy Państwo Radni wyrażacie zgodę, aby Komisja Skrutacyjna pracowała w tym składzie 

czteroosobowym? Jeżeli nie usłyszę sprzeciwu, uznam to, że wszystkie Kluby zgadzają się.  

Żaden z Klubów Radnych Sejmiku Województwa Lubuskiego nie zgłosił sprzeciwu. 

 

Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tadeusz Pająk: Nie widzę sprzeciwu.  

A więc zapraszam Komisję Skrutacyjną o zebranie się i zabranie ze sobą urządzeń do głosowania 

również i zajęcie miejsca przy stoliku Komisji Skrutacyjnej. Państwa Radnych proszę o zgłaszanie 

kandydatów na Przewodniczącego Sejmiku Województwa Lubuskiego. Bardzo Proszę, Pan Radny 

Stanisław Tomczyszyn. 

 

Radny Województwa Lubuskiego Zbigniew Kościk: Przepraszam, jeżeli można.  
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Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tadeusz Pająk: Bardzo proszę. 

 

Radny Województwa Lubuskiego Zbigniew Kościk: Ta dynamika sytuacji mimo, że można było  

do tego przywyknąć, trochę nas zaskakuje dzisiaj. Panie Przewodniczący, jest prośba dosłownie  

o dwuminutową przerwę, żebyśmy mogli skonsultować czy mamy kandydata. Państwo nas 

zaskakujecie totalnie po prostu. Dobrze? 

 

Wicemarszałek Województwa Lubuskiego Stanisław Tomczyszyn: Ale to ja jestem tutaj, żeby 

zgłosić. 

 

Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tadeusz Pająk: w tej chwili… 

 

Radny Województwa Lubuskiego Zbigniew Kościk: Nie o Tobie myślimy akurat. 

 

Wicemarszałek Województwa Lubuskiego Stanisław Tomczyszyn: A, proszę bardzo.     

  

Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tadeusz Pająk: Panie Radny, rozumiem, 

że jest to wniosek Klubu o przerwę, tak? Dwie minuty, tak? Dobrze. Ogłaszam przerwę pięciominutową.  

 

przerwa 

 

Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tadeusz Pająk wznowił obrady XX sesji 

Sejmiku Województwa Lubuskiego i poprosił o zabranie głosu Wicemarszałka Województwa 

Lubuskiego Stanisława Tomczyszyna. 

 

Wicemarszałek Województwa Lubuskiego Stanisław Tomczyszyn zgłosił na Przewodniczącego 

Sejmiku Województwa Lubuskiego kandydaturę Radnego Województwa Lubuskiego Czesława 

Fiedorowicza i przedstawił Jego sylwetkę, która stanowi załącznik nr 57 do protokołu.  

Także polecam. Jest to dobra kandydatura. Sesje będą prowadzone na pewno dobrze i sprawnie. 

Dziękuję bardzo. 

 

Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tadeusz Pająk: Dziękuję bardzo.  

Czy ktoś z Państwa Radnych chciałby zgłosić jeszcze inne kandydatury? Bardzo proszę, Pan Radny 

Kościk. 
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Radny Województwa Lubuskiego Zbigniew Kościk: No nie, nie inne kandydatury, ale chciałem 

zapytać, kiedy Państwo będziecie odwoływali Pana Czesława Fiedorowicza w ramach  

tej kadencyjności, którą sobie wymyśliliście? To po pierwsze. Po drugie, nie ukrywam, że mam jakiś taki 

osobisty żal do Państwa, bo przecież 3 miesiące temu ten sam Pan Czesław Fiedorowicz, tylko czytany 

z trochę innej kartki, dezorganizował pracę Sejmiku, nieskutecznie prowadził obrady i różne inne rzeczy 

takie, które ze względu na szacunek, którym darzę Czesia Fiedorowicza tutaj nie przytoczę. Trzeba 

mieć déjà vu jakieś, albo nie wiem jak to inaczej nazwać. Dziękuję. 

 

Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tadeusz Pająk: Dziękuję bardzo za głos. 

Przypominam, że jesteśmy w punkcie zgłaszanie kandydatów na Przewodniczącego Sejmiku 

Województwa Lubuskiego. Czy są inne zgłoszenia? Nie widzę, a więc zamykam listę kandydatów  

na Przewodniczącego Sejmiku. Czy Pan Czesław Fiedorowicz wyraża zgodę na kandydowanie? 

 

Radny Województwa Lubuskiego Czesław Fiedorowicz: Tak, wrażam zgodę. 

 

Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tadeusz Pająk: Dziękuję bardzo.  

Czy Państwo Radni mają pytania do kandydata? Nie widzę. Dziękuję bardzo. W tej chwili poproszę 

Komisję Skrutacyjną o przygotowanie kart do głosowania, a Przewodniczącą Komisji Skrutacyjnej 

proszę o przedstawienie Regulaminu Głosowania w sprawie wyboru Przewodniczącego Sejmiku 

Województwa Lubuskiego.  

 

Przewodnicząca Komisji Skrutacyjnej Anna Synowiec odczytała Regulamin Głosowania w sprawie 

wyboru Przewodniczącego Sejmiku Województwa Lubuskiego, który stanowi załącznik nr 58  

do protokołu. 

 

Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tadeusz Pająk: Dziękuję bardzo.  

Czy ktoś z Państwa Radnych ma uwagi do przedstawionego Regulaminu Głosowania w sprawie wyboru 

Przewodniczącego Sejmiku Województwa Lubuskiego? Nie widzę. Poddaję pod głosowanie Regulamin 

Głosowania w sprawie wyboru Przewodniczącego Sejmiku Województwa Lubuskiego. Kto z Państwa 

Radnych jest za, proszę podnieść rękę i nacisnąć zielony przycisk „T”. Kto jest przeciw, proszę 

podnieść rękę i nacisnąć czerwony przycisk „N”. Kto wstrzymał się od głosowania, proszę podnieść rękę 

i nacisnąć przycisk niebieski „?”. 

Stwierdzam, że za przyjęciem głosowało 26 Radnych, przeciw 0, wstrzymało się 0. 
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Stwierdzam, że w wyniku głosowania Regulamin został przyjęty. 

Wynik głosowania stanowi załącznik nr 59 do protokołu.  

 

Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tadeusz Pająk: Bardzo proszę Komisję 

Skrutacyjną o wydanie kart do głosowania, a następnie przeprowadzenie głosowania. Bardzo proszę, 

oddaję głos. 

 

Członek Komisji Skrutacyjnej Zbigniew Kościk odczytał w kolejności alfabetycznej nazwiska Radnych, 

którzy składając podpis na liście obecności potwierdzili odbiór karty, następnie oddawali głos i wrzucali 

kartę do głosowania do urny. 

 

Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tadeusz Pająk: Szanowni Radni,  

nie ogłaszam przerwy, także chwilę, myślę, że będzie szybko policzone i za chwilę będzie ogłoszenie 

wyników.  

Bardzo proszę Przewodniczącą Komisji Skrutacyjnej o odczytanie protokołu w sprawie wyboru 

Przewodniczącego Sejmiku Województwa Lubuskiego. 

 

Przewodnicząca Komisji Skrutacyjnej Anna Synowiec odczytała protokół Komisji Skrutacyjnej w sprawie 

wyboru Przewodniczącego Sejmiku Województwa Lubuskiego, który wraz z podpisami Radnych  

na liście obecności stanowi załącznik nr 60 do protokołu. 

 

Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tadeusz Pająk: Dziękuję bardzo Pani 

Przewodniczącej, dziękuję całej Komisji Skrutacyjnej za pracę. Szanowni Państwo, odczytam projekt 

uchwały w sprawie wyboru Przewodniczącego Sejmiku Województwa Lubuskiego. 

 

Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tadeusz Pająk odczytał projekt uchwały  

w sprawie wyboru Przewodniczącego Sejmiku Województwa Lubuskiego, który stanowi załącznik nr 61 

do protokołu. 

 

Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tadeusz Pająk: Czy do projektu uchwały 

ktoś z Państwa Radnych ma uwagi lub zapytania? Nie widzę. Wobec braku uwag , projekt uchwały  

w sprawie wyboru Przewodniczącego Sejmiku Województwa Lubuskiego – druk nr 254/16 poddaję pod 

głosowanie. Kto z Państwa Radnych jest za, proszę podnieść rękę i nacisnąć zielony przycisk „T”. Kto 
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jest przeciw, proszę podnieść rękę i nacisnąć czerwony przycisk „N”. Kto wstrzymał się od głosowania, 

proszę podnieść rękę i nacisnąć niebieski przycisk „?”.  

Za uchwałą głosowało 24 Radnych, przeciw 0, wstrzymał się 1 Radny. 

Stwierdzam, że uchwała została przyjęta.  

Wynik głosowania stanowi załącznik nr 62 do protokołu. 

 

Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tadeusz Pająk: Stwierdzam,  

że w wyniku głosowania Przewodniczącym Sejmiku Województwa Lubuskiego został Pan Czesław 

Fiedorowicz. Gratuluję wyboru i przekazuję prowadzenie obrad Panu Czesławowi Fiedorowiczowi  

– nowo wybranemu Przewodniczącemu Sejmiku Województwa Lubuskiego.  

 

Uchwała Nr XX/217/16 Sejmiku Województwa Lubuskiego z dnia 16 maja 2016 r. w sprawie wyboru 

Przewodniczącego Sejmiku Województwa Lubuskiego stanowi załącznik nr 63 do protokołu. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Czesław Fiedorowicz: Szanowni Państwo, 

przede wszystkim dziękuję za ponowny wybór. Panu Radnemu Kośckowi powiem, że jestem tym 

Przewodniczącym Sejmiku, który wie o tym, że w każdej chwili mogę być odwołany, czyli słyszymy skąd 

padnie propozycja być może. Natomiast chciałem tylko powiedzieć, tak jak wcześniej mówiłem, że będę 

starał się być nie gorszy od Sejmiku, bo wiem, że Przewodniczący Sejmiku ma tyle władzy  

ile autorytetu. Starajmy się zatem, by w tej trudnej sytuacji jakoś sprawnie w tej chwili wytrwać. Bardzo 

dziękuję za dotychczasowe obrady. Powtarzam tylko te słowa: wybory dla nikogo nie są łatwe i mam 

nadzieję, że Państwo, którzy oczekują na swoje punkty macie wyrozumiałość. Postaramy  

się w dalszych pracach Sejmiku z nawiązką wynagrodzić tym z Państwu, którzy są rozczarowani,  

czy zawiedzeni zbyt długim oczekiwaniem na ich sprawy, bądź też będziemy starali się Wasze sprawy 

lepiej procedować. Ponieważ zostało mi przekazane przewodnictwo Sejmiku, podjęliśmy, mamy, punkt 

4f skończyliśmy. Szanowni Państwo, chcę powiedzieć, że na moje ręce Przewodniczącego Sejmiku 

złożono dwa wnioski, o których chcę Państwa poinformować. Tak czasami w politycznych wyborach 

jest, że sytuacje zahaczają być może o groteskę, ale one muszą być przeprowadzone. Szanowni 

Państwo, w pierwszej kolejności chciałem Państwa poinformować, że na wniosek Klubu Radnych, grupy 

Radnych – tutaj wniosek przedłożył mi Pan Przewodniczący Wontor – został złożony wniosek  

o odwołanie Edwarda Fedki z funkcji Wiceprzewodniczącego Sejmiku Województwa Lubuskiego. 
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Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego odczytał wniosek o odwołanie Edwarda Jana Fedko  

z funkcji Wiceprzewodniczącego Sejmiku Województwa Lubuskiego, który stanowi załącznik nr 64  

do protokołu. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Czesław Fiedorowicz: Wniosek podpisało 13 

Radnych. W związku z powyższym wnoszę o to, by rozszerzyć obrady XX sesji  

o punkt 4g w sprawie odwołania Pana Fedki z funkcji Wiceprzewodniczącego Sejmiku Województwa 

Lubuskiego. Czy do tego wniosku są jakieś pytania? Bardzo proszę. 

 

Wniosek o rozszerzenie porządku obrad o punkt 4g – Podjęcie uchwały w sprawie stwierdzenia 

odwołania Radnego z funkcji Wiceprzewodniczącego Sejmiku Województwa Lubuskiego stanowi 

załącznik nr 65 do protokołu. Do wniosku został załączony projekt uchwały w sprawie stwierdzenia 

odwołania Radnego z funkcji Wiceprzewodniczącego Sejmiku Województwa Lubuskiego, który stanowi 

załącznik nr 66 do protokołu 

 

Radna Województwa Lubuskiego Małgorzata Barbara Gośniowska-Kola: Bardzo proszę Panie 

Przewodniczący o podanie nazwisk tych Radnych, którzy ten wniosek podpisali. Dziękuję. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Czesław Fiedorowicz: Pan Radny Mejza. 

 

Radny Województwa Lubuskiego Łukasz Mejza: Ja chciałbym się zapytać, czy są jakieś przyczyny 

merytoryczne aby nie uwzględniać zwyczaju, który właściwie funkcjonuje od samego początku 

funkcjonowania Sejmiku w Polsce? Jesteśmy Klubem pięcioosobowym, więc w związku  

z tym zwyczajem, mamy prawo do tego, aby posiadać swojego wiceprzewodniczącego. Klub SLD jest 

Klubem mniejszym od nas. Także biorąc pod uwagę tenże zwyczaj Edward Fedko powinien zostać 

Wiceprzewodniczącym Sejmiku. Ponadto jest to osoba, która szanowana jest przez wszystkie 

środowiska polityczne. Myślę, że do tej pory nikt z Państwa kto podpisał się pod tym wnioskiem  

nie ma nic do zarzucenia Edwardowi Fedko. Poza tym, Szanowni Państwo, jak doskonale pamiętam  

z początku kadencji parlamentarnej, Kluby PSL-u, Kluby Platformy Obywatelskiej podnosiły larum  

z powodu nieposiadania przez Klub PSL-u, przez parlamentarny Klub PSL-u, wicemarszałka.  

Jak się Państwo do tego ustosunkujecie? Coś się zmieniło od tamtego czasu? To jest dewastowanie 

naszych norm, naszych tradycji. Chciałbym, abyście wskazali Państwo wyraźne przyczyny, dla których 

Edward Fedko miałby przestać pełnić funkcję Wiceprzewodniczącego Sejmiku. 
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Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Czesław Fiedorowicz: Pan Radny Kościk. 

 

Radny Województwa Lubuskiego Zbigniew Kościk: Ja przypomnę Państwu, że w Statucie 

Województwa Lubuskiego nie występuje określenie: wycofanie rekomendacji. Czegoś takiego nie ma. 

Znowu Państwo tworzycie nową rzeczywistość prawną. Sejmik Województwa Lubuskiego powołał Pana 

Edwarda Fedkę i Sejmik może odwołać, ale nie można tego jakby podporządkowywać pod określenie 

rekomendacja. Cofnięcie rekomendacji.   

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Czesław Fiedorowicz: Pan Radny Wołowicz. 

 

Radny Województwa Lubuskiego Franciszek Wołowicz: Ja chcę Państwu powiedzieć i przestrzec 

jednocześnie, że raz złamane zasady będą później łamane nagminnie i permanentnie. Dzisiaj 

złamaliśmy już raz tą zasadę wcześniej dopychając kolanem wiadomy wniosek, teraz chcecie Państwo 

podeptać do końca podstawowe zasady demokracji. Klub ma prawo mieć swojego reprezentanta. 

Kolega Edward Fedko nie jest członkiem Sojuszu Lewicy Demokratycznej i jeżeli chodzi  

o rekomendację to oczywiście ma pełne poparcie Klubu Bezpartyjni Samorządowcy, który liczy 5 osób. 

Klub SLD liczy 3 osoby. Jeżeli to ma się odbywać na zasadzie dintojry politycznej to ja gratuluję,  

ale jeszcze raz Państwa przestrzegam: raz złamane zasady będą później łamane ponownie.  

A te zasady w Sejmiku obowiązywały od początku funkcjonowania Sejmiku Województwa Lubuskiego, 

mianowicie takie, że Kluby Radnych – przynajmniej te największe – mają swoich przedstawicieli  

w Prezydium Sejmiku. Co innego Zarząd. Tu gra matematyka polityczna, pal licho. Natomiast w Sejmiku 

jednak obowiązują inne zasady. Kto raz złamie te zasady, no będzie łamał kolejne, choć  

ja się nie dziwię bo dzisiaj już zrobiliśmy to raz i teraz Państwo chcecie zrobić to drugi. Źle się bawicie. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Czesław Fiedorowicz: Pani Radna Kucharska. 

 

Radna Województwa Lubuskiego Barbara Kucharska: Panie Przewodniczący, Szanowni Radni,  

ja myślę, że tu nie ma żadnych łamanych zasad i ja nie słyszałam, żeby była wysunięta kandydatura 

Wiceprzewodniczącego przez Klub Bezpartyjnych. Z tego co wiem głosowaliśmy na Kolegę Fedko jako 

kandydata z Klubu SLD i nic nie stoi na przeszkodzie, żeby tak znaczny w tej chwili ilościowo Klub 

Radnych Bezpartyjnych wskazał swojego kandydata na Wiceprzewodniczącego. Dziękuję. 
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Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Czesław Fiedorowicz: Jeszcze Pan Radny 

Grabarek. 

 

Radny Województwa Lubuskiego Grzegorz Grabarek: No przykro mi tak mówić i tu tak patrzę  

na Radnych, którym Pan Edward Fedko tak pomógł, w  szczególności przy poparciu wniosków – tak, 

Pani Barbarze – obwodnicy Drezdenka. Był motorem tej pomocy. Jestem trzecią kadencję w Sejmiku  

i też jestem trzeci raz w opozycji, ale Pan Fedko zawsze był otwarty i racjonalnie podchodził do sprawy. 

A tutaj teraz ja tutaj nie wiem, że kopiemy człowieka, który dla rozwoju województwa tak dużo zrobił. 

Dziękuję. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Czesław Fiedorowicz: Pani Radna 

Gośniowska-Kola. 

 

Radna Województwa Lubuskiego Małgorzata Barbara Gośniowska-Kola: Trudno w tej chwili  

tak bez emocji o tym wszystkim mówić, ale proszę Państwa, dzisiejsze obrady Sejmiku to jest obraz 

stanu polityki w naszym województwie. Jestem tutaj radną od roku. Dzisiaj jest po raz kolejny – ostatnio 

słyszeliśmy, na poprzedniej sesji – rotacyjny Przewodniczący, jest kolejny Wiceprzewodniczący, teraz 

są zmiany w składzie. Naprawdę jest mi przykro dlatego, że Państwo pomimo tego, że mówicie,  

że walczycie o dobro województwa obraz dzisiejszych obrad pokazuje jakie to jest dobro. Po prostu 

wstyd mi jest, że w taki sposób głosujecie Państwo. Dlatego bardzo proszę, żeby z imienia i nazwiska 

podawać Radnych, którzy w taki sposób głosują. Dziękuję bardzo.  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Czesław Fiedorowicz: Pan Radny 

Marcinkiewicz. 

 

Radny Województwa Lubuskiego Mirosław Marcinkiewicz: W imieniu Klubu Radnych Platformy 

Obywatelskiej chciałbym zaprotestować przeciwko używaniu takich określeń, że konkretne wnioski  

to jest kopanie kogokolwiek. Ja wypraszam sobie taki język. Wszyscy jesteśmy Radnymi, wszyscy 

uczestniczymy w posiedzeniach Sejmiku, tworzymy koalicję i w ramach takowych w różny sposób 

obejmuje się stanowiska. Stanowiska się ma, człowiekiem się jest. Nikt nie powiedział - i nie słyszałem 

tu na tej Sali - żadnego złego słowa powiedzianego w kierunku Pana Edwarda Fedki, którego osobiście 

również bardzo cenię i mówię to w imieniu swoim, jak również całego Klubu Platformy Obywatelskiej. 

Określone wnioski, personalne również i obsady stanowisk wynikają również z koalicji, które  
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są tworzone. I proszę uprzejmie o nieużywanie takich obraźliwych słów. Proponuję, żebyśmy skupili  

się na tym, do czego jesteśmy powołani i doprowadzili również zmiany w Sejmiku do sensownego 

stanu, który przez pewien jakiś okres czasu będzie funkcjonował. Dziękuję. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Czesław Fiedorowicz: Dziękuję bardzo. 

Jeszcze raz Pani Radna Gośniowska-Kola. 

 

Radna Województwa Lubuskiego Małgorzata Barbara Gośniowska-Kola: Tak, ja ad vocem.  

To są bardzo cenne uwagi, które Pan Przewodniczący raczył powiedzieć, tylko chcę zwrócić uwagę,  

że one są nieaktualne. Rozpoczęliśmy obrady dzisiejszego Sejmiku o godz. 11. W tej chwili jest prawie 

17 i proszę sobie zauważyć na porządek obrad, w którym punkcie jesteśmy i jakimi sprawami  

się zajmujemy.  

 

Radny Województwa Lubuskiego Mirosław Marcinkiewicz: Doskonale znam porządek obrad, 

proszę mi wierzyć Pani Radna. 

 

Radna Województwa Lubuskiego Małgorzata Barbara Gośniowska-Kola: My możemy zostać  

do północy – słyszę tutaj sugestie Pana Posła – bardzo chętnie. Tylko chcemy się skupiać  

na konkretnych sprawach, a nie personalnych. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Czesław Fiedorowicz: Jeszcze raz Pan Radny 

Mejza chciał zabrać głos. 

 

Radny Województwa Lubuskiego Łukasz Mejza: Tak, ja ad vocem do wypowiedzi Pana Radnego 

Marcinkiewicza. Oczywiście Drogi Mirku, bo myślę, że mogę się tak zwrócić, masz niewątpliwie rację: 

obsada stanowisk wynika z pewnych ustaleń koalicyjnych, ale nie tylko. Powinna też akurat tego 

stanowiska wynikać z pewnej tradycji, tradycji, która była kontynuowana na dobrą sprawę od samego 

początku Sejmiku. Także bardzo prosiłbym o uszanowanie tego zwyczaju zwłaszcza, że rozmawiamy  

o Radnym, który jest niewątpliwym autorytetem. Ja, jako najmłodszy Radny, mogę powiedzieć,  

że w bardzo wielu działaniach wzoruję się na moim klubowym Koledze i myślę, że dla nas wszystkich 

Edward Fedko jest niewątpliwym autorytetem samorządowym. Także bardzo prosiłbym, abyśmy  

nie uprawiali więcej degrengolady politycznej. Przedstawicielka jednej z redakcji to, co dzisiaj się stało 

na Sejmiku określiła mianem szopki. Moim zdaniem całkowicie słusznie. I tak jak powiedziała Pani 
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Radna, nie da się o tym mówić bez emocji i dlatego nie mam zamiaru mówić bez emocji i powiem 

wprost i chciałbym się zwrócić do tych Radnych, którzy podpisali ten wniosek oraz  

do przewodniczących partii: pamiętajcie, że ten żałosny polityczny scenariusz jest pisany Waszym 

atramentem i weźcie za niego pełną odpowiedzialność, bo dobre imię Sejmiku ucierpiało już w zeszłym 

roku. I cierpi nadal.  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Czesław Fiedorowicz: Dziękuję bardzo. 

Szanowni Państwo… 

 

Radny Województwa Lubuskiego Łukasz Mejza: A jeszcze na koniec chciałbym dodać Panie 

Przewodniczący, jeżeli oczywiście można. Wybraliście się w długą koalicyjną drogę. Fajnie byłoby 

żebyście mieli jeszcze ekwipunek moralny na tej drodze.   

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Czesław Fiedorowicz: Tak jest. Szanowni 

Państwo Radni, Pani Marszałek, tylko jedno moje odniesienie, bo oczywiście Edward Fedko był już 

moim Kolegą zanim nie był Wiceprzewodniczącym Sejmiku, był moim Kolegą jak podpisał wniosek  

o moje odwołanie, jak głosował za moim odwołaniem i jest nadal i będzie nadal moim Kolegą. 

Natomiast może jeśli chodzi o te kwestie moralne to raczej starajmy się skoncentrować na sobie. Mamy 

świadomość odpowiedzialności naszych decyzji i chciałbym, żeby ta jedna sesja Sejmiku zakończyła 

przynajmniej na tym etapie te wszystkie spekulacje. Nie daję gwarancji żadnej komukolwiek,  

że jakakolwiek koalicja jest stabilna i na zawsze. Nauczyłem się tego w Sejmie w 2005-2007 roku, kiedy 

wydawało się, że koalicja PiS-Samoobrona i LPR będzie koalicją na 4 lata i okazało się to jednak 

niemożliwe. Otóż niestety w życiu nie jest wszystko tak do końca stabilne. Natomiast w tym wniosku jest 

jedna rzecz ważna. Ponieważ Pan Radny Edward Fedko został powołany na wniosek Klubu SLD jako 

Wiceprzewodniczący Sejmiku i dlatego Klub w uzasadnieniu podał tą przyczynę dotyczącą utraty. Tylko 

to. To nie jest powołanie na… Chodzi o to, że został Wiceprzewodniczącym Sejmiku Województwa 

Lubuskiego na wniosek Klubu SLD, w którym już z różnych przyczyn nie jest. Pani Marszałek Elżbieta 

Polak chciała zabrać głos. 

 

Marszałek Województwa Lubuskiego Elżbieta Anna Polak: Ja dziękuję bardzo, już  

Pan Przewodniczący mnie wyręczył.  
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Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Czesław Fiedorowicz: Tak. Szanowni 

Państwo… Franciszek Wołowicz jeszcze i Barbara Kucharska. 

 

Radny Województwa Lubuskiego Franciszek Wołowicz: Jednak chciałbym wrócić do tego,  

bo musimy pewne rzeczy precyzować. Rozdzielmy wyraźnie funkcjonowanie Zarządu i podział funkcji  

w Zarządzie – to jest zupełnie inna sprawa, niż funkcjonowanie Sejmiku i podział funkcji w Sejmiku.  

Tu naprawdę trochę inne podejście do tej pory było stosowane i powinno być stosowane. To, co w tej 

chwili Państwo chcecie zrobić z Edwardem Fedko jest po prostu nieprzyzwoite i jednocześnie łamie 

reguły, które były przestrzegane przez wszystkich. SLD kiedyś miał samodzielną większość w Sejmiku  

i zapraszał też Was do koalicji Jola. Nie musiał, ale miał Was w koalicji, byliście wiernym koalicjantem 

póki Wam się to opłacało, tak? A teraz chcecie w imię nie wiadomo czego zburzyć dobry zwyczaj  

w Sejmiku. Mówimy o dobrym zwyczaju. Nie mówimy o słupkach poparcia politycznego, nie mówimy  

o podziale miejsc w Zarządzie, nie mówimy o rządzeniu województwem z pozycji wykonawczych. 

Mówimy o Sejmiku. Tutaj jednak troszeczkę inne podejście i spojrzenie należałoby mieć.  

  

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Czesław Fiedorowicz: Barbara Kucharska  

i jeszcze Radny Fedko chciałby zabrać głos. 

 

Radna Województwa Lubuskiego Barbara Kucharska: Ja tylko jedno słowo ad vocem tutaj  

do zarzutu, że Kolega Radny walczył o obwodnicę. Oczywiście nie jest to moja tylko obwodnica, myślę, 

że my Radni powołani jesteśmy do tego, żeby walczyć bez względu na zajmowaną funkcję tutaj  

w Sejmiku o dobro społeczności, która nam zaufała i wybrała. To jedno. Jeżeli chodzi o morale –  

ja szanuję bardzo młody wiek Radnego, ale wolałabym, żeby nie oceniał naszej molarności tylko po tym 

kto, jak, czy się podpisał, czy się nie podpisał pod wnioskiem. Jeszcze raz podkreślam: możemy tutaj 

podjąć tu i teraz decyzję o rozszerzeniu Prezydium o wszystkie kluby. Powstał nowy klub, możemy mieć 

nowego dodatkowego wiceprzewodniczącego tego klubu. Należałoby zmienić Statut, powołać, że każdy 

klub ma swojego wiceprzewodniczącego Sejmiku i byłoby bardzo uczciwie, sprawiedliwie. Jeżeli jest 

klub, jest wiceprzewodniczący bez względu na opcję, bo służymy dla całej społeczności województwa. 

Także ja absolutnie tu i teraz zapewniam, że nie mam nic do pracy tutaj Kolegi Fedko, bardzo tego 

człowieka szanuję, znam Jego pracę, znam Jego zasługi dla województwa. I tylko podkreśliłam  

to, że wybieraliśmy jako przedstawiciela Klubu SLD, będziemy głosować jeżeli będzie wytypowany  

z Klubu Bezpartyjnego. Dziękuję bardzo. 
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Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Czesław Fiedorowicz: Szanowni Państwo 

Radni, chcę tylko przypomnieć, że kiedy wybieraliśmy skład Prezydium Sejmiku, w którym  

mi powierzono funkcję Przewodniczącego Sejmiku, mieliśmy w Sejmiku 4 kluby. Lepsze Lubuskie  

nie było jeszcze klubem, bo było tylko dwóch Radnych. Mamy dzisiaj nową sytuację, mamy 

przynajmniej jeden klub nowy i być może warto podjąć zadania dotyczące zmiany Statutu tak,  

by wszystkie kluby o ile nie dojdzie do takich zmian, ale chyba ustawa nam na to nie pozwala. Poza tym 

przepraszam…  

 

Radny Województwa Lubuskiego Mirosław Marcinkiewicz: Od razu cytuję art. 20 ustawy w sprawie 

jednolitego tekstu ustawy o samorządzie: Sejmik Województwa wybiera ze swojego grona 

przewodniczącego oraz nie więcej niż 3 wiceprzewodniczących. I wszystko na ten temat. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Czesław Fiedorowicz: Tak jest. I tak też  

w Sejmie została zrozumiana decyzja Prawa i Sprawiedliwości, który nie wybrał po raz pierwszy  

w historii Sejmu na wicemarszałka przedstawiciela Polskiego Stronnictwa Ludowego, by w prezydium 

sejmiku była zachowana większość dla rządzących. Edward Fedko. Przepraszam, Pani Marszałek,  

a potem Edward Fedko. 

 

Marszałek Województwa Lubuskiego Elżbieta Anna Polak: Ja jednak muszę dwa zdania powiedzieć 

w odpowiedzi Panu Radnemu Wołowiczowi, a mianowicie te zmiany właśnie dzisiaj dlatego 

procedujemy, że zaprosiliśmy SLD do koalicji. Dziękuję.  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Czesław Fiedorowicz: Pan Przewodniczący 

Edward Fedko. 

 

Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Edward Jan Fedko: Szanowne Koleżanki  

i Koledzy, ja dziękuję za te ciepłe słowa skierowane do mnie. Z Tadeuszem Ardellim jesteśmy  

w Sejmiku od początku województwa lubuskiego, chyba Tadziu piąta kadencja to jest? Wiele rzeczy  

się działo, ale też wiele zawieraliśmy różnego rodzaju kompromisów i to zawsze wychodziło dobrze  

dla Sejmiku i dla województwa, natomiast ja proszę żebyśmy może tą procedurę przeprowadzili,  

bo naprawdę szanujmy tych gości, którzy tak cierpliwie jeszcze siedzą, a musimy wysłuchać wiele 

jeszcze sprawozdań i wiele informacji. Natomiast ja oczywiście odbieram jednoznacznie, że jest  

to akcent polityczny i ta retorsja w stosunku do mnie ma wybitnie charakter polityczny. I nawet jestem  
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w stanie zrozumieć z czego to i od kogo, czy z czego to wynika i przez kogo jest inspirowane,  

no bowiem w innych sytuacjach przy funkcjonowaniu w partii również takie sytuacje się trudne zdarzały. 

No, ale to niestety arytmetyka jest nieubłagalna, Państwo zrobicie to co uważacie. Szkoda, że tutaj 

jakieś zarzuty merytoryczne nie zostały postawione. Ale jeszcze raz powiadam: polityka ma swoje 

prawa, a arytmetyka również. Dziękuję bardzo.  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Czesław Fiedorowicz: Dziękuję Panu 

Przewodniczącemu. Zatem Szanowni Państwo, na wniosek Klubu Radnych SLD i Radnych, którzy  

się podpisali – podpisy i ten wniosek jest do Państwa wglądu, kopię każdy może otrzymać tego 

wniosku, jak wiecie ja byłem zawsze za jawnością wszystkich głosowań i wszystkich procedur, więc one  

są jawne. Zatem przystępujemy do rozszerzenia porządku obrad o punkt 4g – Podjęcie uchwały  

w sprawie stwierdzenia odwołania Radnego z funkcji Wiceprzewodniczącego Sejmiku Województwa 

Lubuskiego. Poddaję pod głosowanie wniosek Klubu Radnych o rozszerzenie porządku obrad o punkt 

4g – Podjęcie uchwały w sprawie stwierdzenia odwołania Radnego z funkcji Wiceprzewodniczącego 

Sejmiku Województwa Lubuskiego. Kto z Państwa jest za rozszerzeniem porządku o punkt 4g, proszę 

podnieść rękę i nacisnąć  przycisk zielony. Kto jest przeciw, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk 

czerwony. Kto wstrzymał się, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk niebieski. 

W głosowaniu wzięło udział 27 Radnych, za było 21 Radnych, przeciw 6 Radnych, nie wstrzymał  

się nikt. Zatem ten wniosek o rozszerzenie został przyjęty. 

Wynik głosowania stanowi załącznik nr 67 do protokołu. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Czesław Fiedorowicz: Szanowni Państwo, 

teraz jeszcze kolejny punkt rozszerzenia porządku obrad, ponieważ Tadeusz Pająk siedzący tutaj przy 

mnie złożył rezygnację z funkcji Wiceprzewodniczącego Sejmiku Województwa Lubskiego, podpisał  

tą rezygnację, no być może z powodów, o których w tej chwili mówiliśmy. Wniosek Klubu Radnych –  

czy są do tego jakieś pytania? Nie ma. Wniosek Klubu Radnych Platformy Obywatelskiej o rozszerzenie 

porządku obrad o punkt 4h – Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia rezygnacji Wiceprzewodniczącego 

Sejmiku poddaję pod głosowanie. Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem rozszerzenia porządku  

o punkt 4h. Szanowni Państwo, Klub Radnych Platformy Obywatelskiej złożył wniosek o… Szanowni 

Państwo, za było 21, przeciw 2, wstrzymało się 0, czyli ten wniosek o rozszerzenie punktu o rezygnację 

Wiceprzewodniczącego został przyjęty. Przepraszam, i mi się też udzielają te emocje. Szanowni 

Państwo, a zatem przystępujemy do wprowadzenia do porządku obrad punktu 4i, na wniosek Klubu 

Platformy Obywatelskiej, wyboru Wiceprzewodniczącego Sejmiku Województwa Lubuskiego. Wniosek 
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stosowny został tutaj przez Klub Radnych Platformy złożony. Czy są do tego jakieś pytania? Jeśli  

nie ma to chciałbym zapytać kto z Państwa Radnych jest za wprowadzeniem do porządku obrad punktu 

4i – wybór Wiceprzewodniczącego Sejmiku Województwa Lubuskiego proszę o podniesienie ręki, 

naciśnięcie przycisku. Dziękuję bardzo. Kto z Państwa Radnych jest przeciw, proszę o przyciśnięcie 

przycisku czerwonego. Kto się wstrzymał, proszę o przyciśnięcie przycisku niebieskiego. 

W głosowaniu wzięło udział 25 Radnych, za było 21, przeciw 3, wstrzymał się 1 Radny. Wniosek został 

przyjęty. 

 

Rezygnacja Tadeusza Pająka z funkcji Wiceprzewodniczącego Sejmiku Województwa Lubuskiego 

stanowi załącznik nr 68 do protokołu.  

 

Wniosek o rozszerzenie porządku obrad XX sesji Sejmiku Województwa Lubuskiego o punkt 4h – 

Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia rezygnacji z funkcji Wiceprzewodniczącego Sejmiku 

Województwa Lubuskiego i punkt 4i – Podjęcie uchwały w sprawie wyboru Wiceprzewodniczącego 

Sejmiku Województwa Lubuskiego stanowi załącznik nr 69 do protokołu. Do wniosku zostały załączone 

projekty uchwał w sprawie: przyjęcia rezygnacji z funkcji Wiceprzewodniczącego Sejmiku Województwa 

Lubuskiego, który stanowi załącznik nr 70 do protokołu oraz w sprawie wyboru Wiceprzewodniczących 

Sejmiku Województwa  Lubuskiego, który stanowi załącznik nr 71 do protokołu. 

 

Wynik głosowania nad wnioskiem o rozszerzenie porządku obrad o punkt 4h – Podjęcie uchwały  

w sprawie przyjęcia rezygnacji z funkcji Wiceprzewodniczącego Sejmiku Województwa Lubuskiego 

stanowi załącznik nr 72 do protokołu. 

 

Wynik głosowania nad rozszerzeniem porządku obrad o punkt 4i: Podjęcie uchwały w sprawie wyboru 

Wiceprzewodniczącego Sejmiku Województwa  Lubuskiego stanowi załącznik nr 73 do protokołu. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Czesław Fiedorowicz: Przystępujemy  

do głosowania całości zmian, a więc punktu 4g, h i. Kto z Państwa jest za przyjęciem zmian w porządku 

Sejmiku g, h i j, proszę o podniesienie ręki, nacisnąć przycisk zielony. Porządek obrad. Kto jest przeciw, 

proszę przycisnąć przycisk czerwony i podnieść rękę. Kto się wstrzymał, proszę nacisnąć przycisk 

niebieski. 

W głosowaniu wzięło udział 25 Radnych, za było 21, 3 było przeciw, 1 wstrzymał się od głosu, zatem 

porządek został zmieniony. 
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Wynik głosowania stanowi załącznik nr 74 do protokołu. 

 

Rozszerzony porządek obrad stanowi załącznik nr 75 do protokołu. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Czesław Fiedorowicz: Szanowni Państwo,  

w punkcie 4i – Podjęcie uchwały w sprawie rezygnacji z funkcji Wiceprzewodniczącego Sejmiku 

Województwa Lubuskiego Tadeusz Pająk złożył rezygnację. Czy są do tego jakieś pytania? Nie ma 

pytań? Pani Radna Gośniowska-Kola. 

 

Radna Województwa Lubuskiego Małgorzata Barbara Gośniowska-Kola: My złożymy takie pytanie 

na piśmie. Jesteśmy po prostu zadziwieni, co się dzieje w Sejmiku podczas dzisiejszych głosowań. 

Skąd są tak różne decyzje? Złożymy na piśmie. 

 

Punkt 4g. 

Podjęcie uchwały w sprawie stwierdzenia odwołania Radnego z funkcji Wiceprzewodniczącego 

Sejmiku Województwa Lubuskiego – druk nr 257/16. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Czesław Fiedorowicz: Dobrze. Szanowni 

Państwo, przystępujemy do głosowania uchwały 4i, przepraszam, 4g – przyjęcie rezygnacji Pana 

Przewodniczącego Tadeusza… Rozszerzenie przyjęliśmy. Przystępujemy do punktu 4g. Poddaję pod 

głosowanie treść uchwały w sprawie odwołania Radnego z funkcji Przewodniczącego Sejmiku… 

Przepraszam bardzo. Szanowni Państwo, czyli podjęcie uchwały w sprawie odwołania Radnego  

z funkcji wymaga również powołania Komisji Skrutacyjnej w głosowaniu tajnym, bezwzględną 

większością głosów w obecności co najmniej połowy ustawowego składu Sejmiku. Proszę ponownie 

Komisję Skrutacyjną o zebranie się. 

 

Radna Województwa Lubuskiego Anna Synowiec: Panie Przewodniczący, ja bardzo przepraszam. 

Jest taki problem, że… 

 

Przewodniczący Klubu Radnych PiS Tadeusz Ardelli: Chciałem w imieniu Klubu Radnych PiS-u 

zgłosić Panią Małgorzatę Gośniowską. 
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Radna Województwa Lubuskiego Anna Synowiec: No właśnie. Chodzi o to, że jeden z członków 

opuścił obrady sesji. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Czesław Fiedorowicz: Dobrze. Klub Radnych 

PiS-u zgłasza Panią Gośniowką-Kolę. Klub Platformy Obywatelskiej? 

 

Przewodniczący Klubu Radnych PO RP Mirosław Marcinkiewicz: Zgłasza Panią Annę Synowiec. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Czesław Fiedorowicz: Pani Anna Synowiec. 

Klub PSL-u zgłasza Zbigniewa Kołodzieja. Klub SLD? 

 

Przewodniczący Klubu Radnych SLD Tomasz Paweł Wontor: Marię Jaworską. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Czesław Fiedorowicz: Marię Jaworską.  

Czy Państwo Radni zgadzają się brać udział w pracach Komisji? 

 

Radna Województwa Lubuskiego Maria Jaworska: Tak, zgadzam się. 

  

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Czesław Fiedorowicz: Czy Pan Radny Mejza 

tym razem chce zgłosić kogoś do Komisji Skrutacyjnej? 

 

Przewodniczący Klubu Radnych Bezpartyjni Samorządowcy Łukasz Mejza: Dziękuję, my nie 

skorzystamy z tej opcji. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Czesław Fiedorowicz: Dziękuję. Czy Pani 

Radna Gośniowska-Kola zgłasza kogoś? Wyraża zgodę? 

 

Radna Województwa Lubuskiego Gośniowska-Kola: tak. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Czesław Fiedorowicz: Czy Pani Radna 

Synowiec wyraża zgodę? 

 

Radna Województwa Lubuskiego Anna Synowiec: Tak. 
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Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Czesław Fiedorowicz: Czy Pan Kołodziej?  

 

Radny Województwa Lubuskiego Zbigniew Kołodziej: Tak. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Czesław Fiedorowicz: Wyraża zgodę. 

Szanowni Państwo, przechodzimy zatem do powołania Komisji Skrutacyjnej w składzie: Pani 

Gośniowska-Kola, Pani Synowiec, Pan Kołodziej i Pani Jaworska. Kto z Państwa jest za powołaniem 

takiej Komisji Skrutacyjnej, proszę o podniesienie ręki i naciśnięcie przycisku zielonego. Jeśli ktoś jest 

przeciw, proszę o naciśnięcie przycisku czerwonego. Jeśli ktoś się wstrzymał, proszę o przyciśnięcie 

przycisku niebieskiego.  

W głosowaniu wzięło udział 19 Radnych, 19 było za, nikt nie był przeciw, nikt się nie wstrzymał. 

Wynik głosowania stanowi załącznik nr 76 do protokołu. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Czesław Fiedorowicz: Bardzo proszę o to, aby 

Komisja się ukonstytuowała i przedstawiła regulamin pracy. Bardzo proszę o odczytanie Regulaminu 

Komisji Skrutacyjnej. 

 

Przewodnicząca Komisji Skrutacyjnej Anna Synowiec odczytała Regulamin Głosowania w sprawie 

odwołania Radnego z funkcji Wiceprzewodniczącego Sejmiku Województwa Lubuskiego, który stanowi 

załącznik nr 77 do protokołu.  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Czesław Fiedorowicz: Czy ktoś z Państwa 

Radnych ma uwagi do Regulaminu? Jeśli nie to poddaję pod głosowanie. Kto z Państwa Radnych jest 

za przyjęciem Regulaminu Komisji Skrutacyjnej, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk zielony. Kto 

jest przeciw, proszę podnieść rękę, nacisnąć przycisk czerwony. Kto się wstrzymał, proszę podnieść 

rękę, nacisnąć przycisk niebieski. 

W głosowaniu wzięło udział 19 Radnych, 19 było za, nikt nie był przeciw, nikt się nie wstrzymał. 

Stwierdzam, że Regulamin został przyjęty. 

Wynik głosowania stanowi załącznik nr 78 do protokołu. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Czesław Fiedorowicz: Czy Pani 

Przewodnicząca potwierdza, że ktoś zrezygnował z pracy w Komisji Skrutacyjnej? 
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Przewodniczący Klubu Radnych PiS Tadeusz Ardelli: Chciałem powiedzieć, że Radni Klubu 

Radnych Prawa i Sprawiedliwości i Niezrzeszonych opuszczają obrady i nie będą uczestniczyć. 

 

Przewodniczący Klubu Radnych Bezpartyjni Samorządowcy Łukasz Mejza: W imieniu Klubu 

Bezpartyjni Samorządowcy chciałbym zakomunikować, że nie będziemy w hucpie politycznej 

uczestniczyć i również opuszczamy salę. Dziękuję serdecznie.  

 

Członkowie Klubu Radnych PiS i Bezpartyjni Samorządowcy opuścili salę obrad sesji Sejmiku. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Czesław Fiedorowicz: Dziękuję bardzo. 

Szanowni Państwo, tylko w związku z tym, że Komisja Rewizyjna jest zatem w tej chwili - Skrutacyjna  

w trzyosobowym składzie… 

 

Przewodnicząca Komisji Skrutacyjnej Anna Synowiec: Jako przewodniczący Komisji Skrutacyjnej 

oświadczam, że Małgorzata Barbara Gośniowska-Kola rzeczywiście opuściła salę sesyjną i w tej 

sytuacji mamy skład trzyosobowy Komisji i jest to wymagane minimum członków Komisji Skrutacyjnej. 

Przy podpisaniu protokołu Komisji zawarte będzie oświadczenie Przewodniczącej Komisji, że brak jest 

podpisu czwartego członka Komisji Skrutacyjnej z uwagi na opuszczenie sali sesji.  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Czesław Fiedorowicz: Dziękuję bardzo. 

 

Członek Komisji Skrutacyjnej Małgorzata Barbara Gośniowska-Kola: Bardzo przepraszam Panie 

Przewodniczący. Chcę zrezygnować z udziału w Komisji Skrutacyjnej. Dziękuję bardzo. 

 

Przewodnicząca Komisji Skrutacyjnej Anna Synowiec: Czyli musimy przegłosować w tej sytuacji 

rezygnację Pani Radnej. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Czesław Fiedorowicz: Tak jest. Szanowni 

Państwo, czyli będę musiał poddać pod głosowanie skład Komisji trzyosobowy: Pani Synowiec, Pan 

Kołodziej i Pani Jaworska. Kto z Państwa Radnych jest za tym, by Komisja Skrutacyjna… Tak jest, 

przepraszam. Musimy wpisać. Szanowni Państwo Radni, chciałbym przegłosować Komisję Skrutacyjną 

w trzyosobowym składzie: Pani Synowiec, Pan Kołodziej i Pani Jaworska. Kto z Państwa jest za tym, by 

Komisja Skrutacyjna pracowała w trzyosobowym składzie, proszę podnieść rękę, nacisnąć przycisk 
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zielony. Kto jest przeciw, proszę nacisnąć przycisk czerwony i podnieść rękę. Kto się wstrzymał, proszę 

nacisnąć przycisk niebieski i podnieść rękę.  

W głosowaniu wzięło udział 18 Radnych, za było 18, nikt nie był przeciw, nikt się nie wstrzymał, czyli 

Komisję Skrutacyjną mamy w składzie trzyosobowym. 

Wynik głosowania stanowi załącznik nr 79 do protokołu. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Czesław Fiedorowicz: Czy ten Regulamin 

jeszcze raz musi być? 

 

Przewodnicząca Komisji Skrutacyjnej Anna Synowiec: Szanowni Państwo, niestety przede 

wszystkim dla mnie, bo kolejny raz muszę ten Regulamin przeczytać. Taka jest procedura. 

Rozpoczynamy procedurę od początku. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Czesław Fiedorowicz: Dobrze. Proszę  

o przeczytanie Regulaminu. 

Przewodnicząca Komisji Skrutacyjnej Anna Synowiec ponownie odczytała Regulamin głosowania  

w  sprawie odwołania Radnego z funkcji Wiceprzewodniczącego Sejmiku Województwa Lubuskiego, 

który stanowi załącznik nr 77 do protokołu.  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Czesław Fiedorowicz: Szanowni Państwo 

Radni, kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem Regulaminu Komisji Skrutacyjnej, proszę podnieść 

rękę, nacisnąć przycisk zielony. Kto jest przeciw, proszę podnieść rękę, nacisnąć przycisk czerwony. 

Kto się wstrzymał, proszę nacisnąć przycisk niebieski i podnieść rękę. 

W głosowaniu wzięło udział 18 Radnych, za było 18, nikt nie był przeciw, nikt się nie wstrzymał. Zatem 

Regulamin Komisji Skrutacyjnej został przyjęty. 

Wynik głosowania stanowi załącznik nr 80 do protokołu. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Czesław Fiedorowicz: Proszę Komisję 

Skrutacyjną o wydanie kart do głosowania, a następnie przeprowadzenie głosowania. 

 

Członek Komisji Skrutacyjnej Zbigniew Jan Kołodziej odczytał w kolejności alfabetycznej nazwiska 

Radnych, którzy składając podpis na liście obecności potwierdzili odbiór karty, następnie oddawali głos  

i wrzucali kartę do głosowania do urny. 
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Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Czesław Fiedorowicz: Szanowni Państwo,  

nie będziemy ogłaszali przerwy, bo Komisja Skrutacyjna już liczy wyniki, także za chwilę myślę 

będziemy mogli podać wyniki i będziemy nadal procedowali. No i jest taka propozycja, byśmy wszystkie 

punkty merytoryczne dzisiaj dobrnęli do końca jednak, także raz jeszcze proszę o zrozumienie.  

Dla nikogo ta sytuacja nie jest komfortową.  

Bardzo proszę Przewodniczącą Komisji Skrutacyjnej. 

 

Przewodnicząca Komisji Skrutacyjnej Anna Synowiec odczytała protokół Komisji Skrutacyjnej w sprawie 

odwołania Radnego Pana Edwarda Jana Fedko z funkcji Wiceprzewodniczącego Sejmiku 

Województwa Lubuskiego, który wraz z podpisami Radnych Województwa na liście obecności stanowi 

załącznik nr 81 do protokołu. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Czesław Fiedorowicz: Dziękuję bardzo. 

Szanowni Państwo, zatem chcę podziękować Edwardowi Fedko za naszą współpracę z przerwą.  

Już wiemy, że żadne rozstrzygnięcia nie są ostateczne, zatem życzymy ewentualnie powrotu do tej,  

czy innej funkcji, ale myślę, że tak jak zawsze zostajemy kolegami ze sobą Edwardzie. Bardzo proszę. 

 

Radny Województwa Lubuskiego Edward Jan Fedko: Dziękuję bardzo. Oczywiście ja rozumiem 

zasadę demokracji. Walec został uruchomiony, przejechał dokładnie, ale nie obrażam się na nikogo.  

Kto decyduje się na tego typu pracę i decyduje się na politykę musi się liczyć również z takimi 

rozstrzygnięciami. Serdecznie wszystkim dziękuję za dotychczasową współpracę i myślę, że dalej 

będziemy wiele tematów dla tego województwa wspólnie rozwiązywali. Dziękuję bardzo. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Czesław Fiedorowicz: Dziękuję bardzo. 

Czytam teraz projekt uchwały w sprawie stwierdzenia odwołania Radnego z funkcji 

Wiceprzewodniczącego Sejmiku Województwa Lubuskiego – druk nr 257/16. 

 

Przewodniczący Sejmiku odczytał treść projektu uchwały, który stanowi załącznik nr 66 do protokołu.  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Czesław Fiedorowicz: Kto z Państwa Radnych 

jest za, proszę podnieść rękę, nacisnąć przycisk zielony. Kto jest przeciw, proszę podnieść rękę, 

nacisnąć przycisk czerwony. Kto się wstrzymał, proszę podnieść rękę, nacisnąć przycisk niebieski. 
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W głosowaniu wzięło udział 18 Radnych, za było 18, nikt nie był przeciw, nikt się nie wstrzymał. Zatem 

uchwała została podjęta. 

Wynik głosowania stanowi załącznik nr 82 do protokołu. 

 

Uchwała Nr XX/218/16 z dnia 16 maja 2016 r. Sejmiku Województwa Lubuskiego w sprawie 

stwierdzenia odwołania Radnego z funkcji Wiceprzewodniczącego Sejmiku Województwa Lubuskiego 

stanowi załącznik nr 83 do protokołu. 

 

Punkt 4h.  

Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia rezygnacji z funkcji Wiceprzewodniczącego Sejmiku 

Województwa Lubuskiego – druk nr 255/16. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Czesław Fiedorowicz: W punkcie 4h 

przechodzimy do podjęcia uchwały w sprawie przyjęcia rezygnacji z funkcji Wiceprzewodniczącego 

Sejmiku Województwa Lubuskiego. Informuję, że Pan Tadeusz Pająk złożył rezygnację. Chciał zabrać 

na ten temat głos. Proszę bardzo.  

 

Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tadeusz Pająk: Szanowni Państwo, 

bardzo dziękuję za zaufanie, że wybraliście mnie na Wiceprzewodniczącego. Jak będzie taka potrzeba 

w przyszłości jako Wiceprzewodniczący techniczny jestem do usług i w razie zmiany przewodniczącego 

bardzo służę swoją osobą. Dziękuję bardzo. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Czesław Fiedorowicz: Czy są do tego jakieś 

pytania? Jeśli nie ma, nie widzę, zatem chciałbym przejść do projektu uchwały w sprawie przyjęcia 

rezygnacji z funkcji Wiceprzewodniczącego Sejmiku Województwa Lubuskiego – druk nr 255/16. 

 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 70 do protokołu. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Czesław Fiedorowicz: Kto z Państwa Radnych 

jest za, proszę o podniesienie ręki i naciśnięcie przycisku zielonego. Kto jest przeciw, proszę o 

podniesienie ręki i przycisk czerwony. Kto się wstrzymał podnieść rękę i nacisnąć przycisk niebieski. 

Ktoś zapomniał urządzenia do głosowania.  
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Radna Województwa Lubuskiego Anna Synowiec: Przepraszam. Panie Przewodniczący, ja bardzo 

wszystkich przepraszam Radnych z uwagi na to, że doszło do pomyłki. Ja ze stoliku Komisji 

Skrutacyjnej wzięłam akurat przyrząd do głosowania Pani Radnej Gośniowskiej-Koli. W związku z tym 

uważam, że to glosowanie w tej sytuacji nieświadomie jest nieważne. Przepraszam. Właśnie tutaj Pani 

Radna przyniosła mi mój przyrząd. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Czesław Fiedorowicz: Przyjmuję ten wniosek  

i prosimy bardzo o sprawdzenie czy każdy ma swoje. Tak jest. Anulowaliśmy to głosowanie. Czy każdy 

ma swoje urządzenie do głosowania? Sprawdźmy. Tak jest? Zatem raz jeszcze proszę, bo tamto 

głosowanie zostało anulowane. Kto z Państwa Radnych jest za, proszę podnieść rękę, nacisnąć 

przycisk zielony. Kto jest przeciw, proszę podnieść rękę, nacisnąć przycisk czerwony.  

Kto się wstrzymał, proszę podnieść rękę, nacisnąć przycisk niebieski.  

Za było 16 Radnych, przeciw 0, 2 radnych wstrzymało się od głosu. 

Wynik głosowania stanowi załącznik nr 84 do protokołu. 

 

Uchwała Nr XX/219/16 Sejmiku Województwa Lubuskiego z dnia 16 maja 2016 r. w sprawie przyjęcia 

rezygnacji z funkcji Wiceprzewodniczącego Sejmiku Województwa Lubuskiego stanowi załącznik nr 85 

do protokołu. 

 

Radna Województwa Lubuskiego Anna Synowiec: Panie Przewodniczący, ja bym poprosiła, żeby 

zweryfikowało Biuro Sejmiku czy poprzednie głosowanie… 

  

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Czesław Fiedorowicz: Zostało anulowane. 

 

Radna Województwa Lubuskiego Anna Synowiec: Anulowane, tak? 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Czesław Fiedorowicz: Tak, zostało 

anulowane. 

 

Radna Województwa Lubuskiego Anna Synowiec: Odkąd jestem przy stole sesyjnym wykonaliśmy 

dwa głosowania, w związku z tym chciałabym, żeby nie tylko sprawdzić to poprzednie, które 

anulowaliśmy i ponownie głosowaliśmy, tylko jeszcze to wcześniejsze nad zatwierdzeniem… 
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Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Czesław Fiedorowicz: Chwileczkę, 

sprawdzamy. Szanowni Państwo, zatem rzeczywiście ma Pani rację. Uchwała dotycząca odwołania 

Pana Edwarda Fedki została podjęta z tą wadą, czyli 257/16. Sprawdzamy, tak? Szanowni Państwo,  

ja tylko składam wobec tej uwagi wniosek o reasumpcję głosowania. Czy możemy już głosować, tak? 

Już. Kto z Państwa jest za głosowaniem dla przeprowadzenia reasumpcji głosowania dotyczącego projektu 

uchwały nr 257/16, proszę podnieść rękę, nacisnąć przycisk zielony. Kto jest przeciw, proszę nacisnąć przycisk 

czerwony i podnieść rękę. Kto się wstrzymał, proszę nacisnąć przycisk niebieski i podnieść rękę jeśli się ktoś 

wstrzymał.   

Zatem w głosowaniu wzięło udział 19 Radnych, za było 18, 1 się wstrzymał. Zatem Szanowni Państwo, 

raz jeszcze głosujemy uchwałę dotyczącą odwołania Pana… przyjęcia wyniku głosowania uchwały 257. 

W ramach tego przegłosowaliśmy reasumpcję, czyli to było głosowanie, zostało zatwierdzone, czyli 

uchwała 257/16 została podjęta prawidłowo.  

 

Wynik reasumpcji głosowania nad projektem uchwały w sprawie stwierdzenia odwołania Radnego  

z funkcji Wiceprzewodniczącego Sejmiku Województwa Lubskiego stanowi załącznik nr 86  

do protokołu. 

 

Punkt 4i.  

Podjęcie uchwały w sprawie wyboru Wiceprzewodniczącego Sejmiku Województwa Lubuskiego 

– druk nr 256/16. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Czesław Fiedorowicz: Przystępujemy teraz  

do punktu… Tak jest, dziękuję bardzo. Odwołaliśmy Pana Przewodniczącego Sejmiku. Chwilowo 

jestem jednoosobowym Prezydium Sejmiku Województwa Lubuskiego, bo Marka Surmacza nie ma, ale 

uspakajam Państwa, że nie będę ogłaszał przerwy. Szanowni Państwo, przystępujemy do punktu 4i – 

Podjęcie uchwały w sprawie wyboru Wiceprzewodniczącego Sejmiku Województwa Lubuskiego. 

Bardzo proszę o zgłoszenia w tej sprawie. Pan Przewodniczący Ciemnoczołowski. 

 

Wiceprzewodniczący Klubu Radnych PO RP Sebastian Sylwester Ciemnoczołowski: W imieniu 

Klubu Platformy Obywatelskiej chciałem zgłosić na tą funkcję Pana Mirosława Marcinkiewicza.  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Czesław Fiedorowicz: Pan Tadeusz 

Jędrzejczak. 
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Członek Klubu Radnych SLD Tadeusz Jędrzejczak: Panie Przewodniczący, w imieniu Klubu Sojuszu 

Lewicy Demokratycznej zgłaszam kandydaturę Pana Tomasza Wontora.  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Czesław Fiedorowicz: Dziękuję bardzo. 

Zapytam obu kandydatów, Panów, czy wyrażają chęć kandydowania na funkcję Wiceprzewodniczącego 

Sejmiku. Pan Mirosław Marcinkiewicz? 

 

Radny Województwa Lubuskiego Mirosław Marcinkiewicz: Tak. 

 

Radny Województwa Lubuskiego Tomasz Paweł Wontor: Ja rozumiem, że to jest głosowanie  

na dwie funkcje Wiceprzewodniczących, tak?  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Czesław Fiedorowicz: Tak, właśnie chciałem 

się zapytać, byśmy przygotowali, bo rozumiem… 

 

Radny Województwa Lubuskiego Tomasz Paweł Wontor: Bo jeżeli tak, to wyrażam zgodę.  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Czesław Fiedorowicz: Tak jest. Bo chodzi  

o przeprowadzenie procedury tak, byśmy na dwa wakujące stanowiska przeprowadzili jedno 

głosowanie. Czy to jest możliwe? Tak, Pani Dyrektor? 

 

Dyrektor Biura Sejmiku Teresa Sekuła: Tak. Wszystko jest możliwe. Tak jest. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Czesław Fiedorowicz: Szanowni Państwo,  

a zatem przypominam, że jesteśmy teraz w punkcie wyboru dwóch kandydatów na dwa wakujące…, 

dwie funkcje. Czy są inne zgłoszenia? Nie ma. Zatem bardzo proszę o to czy Komisję Skrutacyjną 

możemy powołać w tym samym składzie?  

 

Przewodniczący Klubu Radnych SLD Tomasz Paweł Wontor: W imieniu SLD tak. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Czesław Fiedorowicz: Nie ma sprzeciwu,  

tak? Czyli Szanowni Państwo, proszę tylko, potwierdzę tutaj, że Komisja Skrutacyjna w składzie: Pani 

Synowiec, Pani Jaworska i Pan Kołodziej proszę formalnie o potwierdzenie, czy nie ma sprzeciwu  
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do składu tej Komisji Skrutacyjnej? Nie ma sprzeciwu do tego składu Komisji Skrutacyjnej. Bardzo 

proszę Komisję Skrutacyjną o przygotowanie Regulaminu.  

Szanowni Państwo, zanim Komisja ogłosi Regulamin to jeszcze chciałem prosić Państwa Radnych  

o przegłosowanie składu Komisji Skrutacyjnej, by nie było wątpliwości, w składzie: Pani Synowiec, Pan 

Kołodziej i Pani Jaworska. Kto z Państwa jest za przyjęciem Komisji Skrutacyjnej… Zostałem tutaj 

poinformowany, że wobec braku sprzeciwu przyjęliśmy skład Komisji Skrutacyjnej w wymienionym 

składzie. Zatem za chwilę będzie zaprezentowany Regulamin Głosowania przez Przewodniczącą 

Komisji Skrutacyjnej. Bardzo proszę, Przewodnicząca Komisji Skrutacyjnej Anna Synowiec. 

 

Przewodnicząca Komisji Skrutacyjnej Anna Synowiec odczytała Regulamin Głosowania w sprawie 

wyboru Wiceprzewodniczących Sejmiku Województwa Lubuskiego, który stanowi załącznik nr 87  

do protokołu.  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Czesław Fiedorowicz: Dziękuję bardzo.  

Czy są pytania do tego Regulaminu? Jeśli nie to poddaję pod głosowanie. Kto z Państwa Radnych jest 

za przyjęciem Regulaminu Głosowania w sprawie wyboru Wiceprzewodniczących Sejmiku Województwa 

Lubuskiego, proszę podnieść rękę, nacisnąć przycisk zielony „T”. Jeśli ktoś jest przeciw, proszę nacisnąć 

przycisk czerwony, podnieść rękę. Jeśli ktoś się wstrzymał, przycisk niebieski i podnieść rękę.   

W głosowaniu wzięło udział 20 Radnych, za było 20, 2 było przeciw, nikt się nie wstrzymał. Stwierdzam, 

że Regulamin został przyjęty.  

Wynik głosowania stanowi załącznik nr 88 do protokołu (za 18, przeciw 2, wtrzymało się 0). 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Czesław Fiedorowicz: Komisję Skrutacyjną 

proszę o wydawanie kart do głosowania, a następnie przeprowadzenie głosowania. 

 

Członek Komisji Skrutacyjnej Zbigniew Jan Kołodziej odczytał w kolejności alfabetycznej nazwiska 

Radnych, którzy składając podpis na liście obecności potwierdzili odbiór karty, następnie oddawali głos i 

wrzucali kartę do głosowania do urny. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Czesław Fiedorowicz: Ponownie czekamy  

na zakończenie prac Komisji Skrutacyjnej. Nie będziemy ogłaszali przerwy.  

Oddaję głos Przewodniczącej Komisji Skrutacyjnej Pani Annie Synowiec.  
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Przewodnicząca Komisji Skrutacyjnej Anna Synowiec odczytała protokół Komisji Skrutacyjnej w sprawie 

wyboru Wiceprzewodniczących Sejmiku Województwa Lubuskiego, który wraz z podpisami Radnych 

Województwa na liście obecności stanowi załącznik nr 89 do protokołu. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Czesław Fiedorowicz: Szanowni Państwo, 

bardzo dziękujemy Komisji Rewizyjnej. Przystępujemy teraz do przyjęcia uchwały w sprawie wyboru 

Wiceprzewodniczących Sejmiku Województwa Lubuskiego. 

 

Przewodniczący Sejmiku odczytał projekt uchwały w sprawie wyboru Wiceprzewodniczących Sejmiku 

Województwa Lubuskiego, który stanowi załącznik nr 71 do protokołu.  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Czesław Fiedorowicz: Kto z Państwa Radnych 

jest za podjęciem uchwały, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk zielony. Kto jest przeciw, proszę 

podnieść rękę i nacisnąć przycisk czerwony. Jeśli ktoś się wstrzymał, proszę podnieść rękę, nacisnąć 

przycisk niebieski. 

W głosowaniu wzięło udział 19 Radnych, 19 było za, nikt nie był przeciw, nikt się nie wstrzymał, zatem 

ogłaszam, że dokonaliśmy wyboru dwóch Wiceprzewodniczących Sejmiku Województwa Lubuskiego 

Pana Mirosława Marcinkiewicza i Pana Tomasza Pawła Wontora.  

Wynik głosowania stanowi załącznik nr 90 do protokołu. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Czesław Fiedorowicz: Gratuluję Panom 

wyboru i zapraszam do stołu prezydialnego. Jednocześnie, Szanowni Państwo, chciałem na wniosek 

Klubu Platformy prosić o dokładnie 3-minutową techniczną - spotkanie 3 Klubów koalicji: Platforma, 

PSL, SLD. Państwa proszę o cierpliwość. Naprawdę z zegarkiem na ręce 3 minuty. 

 

Uchwała Nr XX/220/16 Sejmiku Województwa Lubuskiego z dnia 16 maja 2016 r. w sprawie wyboru 

Wiceprzewodniczących Sejmiku Województwa Lubuskiego stanowi załącznik nr 91 do protokołu. 

 

przerwa 
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Punkt 5. 

Informacja o działalności Samorządowych Kolegiów Odwoławczych. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Czesław Fiedorowicz: Szanowni Państwo, 

bardzo proszę o zajmowanie miejsc. Wznawiamy obrady. Mam nadzieję, że to jest przedostatnia 

przerwa. Jedna musi być na szybkie posiedzenie komisji przed punktem 16. Szanowni Państwo, Radni  

i mili goście. Raz jeszcze wszystkich przepraszam. Mam nadzieję, że to ostatnia taka sesja  

w tej kadencji, z takimi perturbacjami. W punkcie 5 mamy, naszego porządku, informację o działalności 

Samorządowych Kolegiów Odwoławczych. Ja z góry mówię o tym, ponieważ wszystkie informacje 

zostały dostarczone i będziemy procedowali tak samo. Jeśli będą jakieś pytania, to będziemy zadawali 

pytania przedstawicielom referującym. Jeśli nie, to będziemy przyjmowali ją do wiadomości. Są obaj 

Przewodniczący: Pan Makarowicz i Pan Drabik i zadam pytanie: czy mają Państwa do przedstawionej 

informacji? Nie ma. A zatem stwierdzam, że Sejmik przyjął do wiadomości informację dotyczącą 

Samorządowych Kolegiów Odwoławczych. Panom bardzo serdecznie dziękujemy za cierpliwość.  

 

Informacja o działalności Samorządowych Kolegiów Odwoławczych stanowi załącznik nr 92  

do protokołu. 

 

Punkt 6.  

Sprawozdanie z działalności Państwowej Inspekcji Pracy w Zielonej Górze w 2015 roku. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Czesław Fiedorowicz: Jest Pan Zdzisław Klim 

– Zastępca Inspektora Pracy. Czy Państwo Radni mają pytania do przedstawionego sprawozdania? 

Pan Radny Balcerzak ma pytanie.  

 

Radny Województwa Lubuskiego Klaudiusz Balcerzak: Będę miał pytanie. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Czesław Fiedorowicz: Bardzo proszę.  

 

Radny Województwa Lubuskiego Klaudiusz Balcerzak: Do Pana. Pytanie. W Polsce jest 

zatrudnionych 16,3 miliona ludzi. 6 prawie w przedsiębiorstwach, w pozostałych firmach – pozostała 

część. Najgorsza sytuacja jest ludzi młodych do 30 roku życia. Dobra jest sytuacja i rynek pracy dobrze 

się rozwija, poza tymi młodymi. Ale chcę nawiązać do migracji. Na całym świecie 240 milionów migruje 
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ludzi. I chce się tu odnieść do migracji na rynek Polski Ukraińców, których jest około miliona.  

Czy Inspekcja Pracy monitoruje warunki pracy i płacy? Dlaczego o tym mówię? Bo, żeby nam, Polakom 

nie zarzucono, że traktujemy to, siłę roboczą jako tanią i prawie niewolniczą, bo są pierwsze pozwy  

do sądów, że źle ich traktujemy. Chciałbym na to mieć odpowiedź. Dziękuję.  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Czesław Fiedorowicz: Czy jest przedstawiciel 

Okręgowej Inspekcji Pracy w Zielonej Górze na sali ? Jest. Jest Pan Klim, rzeczywiście. Bardzo proszę. 

Raz jeszcze przepraszam za ten tryb pośpiechu. Temat jest ważny. Bardzo proszę, Panie Inspektorze. 

 

Zastępca Okręgowego Inspektora Pracy w Zielonej Górze Zdzisław Klim: Panie Przewodniczący, 

Wysoki Sejmiku. To znaczy, ja powiem tak, Panie Radny, że my nie monitorujemy na bieżąco 

przepływu migracji cudzoziemców, w tym oczywiście pochodzenia ukraińskiego. Natomiast, w ramach 

prowadzonych przez nas czynności, a takich czynności w ramach obszaru legalności zatrudnienia 

kontrolujemy i w 2015 roku takich kontroli mieliśmy ponad 700, w tym ponad 150 dotykających wprost 

zatrudnionych cudzoziemców. Naszym zainteresowaniem wówczas, w ramach tych kontroli objęliśmy 

około 1.500 cudzoziemców. Tu się mogę zgodzić, że sytuacja zaczyna niepokoić, bo wychodzimy  

na przypadki, że są, niestety, w sposób daleko odbiegający od przyjętych standardów wobec obywateli 

Polski traktowani. I to się potwierdza, jeżeli chodzi, bo chodzi chociaż o samą podstawę świadczenia 

pracy. Bo komuś, kto daje tą pracę, wydaje się, że jak przyjeżdżają cudzoziemcy, to można  

ich zatrudniać na zasadzie umów tzw. śmieciowych. Ja tutaj mam na myśli, mówiąc o umowach 

śmieciowych, bo to pojęcie żyje swoim życiem. Mam przede wszystkim na uwadze nadużywanie 

przypadków wykorzystania umów prawa cywilnego do kreowania podstaw świadczenia pracy.  

I rzeczywiście, wśród cudzoziemców, przyznam, to zjawisko rośnie i nas niepokoi. Ja nawet,  

jak monitoruję bieżący wpływ wniosków o podjęcie interwencji, to przyznam Państwu, że rośnie skala 

wniosków o interwencję cudzoziemców. Raz z racji, właśnie tych podstaw świadczenia pracy. Bo tutaj 

nie muszę Państwa przekonywać, że są one daleko mniej korzystne. Bo ich prawo pracy, jako takie, 

wprost nie dotyczy, a przede wszystkim z tym się łączy również kwestia uposażenia, bo ich nie imają  

się żadne standardy wynikające z przepisów powszechnie obowiązujących prawa pracy. Nie mówiąc  

już o przypadkach, że czasami dają swoją pracę, a w zamian niewiele osiągają, bo na przykład w ogóle 

nie mają płacone. I przyznam, że szczególnie w sektorze budownictwa jak i w sektorze, i tutaj Państwa 

zaskoczę, transportu zaczyna to zjawisko, niestety, przyjmować skalę daleko odbiegającą  

od pożądanej,  tak to tajemniczo powiem.       
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Radny Województwa Lubuskiego Klaudiusz Balcerzak: Migracja nie jest czymś nagannym.  

Na całym świecie ludzie … To jest naturalne zjawisko. Chodzi o to, żeby byli godnie traktowani.  

Oni nam przynoszą 8 miliardów też do PKB, jeżeli chodzi o wzrost naszego PKB. Na przykład 

Chińczycy najwięcej migrują w świecie, czy Hindusi i też zasilają. Dlatego to musi być oparte o przepisy 

prawa, by ich chronić. Dziękuję.  

 

Zastępca Okręgowego Inspektora Pracy w Zielonej Górze Zdzisław Klim: Tym formalnością 

zupełnie się zgodzę. Jeżeli formalnością  stało się zadość. Oni powinni być tak samo traktowani  

jak pracownicy – obywatele polscy świadczący prace na terytorium Rzeczpospolitej, a z tym, 

rzeczywiście, w praktyce bywa różnie. No nie wiem. To jest może wyraz, po prostu, nadużywania 

czyjejś przymusowej sytuacji ekonomicznej, a też i świadomość tego, że będąc w Polsce nie do końca 

potrafią się znaleźć, czyli mieć tą wiedzę, gdzie ewentualnie podążać i poszukiwać wsparcia, pomocy. 

W takie sytuacje byłem już osobiście już zaangażowany, gdzie sytuacje szczególnie konfliktowe były 

rozwiązywane na gorąco. Co nie znaczy. Skala zjawiska jest i ma charakter niepokojący, a nawet 

rzeknę ryzykownie, że rośnie. Może rośnie z faktu, że cudzoziemców na terenie Województwa 

Lubuskiego jest coraz więcej.       

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Czesław Fiedorowicz: Dziękuję bardzo. Panie 

Pośle, tak się do Pana zwrócę. Wie Pan o tym, że organem nad Inspekcją Pracy jest Sejm i pewnie 

Sejm podejmie ten temat szerzej, bo dotyczy to całej Polski, nie tylko Województwa Lubuskiego. 

Dziękuję Panu bardzo. Pan Radny Grabarek. 

 

Radny Województwa Lubuskiego Grzegorz Grabarek: Panie Inspektorze, czy Panie Dyrektorze,  

ja mam takie pytanie: Czy nowy podmiot powstający, zawiązujący nową działalność jest … Chodzi  

mi o to, że tak jest w Międzyrzeczu powstała sortownia śmieci przywożonych z zagranicy i czy  

Wy macie taki wgląd, jak ci ludzie tam pracują przy tym sortowaniu tych śmieci i odpadów, gdzie nie  

ma wentylacji i w czasie, gdzie było ciepło tam do 25 stopni iluś ludzi tam po prostu zemdlało ?  

 

Zastępca Okręgowego Inspektora Pracy w Zielonej Górze Zdzisław Klim: Tak. Mamy wgląd  

w każdą sytuację, gdzie jest świadczona praca. Idąc nawet dalej już, nie tylko na podstawie umowy 

prawa pracy, ale również umowy prawa cywilnego. Z punktu widzenia, oczywiście, zapewnienia 

właściwych standardów bezpieczeństwa pracy, w tym również tych, o których Pan mówił.      
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Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Czesław Fiedorowicz: Dziękuję bardzo.  

Czy są inne pytania Państwa Radnych? Jeśli nie, to bardzo Panu dziękujemy. Stwierdzam, że wobec 

braku innych pytań, Sejmik do wiadomości informacje przyjął. 

 

Sprawozdanie z działalności Państwowej Inspekcji Pracy w Zielonej Górze w 2015 roku stanowi 

załącznik nr 93 do protokołu.  

 

Punkt 7.  

Informacja o działalności Wojewódzkiego Inspektoratu Ochrony Środowiska w Zielonej Górze  

w 2015 roku.  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Czesław Fiedorowicz: Jest Pan Konopczyński 

– Zastępca Inspektora Ochrony Środowiska. Z informacją szczegółowo zapoznali się członkowie 

Komisji Rolnictwa. O przedstawienie opinii proszę Przewodniczącego Komisji Rolnictwa Pana 

Zbigniewa Kołodzieja. 

 

Informacja o działalności Wojewódzkiego Inspektoratu Ochrony Środowiska w Zielonej Górze w 2015 

roku stanowi załącznik nr 94 do protokołu.  

 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska Zbigniew Jan Kołodziej: Komisja 

zapoznała się ze sprawozdaniem i przyjęła do wiadomości. Dziękuję. 

 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 95 do protokołu. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Czesław Fiedorowicz: Czy Państwo Radni 

mają dodatkowe pytania? Nie. A zatem stwierdzam, że wobec braku pytań Sejmik informację  

do wiadomości przyjął.  
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Punkt 8. 

Informacja na temat działalności Wojewódzkiej Inspekcji Weterynaryjnej w roku 2015. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Czesław Fiedorowicz: Na sali jest Pan Lekarz 

Weterynarii Józef Malski, tak? Jest. Widzę. Z informacją szczegółowo zapoznali się członkowie Komisji 

Rolnictwa. O opinię Komisji Rolnictwa bardzo proszę Przewodniczącego Komisji Zbigniewa Kołodzieja. 

 

Informacja na temat działalności Wojewódzkiej Inspekcji Weterynaryjnej w roku 2015 stanowi załącznik 

nr 96 do protokołu. 

 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska Zbigniew Jan Kołodziej: Komisja 

zapoznała się i przyjęła Informację z działalności Wojewódzkiej Inspekcji Weterynaryjnej za rok 2015. 

Dziękuję. 

 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 97 do protokołu. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Czesław Fiedorowicz: Czy Państwo Radni 

mają pytania do tej informacji? Nie ma. A zatem, jeśli nie ma stwierdzam, że Sejmik informację przyjął. 

Panu weterynarzowi dziękujemy i raz jeszcze przepraszam za tą zwłokę.  

 

Punkt 9.  

Informacja o działalności Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej 

w Zielonej Górze w 2015 roku. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Czesław Fiedorowicz: Na sali jest Pan Prezes 

Pabierowski. Nawet przed chwilą była Pani Prezes. Jest Pani Prezes Fedak, jest Pan Wiceprezes 

Pabierowski. Z informacją szczegółowo zapoznali się członkowie Komisji Rolnictwa. Bardzo proszę 

Przewodniczącego Komisji Rolnictwa Pana Kołodzieja o przedstawienie opinii.  

 

Informacja o działalności Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej  

w Zielonej Górze w 2015 roku stanowi załącznik nr 98 do protokołu. 

 



78 

 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska Zbigniew Jan Kołodziej: Komisja 

zapoznała się i przyjęła informację z działalności Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska  

i Gospodarki Wodnej za rok 2015. Dziękuję. 

 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 99 do protokołu. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Czesław Fiedorowicz: Czy Państwo Radni 

mają jakieś dodatkowe pytania do tej informacji? Pan Radny Grabarek bardzo proszę. 

 

Radny Województwa Lubuskiego Grzegorz Grabarek: Na jakie dofinansowanie mogą liczyć 

inwestorzy w energię odnawialną: indywidualni i osoby prawne?   

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Czesław Fiedorowicz: Pan Prezes 

Pabierowski. 

 

Zastępca Prezesa Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej  

w Zielonej Górze Łukasz Pabierowski: Dzień dobry. Pani Marszałek, Panie Przewodniczący. Jeżeli 

chodzi o przedsiębiorców, tutaj można się ubiegać o pożyczkę w ramach linii, które Fundusz  

ma podpisane z Bankiem Ochrony Środowiska i tutaj można liczyć na częściowe spłaty kapitału.  

To są, oczywiście, mikro instalacje. Dla takich przewidziane jest wsparcie. Jeżeli chodzi o osoby 

fizyczne, klientów indywidualnych, tutaj Fundusz wystąpił z wnioskiem do Narodowego Funduszu 

Ochrony Środowiska w zakresie pozyskania środków w ramach programu Prosument. Niestety,  

ma tą chwilę pula została rozdysponowana i Fundusz tych środków nie otrzymał. Natomiast, jeżeli 

zmieni się sytuacja braku środków, poprawi się w Narodowym Funduszu Ochrony Środowiska, liczymy 

na to, że takie środki dostaniemy. Jeżeli taka sytuacja nie będzie miała miejsca, Zarząd Funduszu 

rozpatruje taką możliwość, aby przedsięwziąć kroki do stworzenia własnego programu na miarę 

możliwości finansowych wsparcia klientów indywidualnych w zakresie tych instalacji. To raczej w formie, 

przypuszczam, pożyczkowej, preferencyjnej. Dotacyjna, nie pozwala na dotacyjną ilość środków, 

którymi dysponuje Fundusz.       

   

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Czesław Fiedorowicz: Dziękuję bardzo.  

Czy są inne jakieś pytania do tej informacji? Jeśli nie ma, stwierdzam, że Sejmik informację przyjął  

do wiadomości. Dziękuję Pani Prezes i Panu Prezesowi.  
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Punkt 10. 

Informacja na temat wdrażania działań Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata 2014-2020 

przez Lubuski Oddział Regionalny Agencji Restrukturyzacji i Modernizacji Rolnictwa.  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Czesław Fiedorowicz: Jest Pan Andrzej Trzop 

– Kierownik Biura Działań Społecznych. Z informacją zapoznała się Komisja Rolnictwa. Bardzo proszę 

Przewodniczącego Zbigniewa Kołodzieja o opinię.  

 

Informacja na temat wdrażania działań Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata 2014-2020 

przez Lubuski Oddział Regionalny Agencji Restrukturyzacji i Modernizacji Rolnictwa stanowi załącznik 

nr 100 do protokołu.  

 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska Zbigniew Jan Kołodziej: Komisja 

zapoznała się z informacją i ją przyjęła. Dziękuję. 

 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 101 do protokołu. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Czesław Fiedorowicz: Czy Państwo Radni 

mają pytania do tej informacji? Nie ma, a zatem stwierdzam, że Sejmik informację przyjął  

do wiadomości. 

 

Punkt 11.  

Sprawozdanie z wdrażania działań PROW 2014-2020 przez Urząd Marszałkowski Województwa 

Lubuskiego.  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Czesław Fiedorowicz: Dyrektor Józef Giemza 

jest w pełnej gotowości. Ze sprawozdaniem zapoznała się Komisja Rolnictwa. Bardzo proszę 

Przewodniczącego Komisji Rolnictwa Pana Kołodzieja o opinię. 

Sprawozdanie z wdrażania działań PROW 2014-2020 przez Urząd Marszałkowski Województwa 

Lubuskiego stanowi załącznik nr 102 do protokołu.  

 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska Zbigniew Jan Kołodziej: Komisja 

również zapoznała się z działalnością PROW-u i przyjęła bez zastrzeżeń. Dziękuję. 
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Opinia Komisji stanowi załącznik nr do 103 protokołu. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Czesław Fiedorowicz: Czy do Pana Dyrektora 

Giemzy są jakieś pytania Państwa Radnych? Nie widzę. A zatem bardzo dziękuję. Stwierdzam,  

że Sejmik przyjął informację do wiadomości. 

 

Punkt 12.  

Realizacja zadań inwestycyjnych na drogach wojewódzkich w 2015 roku oraz inwestycje 

planowane do realizacji w 2016 roku. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Czesław Fiedorowicz: Jest Pan Dyrektor 

Tonder. Widziałem i Dyrektor Szulc. Z informacją zapoznała się Komisja Gospodarki. O przedstawienie 

opinii Komisji Gospodarki proszę Pana Przewodniczącego Maciuszonka.  

 

Informacja z realizacji zadań inwestycyjnych na drogach wojewódzkich w 2015 roku oraz inwestycje 

planowane do realizacji w 2016 roku stanowi załącznik nr 104 do protokołu.  

 

Przewodniczący Komisji Gospodarki i Rozwoju Województwa Wacław Jan Maciuszonek: Komisja 

zapoznała się i przyjęła sprawozdanie. 

 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 105 do protokołu. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Czesław Fiedorowicz: Czy Państwo Radni 

mają pytania do przedstawicieli Zarządu Dróg Wojewódzkich? Nie mamy pytań. A zatem stwierdzam, 

że Sejmik przyjął informację do wiadomości. Bardzo Panom Dyrektorom dziękuję za cierpliwość.  

 

Punkt 13.  

Sprawozdanie z realizacji Lubuskiej Regionalnej Strategii Innowacji za okres od 1 stycznia  

2015 r. do 31 grudnia 2015 r.  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Czesław Fiedorowicz: Pan Dyrektor Nowicki 

jest obecny na sali. Członkowie Komisji Gospodarki zapoznali się z informacją. Informacja jest też 
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zamieszczona na serwerze. Czy Pan Przewodniczący Komisji Wacław Maciuszonek może przedstawić 

opinię?    

 

Sprawozdanie z realizacji Lubuskiej Regionalnej Strategii Innowacji za okres od 1 stycznia  

2015 r. do 31 grudnia 2015 r. stanowi załącznik nr 106 do protokołu. 

 

Przewodniczący Komisji Gospodarki i Rozwoju Województwa Wacław Jan Maciuszonek: Komisja 

zapoznała się i przyjęła sprawozdanie. 

 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 107 do protokołu. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Czesław Fiedorowicz: Czy do Pana Dyrektora 

Nowickiego są jakieś pytania w sprawie innowacji? Nie ma. A zatem stwierdzam, że Sejmik przyjął  

do wiadomości informację. 

 

Punkt 14. 

Realizacja Lubuskiego Planu Działań na Rzecz Zatrudnienia na rok 2015. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Czesław Fiedorowicz: Widziałem, że Pan 

Dyrektor Hudziak jest obecny – Wicedyrektor Wojewódzkiego Urzędu Pracy. Z informacją zapoznała  

się szczegółowo Komisja Gospodarki i Rozwoju Województwa. Bardzo proszę Pana Przewodniczącego 

Wacława Maciuszonka o przedstawienie opinii na ten temat. 

 

Informacja z realizacji Lubuskiego Planu Działań na Rzecz Zatrudnienia na rok 2015 stanowi załącznik 

nr 108 do protokołu.  

 

Przewodniczący Komisji Gospodarki i Rozwoju Województwa Wacław Jan Maciuszonek: Komisja 

zapoznała się i przyjęła sprawozdanie. 

 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 109 do protokołu. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Czesław Fiedorowicz: Czy Państwo Radni 

mają jeszcze jakieś pytania do informacji o Planie Działań na Rzecz Zatrudnienia? Nie ma. A zatem 
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stwierdzam, że Sejmik informację przyjął do wiadomości. Bardzo Panu Dyrektorowi dziękuję  

za cierpliwość. 

 

Punkt 15. 

Ocena sytuacji na lubuskim rynku pracy i realizacji zadań w zakresie polityki rynku pracy  

w ramach Lubuskiego Planu Działań na Rzecz Zatrudnienia.  

 

Przewodniczący Sejmiku Czesław Województwa Lubuskiego Fiedorowicz: Ten sam Pan Dyrektor 

Hudziak jest w gotowości udzielania odpowiedzi. Komisja Gospodarki dokładnie zapoznała  

się ze sprawozdaniem. Pana Przewodniczącego Wacława Maciuszonka proszę o przedstawienie opinii. 

 

Ocena sytuacji na lubuskim rynku pracy i realizacji zadań w zakresie polityki rynku pracy w ramach 

Lubuskiego Planu Działań na Rzecz Zatrudnienia stanowi załącznik nr 110 do protokołu.  

 

Przewodniczący Komisji Gospodarki i Rozwoju Województwa Wacław Jan Maciuszonek: Komisja 

Gospodarki zapoznała się i przyjęła sprawozdanie. 

 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 111 do protokołu. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Czesław Fiedorowicz: Dobrze. Czy Państwo 

Radni maja pytania do tej informacji? Jeśli nie ma, to bardzo proszę o przyjęcie do wiadomości,  

o zanotowanie, że Sejmik przyjął do wiadomości informację.  

Szanowni Państwo, przed punktem 16 bardzo krótko, musimy zebrać komisję. Właśnie ze względu  

na przyjęcie „Programu współpracy Województwa Lubuskiego z organizacjami pozarządowymi w roku 

2015”. Tutaj za ścianą zbierze się Komisja pod kierownictwem Wiceprzewodniczącego tej Komisji 

Kultury, Edukacji, Sportu i Turystyki. Przepraszam, członek Zarządu może być. Pan Tadeusz 

Jędrzejczak w dalszym ciągu jest Przewodniczącym Komisji i bardzo proszę o zebranie się krótkie 

Komisji Kultury, Edukacji, Sportu i Turystyki i zaopiniowanie tego planu. Panie Przewodniczący, bardzo 

prosimy o przejście za ścianę i członków Komisji Kultury o przejście na krótkie obrady. Bardzo krótka 

przerwa techniczna.                                                                                                                                                                                                                                                                                              

 

przerwa  
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Punkt 16.    

Sprawozdanie z realizacji „Programu współpracy Województwa Lubuskiego z organizacjami 

pozarządowymi w 2015 roku”. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Czesław Fiedorowicz: Szanowni Państwo 

Radni, wznawiam obrady. Komisja Kultury, Edukacji, Sportu i Turystyki zakończyła swoje posiedzenie, 

zaopiniowała m.in. to sprawozdanie. W punkcie 16 mamy Sprawozdanie z realizacji Programu 

współpracy Województwa Lubuskiego z organizacjami pozarządowymi w roku 2015. Pan dyrektor 

Sławomir Kulczyński jest obecny, dyrektor departamentu. Ze sprawozdaniem Komisja się przed chwilą 

zapoznała. Przewodniczącego Komisji Kultury, Edukacji, Sportu i Turystyki bardzo proszę o opinię  

Pana Przewodniczącego Tadeusza Jędrzejczaka. 

 

Sprawozdanie z realizacji „Programu współpracy Województwa Lubuskiego z organizacjami 

pozarządowymi w 2015 roku” stanowi załącznik nr 112 do protokołu. 

 

Przewodniczący Komisji Kultury, Edukacji, Sportu i Turystyki Tadeusz Jędrzejczak: Opinia 

Komisji pozytywna. 

 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 113 do protokołu. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Czesław Fiedorowicz: o przedstawienie opinii 

Komisji Zdrowia, Rodziny i Spraw Społecznych bardzo proszę Panią Przewodniczącą Krystynę 

Osińską. 

 

Przewodnicząca Komisji Zdrowia, Rodziny i Spraw Społecznych Bożena Krystyna Osińska: Pani 

Ania. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Czesław Fiedorowicz: Pani Ania Chinalska, 

tak. 

 

Wiceprzewodnicząca Komisji Zdrowia, Rodziny i Spraw Społecznych Anna Chinalska: Komisja 

Zdrowia opiniuje pozytywnie.  
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Opinia Komisji stanowi załącznik nr 114 do protokołu. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Czesław Fiedorowicz: Czy Państwo Radni 

mają do tego sprawozdania jakieś pytania? Nie ma, zatem stwierdzam, że Sejmik przyjął sprawozdanie 

do wiadomości. 

 

Punkt 17.  

Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej jednostkom samorządu 

terytorialnego z przeznaczeniem na dofinansowanie Programu pn. „Lubuskie siłownie pod 

chmurką” na 2016 rok – druk nr 222/16. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Czesław Fiedorowicz: Na sali jest Pan 

Dyrektor Sławomir Kulczyński. Czy są wystąpienia klubowe w tej sprawie? Nie ma. O przedstawienie 

opinii Komisji Kultury, Edukacji, Sportu i Turystyki proszę Przewodniczącego Komisji Tadeusza 

Jędrzejczaka. 

 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 115 do protokołu. 

 

Przewodniczący Komisji Kultury, Edukacji, Sportu i Turystyki Tadeusz Jędrzejczak: Opinia 

Komisji pozytywna.  

 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 116 do protokołu. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Czesław Fiedorowicz: O przedstawienie opinii 

Komisji Budżetu i Finansów proszę Przewodniczącego Komisji Pana Tadeusza Pająka. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Tadeusz Pająk: Komisja zaopiniowała pozytywnie  

i chciałbym tutaj zwrócić uwagę na to, że wpłynęło bardzo dużo wniosków, 55, z tego przyznano  

8 i Komisja tutaj do Zarządu przegłosowała wniosek, który zostanie przekazany dla Zarządu,  

aby w miarę możliwości jeszcze w tym roku znaleźć 100 tys. złotych i dofinansować jeszcze samorządy, 

które wystąpiły, jeszcze przynajmniej te 8 czy 9, jeszcze do tego programu tutaj dołączyć, ponieważ 

zainteresowanie myślę, że jest ogromne naprawdę i zarówno powiaty jak i gminy składały tutaj swoje 
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wnioski i myślę, że taki jest dobry strzał w dziesiątkę i myślę, że Zarząd się tutaj nad tym pochyli  

i gdzieś znajdziemy te pieniążki. Dziękuję bardzo. 

 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 117 do protokołu. 

  

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Czesław Fiedorowicz: Dziękuję bardzo.  

Pan Marszałek Gawlik zanotował tą informację, zna tą opinię. Czy inne są uwagi Państwa Radnych? 

Jeśli nie to przystępujemy Szanowni Państwo do przyjęcia projektu uchwały w sprawie udzielenia 

pomocy finansowej jednostkom samorządu terytorialnego z przeznaczeniem na Program Lubuskie 

siłownie - druk 222/16. Kto z Państwa Radnych jest za proszę podnieść rękę, nacisnąć przycisk 

zielony? Jeśli ktoś jest przeciw proszę podnieść rękę i przycisk czerwony? Jeśli ktoś się wstrzymał 

podnieść rękę, przycisk niebieski?  

W głosowaniu wzięło udział 20 Radnych, za było 20, nikt nie był przeciw, nikt się nie wstrzymał. 

Stwierdzam, że Sejmik uchwałę podjął.  

Wynik głosowania stanowi załącznik nr 118 do protokołu. 

 

Uchwała Nr XX/221/16 Sejmiku Województwa Lubuskiego z dnia 16 maja 2016 r. w sprawie udzielenia 

pomocy finansowej jednostkom samorządu terytorialnego z przeznaczeniem na dofinansowanie 

Programu pn. „Lubuskie siłownie pod chmurką” na 2016 rok stanowi załącznik nr 119 do protokołu. 

 

Punkt 18. 

Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie nadania statutu Wojewódzkiemu Ośrodkowi 

Metodycznemu w Gorzowie Wlkp. – druk nr 229/16. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Czesław Fiedorowicz: Na sali jest obecny  

Pan dyrektor Kulczyński. Czy są wystąpienia klubowe w tej sprawie? Nie ma. O przedstawienie opinii 

Komisji Kultury, Edukacji, Sportu i Turystyki proszę Przewodniczącego Tadeusza Jędrzejczaka. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 120 do protokołu. 

 

Przewodniczący Komisji Kultury, Edukacji, Sportu i Turystyki Tadeusz Jędrzejczak: Opinia 

Komisji pozytywna.  

 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 121 do protokołu. 
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Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Czesław Fiedorowicz: Czy Państwo Radni 

mają pytania do uchwały? Jeśli nie, to poddaję pod głosowanie projekt uchwały w sprawie nadania 

statutu Wojewódzkiemu Ośrodkowi Metodycznemu w Gorzowie Wlkp. - druk 229/16. Kto z Państwa 

Radnych jest za proszę nacisnąć przycisk zielony? Jeśli ktoś jest przeciw, proszę podnieść rękę, 

nacisnąć przycisk czerwony? Jeśli ktoś się wstrzymał proszę podnieść rękę, nacisnąć przycisk 

niebieski?  

Stwierdzam, że w głosowaniu wzięło udział 22 Radnych, za było 22, nikt nie był przeciw, nikt się nie 

wstrzymał. Zatem uchwała została podjęta.  

Wynik głosowania stanowi załącznik nr 122 do protokołu. 

 

Uchwała Nr XX/222/16 Sejmiku Województwa Lubuskiego z dnia 16 maja 2016 r. zmieniająca uchwałę 

w sprawie nadania statutu Wojewódzkiemu Ośrodkowi Metodycznemu w Gorzowie Wlkp. stanowi 

załącznik nr 123 do protokołu. 

 

Punkt 19.        

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany statutu Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki 

Zdrowotnej Centrum Leczenia Dzieci i Młodzieży w Zaborze – druk nr 226/16.  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Czesław Fiedorowicz: Na sali jest Pan 

Tomasz Wróblewski Dyrektor Departamentu Ochrony Zdrowia. Czy są wystąpienia klubowe  

w tej sprawie? Nie ma. O przedstawienie opinii Komisji Zdrowia, Rodziny i Spraw Społecznych proszę 

Przewodniczącą Chinalską. 

 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 124 do protokołu. 

 

Wiceprzewodnicząca Komisji Zdrowia, Rodziny i Spraw Społecznych Anna Chinalska: Komisja 

Zdrowia zaopiniowała pozytywnie. 

 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 125 do protokołu. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Czesław Fiedorowicz: Dziękuję bardzo.  

Czy Państwo Radni mają pytania? Radna Gośniowska-Kola proszę. 
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Radna Województwa Lubuskiego Małgorzata Barbara Gośniowska-Kola: Rozumiem, że te zmiany 

dotyczą utworzenia stanowiska wicedyrektora. Chciałabym prosić o przedstawienie kosztów, jakie będą 

spowodowane utworzeniem tego stanowiska.  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Czesław Fiedorowicz: Panie dyrektorze 

proszę bardzo o informację o tym jaki to jest koszt utworzenia w wyniku zmiany Statutu.  

 

Radna Województwa Lubuskiego Małgorzata Barbara Gośniowska-Kola: I z uzasadnieniem 

oczywiście bardzo proszę. 

 

Dyrektor Departamentu Ochrony Zdrowia Tomasz Wróblewski: Panie Przewodniczący, Szanowni 

Państwo, oczywiście koszty związane z zatrudnieniem wicedyrektora w tym Ośrodku będą pokrywane 

przez ten Ośrodek. Ośrodek jest samodzielny publicznym zakładem opieki zdrowotnej, więc środki  

nie będą pochodziły z budżetu województwa lubuskiego, tylko z tego Ośrodka. Jakie to będą koszty?  

O wynagrodzeniu, o jego wysokości, będzie decydował dyrektor Ośrodka. Także trudno na dzień 

dzisiejszy powiedzieć jakie dokładnie to będą koszty.  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Czesław Fiedorowicz: A zatem Pani Radna 

dopiero przy budżecie. 

 

Dyrektor Departamentu Ochrony Zdrowia Tomasz Wróblewski: ale to nie jest budżet województwa. 

Samodzielne publiczne zakłady opieki zdrowotnej finansowane są ze środków Narodowego Funduszu 

Ochrony Zdrowia. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Czesław Fiedorowicz: Chciałem powiedzieć 

przy sprawozdaniu z budżetu możemy zadać to pytanie. 

 

Radna Województwa Lubuskiego Bożena Krystyna Osińska: Może ja wyjaśnię. To jest Ośrodek 

posiadający osobowość prawną i pełną samodzielność i podejmuje decyzje na własny koszt i na własny 

rachunek… 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Czesław Fiedorowicz: Własne ryzyko.  
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Radna Województwa Lubuskiego Bożena Krystyna Osińska: …i na własne ryzyko. Zastępca  

w takiej firmie musi być, bo nie daj Boże nieszczęścia i firma zostaje zupełnie otwarta i skutki, koszty  

są znacznie większe. Natomiast to są instytucje, które funkcjonują tak jak normalne przedsiębiorstwa.  

 

Dyrektor Departamentu Ochrony Zdrowia Tomasz Wróblewski: Ponadto w uzasadnieniu jest 

podane, że ten dyrektor ma być zatrudniony po to żeby pozyskiwać środki z Unii Europejskiej, ponieważ 

Centrum Leczenia Dzieci i Młodzieży mieści się w Pałacu w Zaborze. W związku z tym jest to ostatnia 

szansa żeby zdobyć środki właśnie europejskie na remont tego pałacu. Więc bilans na pewno będzie 

dodatni, bo mówimy tutaj o milionowych dotacjach, a nie ma to porównania z wynagrodzeniem  

dla takiego dyrektora.  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Czesław Fiedorowicz: Dziękuję bardzo. 

Rozumiem, że częściowo zaspokoiliśmy Pani Radnej ciekawość. Bardzo dziękuję. Zatem czy są inne 

pytania?  

 

Radna Województwa Lubuskiego Małgorzata Barbara Gośniowska-Kola: To nie jest ciekawość.  

To jest prośba o wyjaśnienie, a to jest prośba o informację. Dziękuję bardzo.    

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Czesław Fiedorowicz: Ale ja ją tak ogólnie 

nazywam: ciekawość. Pozytywną. Szanowni Państwo, czy są jakieś inne pytania Radnych? Jeśli  

nie to przystępujemy do przegłosowania uchwały dotyczącej zmiany statutu Samodzielnego 

Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Zaborze. Kto z Państwa jest za, proszę podnieść rękę 

nacisnąć przycisk zielony. Jeśli ktoś jest przeciw proszę podnieść rękę, nacisnąć przycisk czerwony. 

Jeśli ktoś się wstrzymał proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk niebieski. 

W głosowaniu wzięło udział 21 Radnych. Za było 19, 1 był przeciw, 1 się wstrzymał. Stwierdzam,  

że Sejmik uchwałę podjął. 

Wynik głosowania stanowi załącznik nr 126 do protokołu. 

 

Uchwała Nr XX/223/16 Sejmiku Województwa Lubuskiego z dnia 16 maja 2016 r. w sprawie zmiany 

statutu Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej Centrum Leczenia Dzieci i Młodzieży  

w Zaborze stanowi załącznik nr 127 do protokołu. 
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Punkt 20. 

Podjęcie uchwały w sprawie wyboru przedstawicieli do składu Rady Społecznej Wojewódzkiego 

Ośrodka Medycyny Pracy w Gorzowie Wlkp. – druk nr 227/16. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Czesław Fiedorowicz: Na sali jest Pan 

Dyrektor Tomasz Wróblewski, Dyrektor Departamentu Ochrony Zdrowia. Czy są wystąpienia klubowe  

w tej sprawie? Nie ma. O przedstawienie opinii proszę Wiceprzewodniczącą Komisji Zdrowia Panią 

Chinalską. 

 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 128 do protokołu. 

 

Wiceprzewodnicząca Komisji Zdrowia, Rodziny i Spraw Społecznych Anna Chinalska: Komisja 

Zdrowia zaopiniowała pozytywnie.  

 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 129 do protokołu. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Czesław Fiedorowicz: Czy ktoś z Państwa 

Radnych? Pani Radna Gośniowska-Kola ma pytanie. 

 

Radna Województwa Lubuskiego Małgorzata Barbara Gośniowska-Kola: Ja z ciekawości  

tym razem dopytam czy Urząd Marszałkowski dofinansowuje ten niepubliczny zakład w Zaborze? 

Wrócę do tego punktu, jeśli można prosić o wyjaśnienie. Czy Urząd dofinansowuje? 

 

Dyrektor Departamentu Ochrony Zdrowia Tomasz Wróblewski: Tak, w poprzednich latach  

był dofinansowywany właśnie m.in. remont elewacji. Chcąc uniknąć dalszych kosztów z budżetu 

województwa chcemy by ta osoba, która obejmie stanowisko zastępcy pozyskiwała środki z zewnątrz.  

 

Radna Województwa Lubuskiego Małgorzata Gośniowska-Kola: Wobec tego to ja jeszcze 

ponownie z ciekawości: poproszę o informację na piśmie, w jakiej kwocie i w jakim okresie czasu Urząd 

Marszałkowski dofinansowywał ten niepubliczny zakład. Dziękuję bardzo.  

 

Dyrektor Departamentu Ochrony Zdrowia Tomasz Wróblewski: Dobrze. 
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Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Czesław Fiedorowicz: Tak. Chodzi o pałac  

w Zaborze. Bardzo proszę o pytania do wyboru przedstawicieli do składu Rady Społecznej 

Wojewódzkiego Ośrodka Medycyny Pracy w Gorzowie. Nie ma pytań, a za tym przystępujemy  

do podjęcia uchwały. Kto z Państwa jest za podjęciem uchwały w sprawie wyboru przedstawicieli do 

składu Rady Społecznej Wojewódzkiego Ośrodka Medycyny Pracy w Gorzowie Wlkp. - druk 227/16 

proszę podnieść rękę, nacisnąć przycisk zielony. Jeśli ktoś jest przeciw, proszę podnieść rękę, nacisnąć 

przycisk czerwony. Jeśli ktoś się wstrzymał proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk niebieski.  

W głosowaniu wzięło udział 21 Radnych. 21 było za, nikt nie był przeciw, nikt się nie wstrzymał. 

Stwierdzam, że Sejmik uchwałę podjął.  

Wynik głosowania stanowi załącznik nr 130 do protokołu. 

 

Uchwała Nr XX/224/16 Sejmiku Województwa Lubuskiego z dnia 16 maja 2016 r.  w sprawie wyboru 

przedstawicieli do składu Rady Społecznej Wojewódzkiego Ośrodka Medycyny Pracy w Gorzowie Wlkp. 

stanowi załącznik nr 131 do protokołu. 

 

Punkt 21. 

Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia aktualizacji Planu zrównoważonego rozwoju publicznego 

transportu zbiorowego na sieci komunikacyjnej w wojewódzkich przewozach pasażerskich  

na terenie województwa lubuskiego – druk nr 228/16. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Czesław Fiedorowicz: Jest Pan Dyrektor 

Smoła, Dyrektor Departamentu Infrastruktury i Komunikacji. Czy są wystąpienia klubowe w tej sprawie? 

Nie ma. O przedstawienie opinii Komisji proszę Przewodniczącego Komisji Gospodarki Pana Wacława 

Jana Maciuszonka. 

 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 132 do protokołu. 

 

Przewodniczący Komisji Gospodarki i Rozwoju Województwa Wacław Jan Maciuszonek: Komisja 

zapoznała się i zaopiniowała pozytywnie projekt.  

 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 133 do protokołu. 
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Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Czesław Fiedorowicz: Czy Państwo Radni 

mają pytania jakieś? Bo rozumiem nasze, wnioski Radnych, zostały uwzględnione w tym Planie, także 

dziękujemy też za uwzględnienie naszych postulatów. Nie ma dzisiaj nowych pytań. Jeśli  

tak to przystępujemy do głosowania projektu uchwały w sprawie przyjęcia aktualizacji Planu 

zrównoważonego rozwoju publicznego transportu zbiorowego na sieci komunikacyjnej w wojewódzkich 

przewozach pasażerskich na terenie województwa lubuskiego druk, 228/16. Kto jest za proszę podnieść 

rękę, nacisnąć przycisk zielony. Jeśli ktoś jest przeciw, proszę podnieść rękę, nacisnąć przycisk 

czerwony. Jeśli ktoś się wstrzymał proszę podnieść rękę, nacisnąć przycisk niebieski. 

W głosowaniu wzięło udział 21 Radnych. Za było 18, przeciw nie był nikt, 3 radnych wstrzymało  

się od głosów. Stwierdzam, że Sejmik uchwałę podjął. 

Wynik głosowania stanowi załącznik nr 134 do protokołu. 

 

Uchwała Nr XX/225/16 Sejmiku Województwa Lubuskiego z dnia 16 maja 2016 r. w sprawie przyjęcia 

aktualizacji Planu zrównoważonego rozwoju publicznego transportu zbiorowego na sieci komunikacyjnej 

w wojewódzkich przewozach pasażerskich na terenie województwa lubuskiego stanowi załącznik nr 135 

do protokołu. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Czesław Fiedorowicz: W punkcie 22… Pan 

Przewodniczący Maciuszonek, bardzo proszę. 

 

Radny Województwa Lubuskiego Wacław Jan Maciuszonek: Panie Przewodniczący, Szanowni 

Radni, ja bym prosił tutaj Pana Dyrektora Smołę, ewentualnie czy Panią Marszałek o przeanalizowanie 

w ogóle transportu samochodowego, transportu autobusowego w porównaniu do transportu kolejowego. 

Prawda jest taka, że dzisiaj, jako województwo nie dokładamy ani złotówki do transportu autobusowego, 

natomiast do transportu kolejowego dopłacamy i to bardzo dużo. Jeśli się nie mylę to ok 55 mln złotych.  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Czesław Fiedorowicz: 45 mln. 

 

Radny Województwa Lubuskiego Wacław Jan Maciuszonek: 45 mln, nieważne. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Czesław Fiedorowicz: Ważne. 
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Radny Województwa Lubuskiego Wacław Jan Maciuszonek: Wydaje mi się, że za te pieniądze 

możemy zapewnić transport autobusowy bezpłatny w całym województwie. Chcę żeby porównać, 

przedstawić taką analizę i wrócić do tego tematu, bo wydaje mi się, że będzie bardziej sensowne 

wydawanie środków. To, że transport kolejowy jest niby tam bardziej ekologiczny, ale to nie znaczy,  

że nie ma sieci. To nie jest Śląsk, to nie jest Szwajcaria, gdzie tam całkiem inaczej to funkcjonuje  

i chciałbym tylko jeszcze raz powtórzyć, że nie wydajemy, jako województwo ani złotówki. My tylko 

refundujemy ulgi, natomiast skierowanie części środków dla transportu autobusowego moim zdaniem 

przyczyniłoby się do sprawniejszego dotarcia do tych wiosek, które są kompletnie odcięte od świata. 

Dziękuję.     

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Czesław Fiedorowicz: Zatem przyjmujemy taki 

wniosek, by Zarząd rozważył przygotowanie takiej analizy dotyczącej możliwości wariantowego 

finansowania, czy też możliwości znalezienia środków na wsparcie transportu autobusowego, który 

dzisiaj rozwiązuje kluczową część komunikacji transportu zbiorowego na terenie województwa 

lubuskiego. Dziękuję Panie Przewodniczący.       

    

Punkt 22. 

Podjęcie uchwały w sprawie wskazania dodatkowych miast, w których może  

być przeprowadzany egzamin państwowy w zakresie prawa jazdy kategorii AM – druk nr 225/16. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Czesław Fiedorowicz: Na sesji obecny jest 

Pan Dyrektor Smoła, Dyrektor Departamentu. Czy są wystąpienia klubowe w tej sprawie? Proszę  

o opinię Komisji Gospodarki i Rozwoju Województwa Pan Przewodniczącego Wacława Jana 

Maciuszonka. Z informacją jak tam uwzględniono te wnioski miast? 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 136 do protokołu. 

 

Przewodniczący Komisji Gospodarki i Rozwoju Województwa Wacław Jan Maciuszonek: Komisja 

zapoznała się i pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w tej sprawie. Myślę, że w przyszłości 

przeanalizować by należało przeprowadzanie egzaminów w pozostałych kategoriach poza AM.  

Na dzisiaj tylko zgodnie z decyzją Zarządu opinia jest odnośnie kategorii AM. 

 

Opinia Komisji Stanowi załącznik nr 137 do protokołu. 
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Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Czesław Fiedorowicz: Dziękuje bardzo.  

Ta uwaga też została przyjęta. Czy ktoś z Państwa Radnych ma na ten temat jakieś pytania? Jeśli  

nie ma… Słyszymy, że ma być zmienione prawo w zakresie dotyczącym uprawnień do kierowania 

rowerami. Szanowni Państwo, zatem przystępujemy do procedowania nad projektem uchwały  

w sprawie wskazania dodatkowych miast, w których może być przeprowadzany egzamin państwowy  

w zakresie prawa jazdy kategorii AM – druk 225/16. Kto jest z Państwa za, proszę podnieść rękę, 

nacisnąć przycisk zielony. Jeśli ktoś jest przeciw, proszę podnieść rękę, nacisnąć przycisk czerwony. 

Jeśli ktoś się wstrzymał, proszę podnieść rękę, nacisnąć przycisk niebieski.  

W głosowaniu wzięło udział 21 Radnych. Za było 21, nikt nie był przeciw, nikt się nie wstrzymał. 

Sejmik uchwałę podjął.         

Wynik głosowania stanowi załącznik nr 138 do protokołu. 

 

Uchwała Nr XX/226/16 Sejmiku Województwa Lubuskiego z dnia 16 maja 2016 r. w sprawie wskazania 

dodatkowych miast, w których może być przeprowadzany egzamin państwowy w zakresie prawa jazdy 

kategorii AM stanowi załącznik nr 139 do protokołu. 

 

Punkt 23. 

Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie wyznaczenia aglomeracji Nowogród 

Bobrzański – druk nr 223/16. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Czesław Fiedorowicz: Na sesji jest  

Pan Wojciech Kozieja, Dyrektor Departamentu Rolnictwa. Proszę o przedstawienie opinii Komisji,  

Pan Zbigniew Kołodziej. 

 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 140 do protokołu. 

 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska Zbigniew Jan Kołodziej: Komisja 

zapoznała się z projektem uchwały i przyjęła go jednogłośnie. Dziękuję. 

 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 141 do protokołu. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Czesław Fiedorowicz: Czy Państwo Radni 

mają jakieś pytania? Jeśli nie ma, to przystępujemy do przyjęcia uchwały. Projekt uchwały zmieniającej 
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uchwałę w sprawie wyznaczenia aglomeracji Nowogród Bobrzański - nr 223/16. Kto z Państwa jest za, 

proszę podnieść rękę, nacisnąć przycisk zielony. Jeśli ktoś jest przeciw, proszę podnieść rękę, nacisnąć 

przycisk czerwony. Jeśli ktoś się wstrzymał, proszę podnieść rękę, nacisnąć przycisk niebieski. 

W głosowaniu wzięło udział 21 Radnych. Za było 21, nikt nie był przeciw, nikt się nie wstrzymał. 

Sejmik uchwałę podjął. 

Wynik głosowania stanowi załącznik nr 142 do protokołu. 

 

Uchwała Nr XX/227/16 Sejmiku Województwa Lubuskiego z dnia 16 maja 2016 r. zmieniająca uchwałę 

w sprawie wyznaczenia aglomeracji Nowogród Bobrzański stanowi załącznik nr 143 do protokołu. 

 

Punkt 24. 

Podjęcie uchwały w sprawie wyznaczenia obszaru chronionego krajobrazu o nazwie „Dolina 

Śląskiej Ochli” – druk nr 224/16. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Czesław Fiedorowicz: Na sali jest  

Pan Dyrektor Kozieja. Wystąpień klubowych nie widzę. Proszę o przedstawienie opinii Komisji 

Rolnictwa, Pan Przewodniczący Kołodziej. 

 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 144 do protokołu. 

 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska Zbigniew Jan Kołodziej: Komisja 

zapoznała się z projektem uchwały i przyjęła go jednogłośnie. Dziękuję.   

 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 145 do protokołu. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Czesław Fiedorowicz: Czy Państwo Radni 

mają jakieś pytania, uwagi? Nie ma. Zatem przystępujemy do głosowania projektu uchwały w sprawie 

wyznaczenia obszaru chronionego krajobrazu o nazwie „Dolina Śląskiej Ochli”, tu niedaleko Zielonej 

Góry płynie taka rzeka, a właściwie przez Zieloną Górę już - druk 224/16. Kto z Państwa Radnych jest 

za podjęciem uchwały proszę podnieść rękę, nacisnąć przycisk zielony. Jeśli ktoś jest przeciw, proszę 

podnieść rękę, nacisnąć przycisk czerwony. Jeśli ktoś się wstrzymał, proszę podnieść rękę, nacisnąć 

przycisk niebieski.  

W głosowaniu wzięło udział 22 radnych. Za było 22, nikt nie był przeciw, nikt się nie wstrzymał.  
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Sejmik uchwałę pojął. 

Wynik głosowania stanowi załącznik nr 146 do protokołu. 

 

Uchwała Nr XX/228/16 Sejmiku Województwa Lubuskiego z dnia 16 maja 2016 r. w sprawie 

wyznaczenia obszaru chronionego krajobrazu o nazwie „Dolina Śląskiej Ochli” stanowi załącznik nr 147 

do protokołu. 

 

Punkt 25.      

Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian uchwały budżetowej Województwa Lubuskiego  

na 2016 rok – druk nr 230/16, wersja 3. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Czesław Fiedorowicz: Na sesji jest obecna 

Pani Skarbnik Józefa Chalecka. Czy są wystąpienia klubowe? Nie ma. Proszę o opinię Komisję 

Budżetu i Finansów, Pana Przewodniczącego Pająka.   

 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 148 do protokołu.  

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Tadeusz Pająk: Komisja zaopiniowała pozytywnie, 

wyjaśniła wszystkie wątpliwości Radnych. Dziękuję bardzo. 

 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 149 do protokołu. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Czesław Fiedorowicz: Czy mimo tego 

Państwo Radni mają wątpliwości? Pan Radny Wołowicz ma wątpliwości.  

 

Radny Województwa Lubuskiego Franciszek Wołowicz: Oczywiście. Znaczy trzy sprawy z tych 

zmian. Pierwsze to w dziale rolnictwo i łowiectwo, jest to rozdział melioracje wodne, dodatkowa kwota 

586 tys. jako środki na wypłatę kar i odszkodowań z odsetkami zasądzonych przez Sąd Rejonowy  

w Sulęcinie na rzecz rolników za straty poniesione w powodzi. Chciałbym uzyskać informację  

o co tu chodzi, dlaczego tak późno i czym to było spowodowane? Następna kwota: 100 tys. na koszty 

pozwu Województwa Lubuskiego przeciwko PESA Bydgoszcz - też chciałbym o przybliżenie tej sprawy 

i ewentualnie o jakie roszczenie, z jakim roszczeniem my występujemy? Chodzi też o przybliżone 

kwoty. Ostatnia sprawa: 200 tys. dla Państwowej Wyższej Szkoły Zawodowej w Sulechowie  
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na uruchomienie nowych kierunków: gospodarki i zrównoważonego rozwoju i kierunek nowoczesny 

handel. I o to chciałbym spytać. Czy my w ogóle analizujemy sensowność, celowość tworzenia tych 

nowych kierunków? Z wcześniejszych naszych prac, gdy analizowaliśmy szkoły wyższe wynika,  

że czasami bardzo rozdrobnione są kierunki, a bywa też i tak, że nowo powoływane kierunki na naszych 

uczelniach nie mają ani jednego studenta. Więc z tego punktu widzenia chciałem zadać pytanie  

czy Zarząd w ogóle analizował czy jest sens i czy jest jakoś udokumentowane potencjalne 

zainteresowanie przyszłych studentów tymi kierunkami, żeby po prostu pieniądze nie były wywalone  

w błoto? Dziękuję. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Czesław Fiedorowicz: Panią Skarbnik 

Chalecką proszę o krótką informację, odpowiedź. Jeśli nie będzie wyczerpująca to… Czy Panią 

Chalecką możemy prosić o odpowiedź?  

 

Członek Zarządu Województwa Lubuskiego Alicja Makarska: To może ja się wypowiem, jeśli chodzi 

o 100 tys., które są przeznaczone na skierowanie sprawy do sądu dotyczy to PESY Bydgoszcz, u której 

zakupiliśmy 4 pociągi i do tej pory nie otrzymaliśmy homologacji. Tam jest 24 mln kar do naliczenia. 

Zostało wezwane ostateczne przesądowe wezwanie do zapłaty. W dniu jutrzejszym mija termin, dlatego 

dzisiaj prosimy o zatwierdzenie po to żeby złożyć sprawę do sądu o zwrot naliczanych karnych odsetek.  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Czesław Fiedorowicz: egzekwowanie.  

Tak jest. Pani Skarbnik pozostałe odpowiedzi. 

 

Skarbnik Województwa Lubuskiego Józefa Chalecka: Szanowni Państwo, jeżeli chodzi o te 586 tys. 

582 ta kwota składa się z: odsetek 189 584, kary i odszkodowania wypłacane na rzecz osób fizycznych 

307 630, koszty postępowania sądowego, prokuratorskiego 89 368. Jest to jakby ciąg dalszy spraw, 

które chyba miesiąc temu były na Sejmiku, gdzie nam komornik zajął konto, w ubiegłym tygodniu.  

To jest jakby kontynuacja następnych spraw, które się toczyły gdzie były odwołania w sądzie. Niestety 

wyrok jest nadal niekorzystny, ostateczny i w tej chwili wprowadzamy zmiany do budżetu. Jutro wyjdą 

przelewy, jeżeli Państwo zaakceptujecie te zmiany, a równolegle jednocześnie idzie kasacja jak będzie 

uzasadnienie wyroku i idzie do wojewody także, tzn. pozywamy wojewodę o zwrot tych środków. Tutaj 

musiałby dyrektor mi troszeczkę może, jak Państwo będą więcej chcieli szczegółów, i dopowie.  

Ale na tej zasadzie, że płacimy, bo jak nie zapłacimy to jest wyrok ostateczny i tak komornik nam 

zabierze, ale jednocześnie dwutorowo próbujemy odzyskać te pieniądze. Albo kasacja, ale musi być 
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uzasadnienie wyroku i też równolegle pozywamy wojewodę. Bo są to zadania rządowe. My w imieniu 

wojewody realizujemy zadania rządowe i jest to jakby mówię dalszy ciąg tych spraw, które był już 

referowane Państwu.  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Czesław Fiedorowicz: Tak jest. Czyli 

walczymy dalej. Wypłacamy, ale walczymy dalej. Pan Marszałek Gawlik sprawę kierunków. 

 

Wicemarszałek Województwa Lubuskiego Romuald Gawlik: Jeśli chodzi o pomoc uczelni  

w Sulechowie ona jest oparta na analizie przeprowadzonej przez uczelnię, ale również na rozmowach 

bezpośrednich z jednostkami samorządu i przedstawicielami samorządów w zakresie polityki 

społecznej, stąd powiedzmy sobie te dwa kierunki. Pierwszy dotyczy rozbudowania handlu i właściwie 

pełnego zasobu - ten wachlarz dużo większy, by dostosować pewnego rodzaju marketing, handel  

tzn. bezpośrednio zarówno w województwie lubuskim, jak również w kraju. Natomiast, jeśli chodzi  

o politykę społeczną to konkretnie chodzi o zdobywanie wiedzy w zakresie prowadzenia domów opieki 

społecznej, jak również bezpośrednio dokształcanie w administracji świadczącej usługi w zakresie 

świadczeń pieniężnych, różnego rodzaju darowizn, jak również pełnej formy powiedzmy sobie kontroli 

nad powierzonym majątkiem scedowanym, skierowanym do zainteresowanych ubogich m.in. rodzin,  

jak również tak jak wspomniałem domów opieki społecznej. Bliżej powiedzmy sobie to są rzeczy  

do dopracowania w trakcie powiedzmy sobie dyskusji z Zarządem, jak również z Panią Marszałek. 

Następne spotkania mają mieć miejsce i bardziej sprecyzowane mają być już i określone kierunki  

z badaniem bezpośrednio rynku w ramach również współpracy z Wojewódzkim Urzędem Pracy.  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Czesław Fiedorowicz: Dziękuję bardzo. 

Jeszcze raz Pan Radny Wołowicz. 

 

Radny Województwa Lubuskiego Franciszek Wołowicz: Do tego ostatniego tematu, dlatego  

ja nabrałem trochę wątpliwości, bo przypominam sobie, że uczelnia też entuzjastycznie tutaj promowała 

kierunek winiarski. Ilu studiuje? Zero chyba. Więc mam wątpliwości czy tak ad hoc powoływanie…  

Ja wiem, że z punktu widzenia uczelni to jest ważne, bo mają zatrudnienie, ale tylko oni. Natomiast  

czy będzie z tego korzyść dla województwa i czy będą studenci, no tego nie wiemy. Jakby dajemy 

weksel troszkę dla nich w ciemno.  
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Wicemarszałek Województwa Lubuskiego Romuald Gawlik: To znaczy gwoli uzupełnienia. 

Wójtowie i burmistrzowie mają stosunkowo duży problem w zatrudnieniu w swoich instytucjach opieki 

społecznej, tzn. kandydat musi okazać się konkretnym glejtem wykształcenia, czy to będzie licencjat, 

czy to będzie sprawa pracy magisterskiej pisana bezpośrednio jeśli chodzi o kierunki realizacji. Tutaj 

szeroki wachlarz polityki społecznej, czyli tej opieki zarówno nad osobami starszymi jak i patologiami 

rodzin, a więc jest naprawdę pole do popisu i myślę, że Pan Rektor konkretnie przedstawi program  

w najbliższym okresie czasu, konkretnie powiedzmy sobie precyzując ten kierunek kształcenia. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Czesław Fiedorowicz: Rozumiem,  

że powrócimy do tego z informacją o tym. Jeszcze Pan Radny Kołodziej.  

 

Radny Województwa Lubuskiego Zbigniew Jan Kołodziej: W dziale pomoc społeczna jest 200 tys. - 

zwiększenie wydatków. Dotyczy zadań z zakresu administracji rządowej. Zabezpieczone środki  

w budżecie umożliwią obsługę programu rodzina 500+ Chciałbym się upewnić czy w tym momencie  

tak wygląda, że Urząd Marszałkowski również finansuje program 500+, tak? 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Czesław Fiedorowicz: Pani Skarbnik 

Chalecka.  

 

Skarbnik Województwa Lubuskiego Józefa Chalecka: To znaczy zadanie zostało nam narzucone, 

przypisane, bez środków finansowych. Równolegle do wojewody poszło oczywiście pismo i staramy  

się o środki. Wyszacowanie na chwilę obecną to 200 tys. złotych. Jest to zadanie z zakresu 

administracji rządowej zlecone. W ubiegłym tygodniu dostaliśmy przesunięcie środków z innego 

zadania na to zadanie, w wysokości 50 tys. złotych. W tej chwili wiem, że jutro na Zarządzie będzie 

temat ruszony, bo nie o to nam chodziło żeby tam gdzie nie ma za dużo pieniędzy wojewoda nam 

przesunął na to zadanie. Dlatego proszę o przyjęcie tych 200 tys., aczkolwiek jest to zadanie rządowe  

i de facto nie powinniśmy z budżetu wykładać pieniędzy na realizację tego zadania. Powinniśmy dostać 

zadanie łącznie z zabezpieczeniem środków finansowych. Tak mówi ustawa o finansach publicznych, 

ale ponieważ już setki chyba, już w setki chyba idą wnioski, 2 tys. już wniosków jest, ktoś musi 

obsłużyć. Obywatela nie interesuje czy to wojewoda, czy to województwo. On chce mieć że tak powiem 

obsłużony wniosek, obsłużone zadanie. Dlatego musieliśmy w budżecie znaleźć pieniądze żeby można 

było zacząć realizować to zadanie, ale równolegle będziemy oczywiście próbowali odzyskać  

te pieniądze od wojewody.  
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Radny Województwa Lubuskiego Zbigniew Jan Kołodziej: Dziękuję. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Czesław Fiedorowicz: W ten sposób 

samorząd pomaga w realizacji programu rządowego. Szanowni Państwo, czy są jeszcze jakieś inne 

pytania, jeśli nie to przejdziemy do głosowania. Projekt uchwały w sprawie dokonania zmian uchwały 

budżetowej na rok 2016 - druk 230/16,wersja 3 poddaję pod głosowanie. Kto z Państwa jest za proszę 

podnieść rękę i nacisnąć przycisk zielony. Kto jest przeciw proszę podnieść rękę, nacisnąć przycisk 

czerwony. Kto się wstrzymał, proszę podnieść rękę, nacisnąć przycisk niebieski.  

W głosowaniu wzięło udział 22 radnych. Za było 21, przeciw nikt nie był, 1 radny się wstrzymał, zatem 

uchwała została podjęta.  

Wynik głosowania stanowi załącznik nr 150 do protokołu. 

 

Uchwała Nr XX/229/16 Sejmiku Województwa Lubuskiego z dnia 16 maja 2016 r. w sprawie dokonania 

zmian uchwały budżetowej Województwa Lubuskiego na 2016 rok stanowi załącznik nr 151  

do protokołu. 

 

Punkt 26. 

Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Województwa 

Lubuskiego na lata 2016-2029 - druk nr 231/16, wersja 3.    

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Czesław Fiedorowicz: Pani Chalecka jest  

na sali. Czy są wystąpienia klubowe? Nie ma. Proszę o przedstawienie opinii Komisji Budżetu  

i Finansów Przewodniczącego Tadeusza Pająka. 

 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 152 do protokołu. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Tadeusz Pająk: Opinia pozytywna Komisji. 

 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 153 do protokołu. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Czesław Fiedorowicz: Czy Państwo Radni 

mają jakieś pytania do tej uchwały? Nie ma, a zatem projekt uchwały w sprawie dokonania zmian 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Województwa Lubuskiego na lata 2016-2029 - druk nr 231/16 
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poddaję pod głosowanie. Kto z Państwa Radnych jest za proszę podnieść rękę, nacisnąć przycisk 

zielony. Kto jest przeciw proszę podnieść rękę, nacisnąć przycisk czerwony. Kto się wstrzymał, proszę 

podnieść rękę, nacisnąć przycisk niebieski.  

W głosowaniu wzięło udział 17 radnych. 16 było za, nikt nie był przeciw, 1 głos wstrzymujący. Sejmik 

uchwałę podjął.  

Wynik głosowania stanowi załącznik nr 154 do protokołu. 

 

Uchwała Nr XX/230/16 Sejmiku Województwa Lubuskiego z dnia 16 maja 2016 r. w sprawie dokonania 

zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Województwa Lubuskiego na lata 2016-2029 stanowi 

załącznik nr 155 do protokołu. 

  

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Czesław Fiedorowicz: Szanowni Państwo, 

teraz przechodzimy do serii uchwał dotyczących nadania Odznak Honorowych Województwa 

Lubuskiego. Pozwolicie Państwo, że będę czytał tylko nazwisko i jeśli nie będzie pytań,  

to będziemy przystępowali do głosowania.  

 

Punkt 27.  

Podjęcie uchwały w sprawie nadania Dariuszowi Domaradzkiemu „Odznaki Honorowej  

za Zasługi dla Województwa Lubuskiego” – druk nr 232/16. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Czesław Fiedorowicz: Czy są w tej sprawie 

jakieś pytania? Nie ma. Zatem przechodzimy do głosowania. Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem 

uchwały w sprawie nadania „Odznaki Honorowej za Zasługi dla Województwa Lubuskiego” – druk 

232/16 proszę podnieść rękę, nacisnąć przycisk zielony. Czy ktoś jest przeciw, proszę podnieść rękę 

nacisnąć przycisk czerwony. Jeśli ktoś się wstrzymał proszę podnieść rękę, nacisnąć przycisk niebieski. 

W głosowaniu wzięło udział 19 Radnych. Za było 18, nikt nie był przeciw, 1 głos wstrzymujący.   

 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 156 do protokołu. 

 

Wynik głosowania stanowi załącznik nr 157 do protokołu. 
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Uchwała Nr XX/231/16 Sejmiku Województwa Lubuskiego z dnia 16 maja 2016 r. w sprawie nadania 

Dariuszowi Domaradzkiemu „Odznaki Honorowej za Zasługi dla Województwa Lubuskiego” stanowi 

załącznik nr 158 do protokołu. 

 

Punkt 28. 

Podjęcie uchwały w sprawie nadania Edmundowi Fediukowi „Odznaki Honorowej za Zasługi  

dla Województwa Lubuskiego” – druk nr 233/16. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Czesław Fiedorowicz: Czy są uwagi? Nie ma. 

Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem uchwały w sprawie nadania tej samej Odznaki Panu 

Edmundowi Fediukowi - druk 233/16 proszę podnieść rękę, nacisnąć przycisk zielony. Kto jest przeciw, 

proszę podnieść rękę, nacisnąć przycisk czerwony. Kto się wstrzymał proszę podnieść rękę, nacisnąć 

przycisk niebieski. 

W głosowaniu wzięło udział 20 Radnych. 19 było za, nikt nie był przeciw, 1 się wstrzymał. Uchwała 

została podjęta.  

 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 159 do protokołu. 

 

Wynik głosowania stanowi załącznik nr 160 do protokołu. 

 

Uchwała Nr XX/232/16 Sejmiku Województwa Lubuskiego z dnia 16 maja 2016 r. w sprawie nadania 

Edmundowi Fediukowi „Odznaki Honorowej za Zasługi dla Województwa Lubuskiego” stanowi załącznik 

nr 161 do protokołu. 

 

Punkt 29. 

Podjęcie uchwały w sprawie nadania Zofii Filipek „Odznaki Honorowej za Zasługi  

dla Województwa Lubuskiego” – druk nr 234/16. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Czesław Fiedorowicz: Czy są jakieś pytania? 

Nie ma. Zatem kto z Państwa Radnych jest za projektem uchwały w sprawie nadania Zofii Filipek 

„Odznaki Honorowej za Zasługi dla Województwa Lubuskiego” - druk 234/16 proszę podnieść rękę, 

nacisnąć przycisk zielony. Kto jest przeciw proszę podnieść rękę, nacisnąć przycisk czerwony.  

Kto się wstrzymał proszę podnieść rękę, nacisnąć przycisk niebieski.  
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W głosowaniu wzięło udział 19 Radnych. Za było 18, przeciw nikt nie był, 1 głos wstrzymujący. 

 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 162 do protokołu. 

 

Wynik głosowania stanowi załącznik nr 163 do protokołu. 

 

Uchwała Nr XX/233/16 Sejmiku Województwa Lubuskiego z dnia 16 maja 2016 r. w sprawie nadania 

Zofii Filipek „Odznaki Honorowej za Zasługi dla Województwa Lubuskiego” stanowi załącznik nr 164  

do protokołu. 

     

Punkt 30. 

Podjęcie uchwały w sprawie nadania Leszkowi Kołodyńskiemu „Odznaki Honorowej za Zasługi 

dla Województwa Lubuskiego” – druk nr 235/16. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Czesław Fiedorowicz: Czy są jakieś pytania? 

Jeśli nie ma to kto z Państwa jest za przyjęciem uchwały 235/16 w sprawie Odznaki dla Pana Leszka 

Kołodyńskiego proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk zielony. Kto jest przeciw, proszę podnieść 

rękę, nacisnąć przycisk czerwony. Kto się wstrzymał, proszę podnieść rękę, nacisnąć przycisk niebieski.  

W głosowaniu wzięło udział 20 Radnych. Za było 20, nikt nie był przeciw, nikt się nie wstrzymał. 

Sejmik uchwałę podjął.       

 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 165 do protokołu. 

 

Wynik głosowania stanowi załącznik nr 166 do protokołu. 

 

Uchwała Nr XX/234/16 Sejmiku Województwa Lubuskiego z dnia 16 maja 2016 r. w sprawie nadania 

Leszkowi Kołodyńskiemu „Odznaki Honorowej za Zasługi dla Województwa Lubuskiego” stanowi 

załącznik nr 167 do protokołu. 
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Punkt 31. 

Podjęcie uchwały w sprawie nadania Hansjörgowi Königowi „Odznaki Honorowej za Zasługi  

dla Województwa Lubuskiego” – druk nr 236/16. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Czesław Fiedorowicz: Czy są w tej sprawie 

jakieś pytania? Nie ma. Zatem kto z Państwa jest za tym by Pan Hansjörg König otrzymał Odznakę  

za projektem uchwały nr 236/16? Kto jest za proszę podnieść rękę, nacisnąć przycisk zielony. Kto jest 

przeciw proszę podnieść rękę, nacisnąć przycisk czerwony. Kto się wstrzymał, proszę podnieść rękę, 

nacisnąć przycisk niebieski.  

W głosowaniu wzięło udział 20 Radnych. Za było 20, nikt nie był przeciw, nikt się nie wstrzymał. 

Stwierdzam, że Sejmik uchwałę podjął.    

    

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 168 do protokołu. 

 

Wynik głosowania stanowi załącznik nr 169 do protokołu. 

 

Uchwała Nr XX/235/16 Sejmiku Województwa Lubuskiego z dnia 16 maja 2016 r. w sprawie nadania 

Hansjörgowi Königowi „Odznaki Honorowej za Zasługi dla Województwa Lubuskiego” stanowi załącznik 

nr 170 do protokołu. 

 

Punkt 32. 

Podjęcie uchwały w sprawie nadania Jackowi Koźmie „Odznaki Honorowej za Zasługi  

dla Województwa Lubuskiego” – druk nr 237/16. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Czesław Fiedorowicz: Czy są pytania? Nie 

ma. Zatem kto z Państwa jest za tym, by podjąć uchwałę w sprawie nadania Jackowi Koźmie Odznaki 

Honorowej - druk 237/16 proszę podnieść rękę, nacisnąć przycisk zielony. Kto się wstrzymał, proszę 

podnieść rękę, nacisnąć przycisk czerwony. Kto się wstrzymał proszę podnieść rękę, nacisnąć przycisk 

niebieski.  

Stwierdzam, że w głosowaniu wzięło udział 21 Radnych. Za było 21, nikt nie był przeciw, nikt się nie 

wstrzymał. 

 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 171 do protokołu. 
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Wynik głosowania stanowi załącznik nr 172 do protokołu. 

 

Uchwała Nr XX/236/16 Sejmiku Województwa Lubuskiego z dnia 16 maja 2016 r. w sprawie nadania 

Jackowi Koźmie „Odznaki Honorowej za Zasługi dla Województwa Lubuskiego” stanowi załącznik  

nr 173 do protokołu. 

 

Punkt 33. 

Podjęcie uchwały w sprawie nadania Iwanowi Morozowowi „Odznaki Honorowej za Zasługi  

dla Województwa Lubuskiego” – druk nr 238/16. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Czesław Fiedorowicz: Czy ktoś z Państwa 

Radnych ma jakieś pytania? Nie ma. Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem uchwały w sprawie 

nadania Panu Iwanowi Morozowi „Odznaki Honorowej za Zasługi dla Województwa Lubuskiego”, znany 

muzyk - druk 238/16 proszę podnieść rękę, nacisnąć przycisk zielony. Jeśli ktoś jest przeciw, proszę 

podnieść rękę nacisnąć przycisk czerwony. Kto się wstrzymał, proszę podnieść rękę, nacisnąć przycisk 

niebieski.  

W głosowaniu wzięło udział 21 Radnych. Za było 21, nikt nie był przeciw, nikt się nie wstrzymał, zatem 

uchwała została podjęta. 

 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 174 do protokołu. 

 

Wynik głosowania stanowi załącznik nr 175 do protokołu. 

 

Uchwała Nr XX/237/16 Sejmiku Województwa Lubuskiego z dnia 16 maja 2016 r. w sprawie nadania 

Iwanowi Morozowowi „Odznaki Honorowej za Zasługi dla Województwa Lubuskiego” stanowi załącznik 

nr 176 do protokołu. 

 

Punkt 34. 

Podjęcie uchwały w sprawie nadania Krzysztofowi Leszkowi Ossowskiemu „Odznaki Honorowej 

za Zasługi dla Województwa Lubuskiego” – druk nr 239/16. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Czesław Fiedorowicz: Czy są jakieś pytania? 

Nie ma. Zatem kto z Państwa Radnych jest za tym, by przyjąć uchwałę w sprawie nadania Krzysztofowi 
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Leszkowi Ossowskiemu „Odznaki Honorowej za Zasługi dla Województwa Lubuskiego” - druk 239/16 

proszę podnieść rękę, nacisnąć przycisk zielony. Kto z Państwa Radnych jest przeciw, proszę podnieść 

rękę, nacisnąć przycisk czerwony. Kto się wstrzymał, proszę podnieść rękę, nacisnąć przycisk niebieski.  

W głosowaniu wzięło udział 21 radnych. Za było 21, nikt nie był przeciw, nikt się nie wstrzymał. 

Stwierdzam, że Sejmik uchwałę podjął.       

 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 177 do protokołu. 

 

Wynik głosowania stanowi załącznik nr 178 do protokołu. 

 

Uchwała Nr XX/238/16 Sejmiku Województwa Lubuskiego z dnia 16 maja 2016 r. w sprawie nadania 

Krzysztofowi Leszkowi Ossowskiemu „Odznaki Honorowej za Zasługi dla Województwa Lubuskiego” 

stanowi załącznik nr 179 do protokołu. 

  

Punkt 35. 

Podjęcie uchwały w sprawie nadania Cordowi Panningowi „Odznaki Honorowej za Zasługi  

dla Województwa Lubuskiego” – druk nr 240/16. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Czesław Fiedorowicz: Czy ktoś z Państwa 

Radnych ma uwagi do tej kandydatury? Nie ma, a zatem bardzo proszę Państwa Radnych o to, kto jest 

za przyjęciem projektu uchwały w sprawie nadania Panu Cordowi Panningowi „Odznaki Honorowej  

za Zasługi dla Województwa Lubuskiego” - druk 240/16 proszę podnieść rękę, nacisnąć przycisk 

zielony. Jeśli ktoś jest przeciw, proszę podnieść rękę, nacisnąć przycisk czerwony. Jeśli ktoś się 

wstrzymał, proszę podnieść rękę, nacisnąć przycisk niebieski.  

W głosowaniu wzięło udział 22 radnych. Za głosowało 22 Radnych, przeciw nikt i nikt się nie wstrzymał. 

Stwierdzam, że Sejmik uchwałę podjął. 

 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 180 do protokołu. 

 

Wynik głosowania stanowi załącznik nr 181 do protokołu. 

 



106 

 

Uchwała Nr XX/239/16 Sejmiku Województwa Lubuskiego z dnia 16 maja 2016 r. w sprawie nadania 

Cordowi Panningowi „Odznaki Honorowej za Zasługi dla Województwa Lubuskiego” stanowi załącznik 

nr 182 do protokołu.     

 

Punkt 36. 

Podjęcie uchwały w sprawie nadania Jadwidze Pietsch „Odznaki Honorowej za Zasługi  

dla Województwa Lubuskiego” – druk nr 241/16. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Czesław Fiedorowicz: Czy do tej kandydatury 

są jakieś pytania? Nie ma, zatem kto z Państwa Radnych jest za projektem uchwały w sprawie nadania 

Pani Jadwidze Pietsch „Odznaki Honorowej za Zasługi dla Województwa Lubuskiego” - druk 241/16 

proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk zielony. Jeśli ktoś jest przeciw, proszę podnieść rękę, 

nacisnąć przycisk czerwony. Jeśli ktoś się wstrzymał, proszę podnieść rękę, nacisnąć przycisk 

niebieski. 

W głosowaniu wzięło udział 21 Radnych. 21 było za, nikt nie był przeciw, nikt się nie wstrzymał. 

Stwierdzam, ze sejmik uchwałę podjął.  

 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 183 do protokołu. 

 

Wynik głosowania stanowi załącznik nr 184 do protokołu. 

 

Uchwała Nr XX/240/16 Sejmiku Województwa Lubuskiego z dnia 16 maja 2016 r. w sprawie nadania 

Jadwidze Pietsch „Odznaki Honorowej za Zasługi dla Województwa Lubuskiego” stanowi załącznik  

nr 185 do protokołu. 

 

Punkt 37. 

Podjęcie uchwały w sprawie nadania Wiesławowi Henrykowi Rosińskiemu „Odznaki Honorowej 

za Zasługi dla Województwa Lubuskiego” – druk nr 242/16. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Czesław Fiedorowicz: Czy są pytania  

do tej kandydatury? Nie ma, zatem stawiam pod głosowanie projekt uchwały w sprawie nadania 

Wiesławowi Henrykowi Rosińskiemu „Odznaki Honorowej za Zasługi dla Województwa Lubuskiego” - 

druk, 242/16. Kto z Państwa Radnych jest za proszę podnieść rękę, nacisnąć przycisk zielony. Jeśli 
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ktoś jest przeciw, proszę podnieść rękę, nacisnąć przycisk czerwony. Jeśli ktoś się wstrzymał, proszę 

podnieść rękę, nacisnąć przycisk niebieski.  

W głosowaniu wzięło udział 23 radnych. Za było 23, nikt nie był przeciw, nikt się nie wstrzymał. 

Stwierdzam, że Sejmik uchwałę podjął.   

 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 186 do protokołu. 

 

Wynik głosowania stanowi załącznik nr 187 do protokołu. 

 

Uchwała Nr XX/241/16 Sejmiku Województwa Lubuskiego z dnia 16 maja 2016 r. w sprawie nadania 

Wiesławowi Henrykowi Rosińskiemu „Odznaki Honorowej za Zasługi dla Województwa Lubuskiego” 

stanowi załącznik nr 188 do protokołu. 

 

Punkt 38. 

Podjęcie uchwały w sprawie nadania Renacie Stachańczyk „Odznaki Honorowej za Zasługi  

dla Województwa Lubuskiego” – druk nr 243/16.  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Czesław Fiedorowicz: Czy ktoś z Państwa 

radnych ma jakieś uwagi? Nie ma, za zatem kto z Państwa Radnych jest za podjęciem uchwały  

w sprawie nadania Pani Renacie Stachańczyk „Odznaki Honorowej za Zasługi dla Województwa 

Lubuskiego” - druk 243/16 proszę podnieść rękę, nacisnąć przycisk. Jeśli ktoś jest przeciw proszę 

podnieść rękę i nacisnąć przycisk czerwony. Jeśli ktoś się wstrzymał, proszę podnieść rękę, nacisnąć 

przycisk niebieski.  

W głosowaniu wzięło udział 23 Radnych. Za było 23, nikt nie był przeciw, nikt się nie wstrzymał. 

Stwierdzam, że Sejmik uchwałę podjął. 

 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 189 do protokołu. 

 

Wynik głosowania stanowi załącznik nr 190 do protokołu. 

 

Uchwała Nr XX/242/16 Sejmiku Województwa Lubuskiego z dnia 16 maja 2016 r. w sprawie nadania 

Renacie Stachańczyk „Odznaki Honorowej za Zasługi dla Województwa Lubuskiego” stanowi załącznik 

nr 191 do protokołu. 
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Punkt 39. 

Podjęcie uchwały w sprawie nadania Stanisławowi Tillichowi „Odznaki Honorowej za Zasługi  

dla Województwa Lubuskiego” – druk nr 244/16. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Czesław Fiedorowicz: Czy są w tej sprawie 

jakieś pytania? Nie ma. Kto z Państwa Radnych jest za podjęciem uchwały w sprawie nadania 

Stanisławowi Tillichowi „Odznaki Honorowej za Zasługi dla Województwa Lubuskiego” - druk 244/16 

proszę podnieść rękę, nacisnąć przycisk zielony. Jeśli ktoś jest przeciw, proszę nacisnąć przycisk 

czerwony, podnieść rękę.  Jeśli ktoś się wstrzymał, proszę podnieść rękę, nacisnąć przycisk niebieski. 

W głosowaniu wzięło udział 22 Radnych. Za było 22 głosy, nikt nie był przeciw, nikt się nie wstrzymał. 

Stwierdzam, że Sejmik uchwałę podjął.    

 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 192 do protokołu. 

 

Wynik głosowania stanowi załącznik nr 193 do protokołu. 

 

Uchwała Nr XX/243/16 Sejmiku Województwa Lubuskiego z dnia 16 maja 2016 r. w sprawie nadania 

Stanisławowi Tillichowi „Odznaki Honorowej za Zasługi dla Województwa Lubuskiego” stanowi 

załącznik nr 194 do protokołu. 

 

Punkt 40. 

Podjęcie uchwały w sprawie nadania Andrzejowi Tumińskiemu „Odznaki Honorowej za Zasługi 

dla Województwa Lubuskiego” – druk nr 245/16. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Czesław Fiedorowicz: Czy są pytania do Pana 

Andrzeja Tumińskiego? Nie ma, a zatem kto z Państwa jest za podjęciem uchwały w sprawie nadania 

Andrzejowi Tumińskiemu „Odznaki Honorowej za Zasługi dla Województwa Lubuskiego” - druk 245/16 

proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk zielony. Jeśli ktoś jest przeciw, proszę podnieść rękę, 

nacisnąć przycisk czerwony. Jeśli ktoś się wstrzymał, proszę podnieść rękę, nacisnąć przycisk 

niebieski.  

W głosowaniu wzięło udział 22 Radnych. Za było 22, nikt nie był przeciw, nikt się nie wstrzymał. 

Stwierdzam, że Sejmik uchwałę podjął.  
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Projekt uchwały stanowi załącznik nr 195 do protokołu. 

 

Wynik głosowania stanowi załącznik nr 196 do protokołu. 

 

Uchwała Nr XX/244/16 Sejmiku Województwa Lubuskiego z dnia 16 maja 2016 r. w sprawie nadania 

Andrzejowi Tumińskiemu „Odznaki Honorowej za Zasługi dla Województwa Lubuskiego” stanowi 

załącznik nr 197 do protokołu. 

 

Punkt 41. 

Podjęcie uchwały w sprawie nadania Dietmarowi Woidke „Odznaki Honorowej za Zasługi  

dla Województwa Lubuskiego” – druk nr 246/16. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Czesław Fiedorowicz: Czy ktoś z Państwa ma 

uwagi do Pana Premiera Dietmara Woidke? Nie ma, a zatem kto z Państwa jest za przyjęciem uchwały 

w sprawie nadania Dietmarowi Woidke „Odznaki Honorowej za Zasługi dla Województwa Lubuskiego” - 

druk 246/16 proszę podnieść rękę, nacisnąć przycisk zielony. Jeśli ktoś jest przeciw, proszę podnieść 

rękę, nacisnąć przycisk czerwony. Jeśli ktoś się wstrzymał, proszę podnieść rękę, nacisnąć przycisk 

niebieski. 

W głosowaniu wzięło udział 21 Radnych. Za było 21 Radnych, nikt się nie wstrzymał, nikt nie był 

przeciw. Stwierdzam, że Sejmik uchwałę podjął.  

 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 198 do protokołu. 

 

Wynik głosowania stanowi załącznik nr 199 do protokołu. 

 

Uchwała Nr XX/245/16 Sejmiku Województwa Lubuskiego z dnia 16 maja 2016 r. w sprawie nadania 

Dietmarowi Woidke „Odznaki Honorowej za Zasługi dla Województwa Lubuskiego” stanowi załącznik  

nr 200 do protokołu. 
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Punkt 42. 

Podjęcie uchwały w sprawie nadania Ochotniczej Straży Pożarnej Bronowice „Odznaki 

Honorowej za Zasługi dla Województwa Lubuskiego” – druk nr 247/16. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Czesław Fiedorowicz: Czy ktoś ma pytania  

do OSP Bronowice? Jeśli nie ma, to kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem uchwały w sprawie 

nadania Ochotniczej Straży Pożarnej Bronowice „Odznaki za Zasługi dla Województwa Lubuskiego” - 

druk 247/16 proszę podnieść rękę, nacisnąć przycisk zielony. Jeśli ktoś jest przeciw, proszę podnieść 

rękę, nacisnąć przycisk czerwony. Jeśli ktoś się wstrzymał, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk 

niebieski. 

O głos poprosił Radny Zbigniew Jan Kołodziej. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Czesław Fiedorowicz: Czy w tej sprawie? 

 

Radny Województwa Lubuskiego Zbigniew Jan Kołodziej: to znaczy chciałbym na podsumowanie 

jedno zdanie.  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Czesław Fiedorowicz: Ja tylko zakończę  

to głosowanie. W głosowaniu wzięło udział 22 radnych. Za 22, nikt nie był przeciw, nikt się nie 

wstrzymał. 

Stwierdzam, że Sejmik uchwałę podjął. 

 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 201 do protokołu. 

 

Wynik głosowania stanowi załącznik nr 202 do protokołu. 

 

Uchwała Nr XX/246/16 Sejmiku Województwa Lubuskiego z dnia 16 maja 2016 r. w sprawie nadania 

Ochotniczej Straży Pożarnej Bronowice „Odznaki Honorowej za Zasługi dla Województwa Lubuskiego” 

stanowi załącznik nr 203 do protokołu. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Czesław Fiedorowicz: Bardzo proszę Panie 

Radny. 

 



111 

 

Radny Województwa Lubuskiego Zbigniew Jan Kołodziej: Ja tylko mam jeszcze jedną drobną 

uwagę. Tutaj fajnie jest uzasadnienie każdej osoby, czy instytucji, ale brak mi jednego zdania  

kto wnioskował o nadanie, bo wniosek Kapituła zaopiniowała i jest pozytywnie, tylko brak mi jednego 

zdania, kto wnioskował o to i bym proponował na przyszłość żeby ta informacja też się znalazła. To jest 

dosłownie jedno, czy dwa zdania, kto wnioskował o nadanie. Dziękuję. Wnioskuję, żeby na przyszłość 

było to. W każdym uzasadnieniu jest, że się tylko nadaje. Kto wystąpił z wnioskiem? 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Czesław Fiedorowicz: Przyjmujemy uwagę. 

Zostanie to zmienione.  

 

Punkt 43. 

Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie powołania komisji stałych i Komisji 

Rewizyjnej – druk nr 248/16. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Czesław Fiedorowicz: Tu będzie za chwilę 

autopoprawka, ale zmiany są związane z tym, że Pan Radny Maciuszonek złożył rezygnację  

z członkostwa w Komisji Budżetu i Finansów. Niektórzy Radni też zmienili swoją przynależność 

klubową, ale tutaj Pan Przewodniczący Marcinkiewicz zgłasza autopoprawkę.  

 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 204 do protokołu. 

 

Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Mirosław Marcinkiewicz: Szanowni 

Państwo, Pan Radny Maciuszonek, bo to jego dotyczy, zgłosił rezygnację z członkostwa w Komisji 

Budżetu i Finansów i jednocześnie wolę przystąpienia do Komisji Rolnictwa. I proszę uprzejmie, to jest 

ta zmiana, to wypadło. I tylko tyle.  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Czesław Fiedorowicz: Tak jest. Szanowni 

Państwo, czyli jest jasność pełna, tak? Szanowni Państwo, zatem po tej uwadze proszę  

o przegłosowanie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie powołania komisji stałych i Komisji 

Rewizyjnej – druk nr 248/16. Kto z Państwa Radnych jest za podjęciem uchwały, proszę podnieść rękę, 

nacisnąć przycisk zielony. Jeśli ktoś jest przeciw, proszę podnieść rękę, nacisnąć przycisk czerwony. 

Jeśli ktoś się wstrzymał, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk niebieski. Zmian jeszcze możemy 

trochę mieć, ale to w późniejszym czasie.  
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Uchwała została podjęta przy 21 głosach za, 0 głosach przeciw i 0 głosach wstrzymujących się. 

Wynik głosowania stanowi załącznik nr 205 do protokołu. 

 

Uchwała Nr XX/247/16 Sejmiku Województwa Lubuskiego z dnia 16 maja 2016 r. zmieniająca uchwałę 

w sprawie powołania komisji stałych i Komisji Rewizyjnej stanowi załącznik nr 206 do protokołu. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Czesław Fiedorowicz: Tutaj na wniosek Pani 

Marszałek punkt 44 dotyczący uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie powołania komisji doraźnej 

został wycofany z dzisiejszych obrad. Zatem przechodzimy do punktu 45.  

 

Punkt 45. 

Przyjęcie protokołu z XIX sesji Sejmiku Województwa Lubuskiego.  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Czesław Fiedorowicz: Przypominam,  

że protokół był dostępny na serwerze. Państwo mogli zgłosić swoje… 

 

Radny Województwa Lubuskiego Łukasz Mejza: Przepraszam, a kto wycofał ten punkt? 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Czesław Fiedorowicz: Zarząd. Punkt 45. 

Przyjęcie protokołu z XIX sesji. Głosowaliśmy komisji stałych już. Tak. Komisji stałych głosowaliśmy. 

Głosowaliśmy, tak? Czy do protokołu są jakieś uwagi? Jeśli nie ma, to przegłosujemy protokół z XIX 

sesji Sejmiku Województwa Lubuskiego. Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem protokołu, proszę 

podnieść rękę, nacisnąć przycisk zielony. Jeśli ktoś jest przeciw, proszę podnieść rękę, nacisnąć 

przycisk czerwony. Jeśli ktoś się wstrzymał, proszę podnieść rękę, nacisnąć przycisk niebieski. 

W głosowaniu wzięło udział 21 radnych. Za było 21. Nikt nie był przeciw. Nikt się nie wstrzymał. 

Stwierdzam, że protokół został przyjęty. 

Wynik głosowania stanowi załącznik nr 207 do protokołu. 
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Punkt 46. 

Sprawy różne.  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Czesław Fiedorowicz: W punkcie 46, zgodnie 

z zapowiedzią Pana Przewodniczącego Marcinkiewicza, miał nastąpić powrót do stanowiska w sprawie 

miedzi, bo jesteśmy w punkcie 46 i w pierwszej kolejności oddaję głos Panu Marcinkiewiczowi. 

 

Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Mirosław Marcinkiewicz: Szanowni 

Państwo, przypominam raz jeszcze. Przyjęliśmy dokładnie rok temu stanowisko w sprawie eksploatacji 

złóż miedzi i srebra. Nic się nie zmieniło merytorycznego w tych sprawach w związku z powyższym - 

takie jest stanowisko Klubu Platformy Obywatelskiej - stanowisko, które zostało dzisiaj przedstawione 

jako propozycja przyjęcia nowego, kolejnego stanowiska, odrzucamy to. Uważamy, że jest to zupełnie 

niepotrzebne, tym bardziej, iż to stanowisko merytorycznie przedstawione tutaj przez projektodawcę 

zwraca uwagę, że Sejmik Województwa Lubuskiego zwraca jednocześnie uwagę na konieczność 

rozstrzygnięcia sprawy spornych koncesji z poszanowaniem interesu obu stron. Zobowiązuje Zarząd 

Województwa, który nic w tej sprawie nie może zrobić, do koordynacji działań zmierzających do 

wyegzekwowania podjętych działań i tak dalej. Uważamy, że jest to stanowisko całkowicie na wyrost i 

podtrzymujemy zresztą stanowisko, które już przyjęliśmy. Dziękuję.  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Czesław Fiedorowicz: Pan Przewodniczący 

Mejza. 

 

Radny Województwa Lubuskiego Łukasz Mejza: Szanowny Panie Przewodniczący, tak jak 

powiedziałem w tym pierwszym wejściu dotyczącym tego stanowiska, przyjęliśmy w poprzedniej 

kadencji stanowisko. Po roku je powtórzyliśmy, więc nie ma przeciwwskazań, abyśmy podjęli 

stanowisko również i w tym roku, zwłaszcza, że zmieniła się władza na poziomie centralnym. Ponadto 

jestem po rozmowach z przedstawicielami inwestora, jestem po rozmowach również  

z przedstawicielami ministerstwa. Jedna, jak i druga strona wskazała, że korzystnie dla tej sprawy 

byłoby, gdybyśmy przyjęli stanowisko bezpośrednio przed wizytą Premiera Morawieckiego. Jest  

to niezwykle ważna sprawa dla regionu, wręcz powiedziałbym kluczowa. Także apeluję do wszystkich 

radnych o poparcie i przyjęcie tego stanowiska.  

 

Projekt Stanowiska stanowi załącznik nr 208 do protokołu. 
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Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Czesław Fiedorowicz: Pan Radny Grabarek.  

 

Radny Województwa Lubuskiego Grzegorz Grabarek: Ja w innej sprawie. Po tym stanowisku. 

  

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Czesław Fiedorowicz: Skończmy sprawę 

stanowiska.   

 

Radny Województwa Lubuskiego Grzegorz Grabarek: W sprawie stanowiska nie.  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Czesław Fiedorowicz: Pan Radny Fedko. 

 

Radny Województwa Lubuskiego Edward Jan Fedko: No rzeczywiście ten zapis dotyczący 

zobowiązania Zarządu jest niefortunny. Wobec powyższego można go złagodzić i zwrócić  

się z wnioskiem do Zarządu o objęcie działań koordynacyjnych.  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Czesław Fiedorowicz: Sebastian 

Ciemnoczołowski. 

 

Radny Województwa Lubuskiego Sebastian Sylwester Ciemnoczołowski: Ja mam prośbę 

dosłownie o dwie minuty przerwy w tej sprawie. Chcielibyśmy poprosić Klub Platformy, PSL i SLD 

żebyśmy się spotkali i krótko w tej sprawie porozmawiali.  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Czesław Fiedorowicz: Dobrze. Przyjmuję  

po prostu, żebyśmy… Zapraszam bardzo szybko, w sposób taki zdyscyplinowany, na krótkie spotkanie 

w tej sprawie.  

 

przerwa  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Czesław Fiedorowicz: Szanowni Państwo 

Radni, składamy taką propozycję, żeby to stanowisko wprowadzić do porządku najbliższej sesji Sejmiku 

zapraszając przedstawiciela rządu odpowiedzialnego za kwestię dotyczącą kopalin, żeby podejmowanie 

stanowiska odbywało się przy udziale i informacji rządu w tej kwestii. Przypominam, że pierwsza debata 

odbyła się na sali Sejmiku, sam ją inspirowałem. Niestety, nie było żadnego przedstawiciela rządu  
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na tamtej debacie. I to był mankament. Także jest taka propozycja, żeby wprowadzić to do porządku 

najbliższej sesji Sejmiku. Mamy propozycję, zapraszając przedstawicieli rządu do tej debaty. Pan Radny 

Mejza. 

 

Radny Województwa Lubuskiego Łukasz Mejza: Szanowny Panie Przewodniczący, oczywiście  

nie byłoby żadnego problemu, tylko że wizyta Premiera Morawickiego w regionie lubuskim będzie 

odbywała się jeszcze w maju. Niestety do tego czasu nie będziemy mieli sesji Sejmiku. Także, jeżeli 

chcemy mieć silną legitymację w postaci stanowiska Sejmiku Województwa Lubuskiego i wręczyć  

tę legitymację Premierowi Morawickiemu to musimy przyjąć to na dzisiejszej sesji. Także apelowałbym 

do wszystkich radnych, aby jednak gospodarka była ważniejsza niż kwestie polityczne.   

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Czesław Fiedorowicz: To znaczy, Panie 

Przewodniczący, ja mogę skierować tamto stanowisko, które przyjęliśmy nawet z takim zastrzeżeniem, 

bo wiem o tym, że nie dostaliśmy żadnej odpowiedzi od poprzedniego rządu, nawet z taką uwagą,  

że teraz jest czas na to, żeby Pan Morawiecki odniósł się do tej propozycji. Natomiast proponuję jednak, 

bo szanujmy ten czas w sensie merytorycznej debaty, żeby ją odbyć przy udziale przedstawiciela rządu. 

Sprawa dla nas ma kluczowe, priorytetowe znaczenie.  

 

Radny Województwa Lubuskiego Łukasz Mejza: Panie Przewodniczący, ja dla czystości sumienia 

swojego i myślę wszystkich nas, również po to, żeby za parę lat móc sobie spokojnie spojrzeć w lustro. 

Jednak chciałbym wprowadzić ten wniosek do porządku obrad. Także chciałbym głosować.  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Czesław Fiedorowicz: Pan Przewodniczący 

Marcinkiewicz.  

 

Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Mirosław Marcinkiewicz: Ja mam 

przemyślenie następujące: całkowicie podpisuję się pod stwierdzeniami, które zawarte są w stanowisku 

dotąd podjętym przez Sejmik. Pod każdą jedną rzeczą. Jeżeli Kolega Przewodniczący chce koniecznie 

wnieść swoje stanowisko i miałbym głosować „przeciw”, to zagłosuję. Tylko nie będzie to stanowisko 

przeciwko miedzi i rozwoju tego przemysłu w województwie lubuskim, tylko przeciwko treści stanowiska, 

które przygotował kolega na dzisiejszą sesję. Jeżeli o to chodzi, to bardzo proszę, ale chyba nie w ten 

sposób powinniśmy procedować. Propozycja, by na kolejnej sesji odbyć merytoryczną rozmowę, 

wcześniej, by komisja gospodarki podsumowała jaki jest stan w tej sprawie również toczących się 
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postępowań sądowych, o których możemy się tylko dowiedzieć, jaki jest ich stan, wydaje się mnie 

osobiście całkowicie optymalnym rozwiązaniem.  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Czesław Fiedorowicz: Pani Marszałek Polak, 

potem Pan Radny Mejza. Tylko skąd ma Pan taką wiadomość, że Pan Premier Morawiecki przyjeżdża 

do Województwa Lubuskiego, i którego dnia?  

 

Radny Województwa Lubuskiego Łukasz Mejza: Bo sam to spotkanie umawiałem.  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Czesław Fiedorowicz: Pani Marszałek. 

Dobrze. Pani Marszałek Polak, przepraszam.  

 

Marszałek Województwa Lubuskiego Elżbieta Anna Polak:  Proszę Państwa. Ja jednak również,  

w imieniu własnym i Zarządu, proponuję przesunięcie tego tematu na obrady sesji 20 czerwca, 

skierowanie stanowiska pod obrady komisji. Nie możemy podjąć takiego stanowiska, w którym 

przyjmujemy... Proszę bardzo o uwagę… 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Czesław Fiedorowicz: Proszę o uwagę. 

Proszę nie przeszkadzać.  

 

Marszałek Województwa Lubuskiego Elżbieta Anna Polak: …ponieważ to stanowisko nas 

kompromituje. Nie możemy deklarować gotowości dalszego wspierania tego przedsięwzięcia  

w działaniach zmierzających do wydania przez Ministra Środowiska. Przepraszam, w jaki sposób? 

Będziemy presję na ministra wywierać? Jak Pan Mejza chce to robić?  

 

Radny Województwa Lubuskiego Łukasz Mejza: Możemy przyjąć to stanowisko bez akurat tego 

stwierdzenia, które Pani Marszałek przyjęła, jeżeli to jest problem.  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Czesław Fiedorowicz: Dobrze. Proszę  

o wnioski. Pan Przewodniczący. 

 

Radny Województwa Lubuskiego Sebastian Sylwester Ciemnoczołowski: Krótko. Z tego wynika, 

że po pierwsze stanowisko nie jest przygotowane, bo co chwilę tu Pan Radny Fedko zauważył, że coś 



117 

 

jest nie tak, Pan Radny Mejza stwierdził, że coś tu trzeba wycofać. Poza tym, to jakaś nieoficjalna chyba 

informacja o przyjeździe Pana Premiera, bo ja też mogę powiedzieć, że go zaprosiłem w czerwcu. No to 

przygotujmy to na czerwiec, bo ja go zaprosiłem i on przyjedzie. Także bądźmy poważni,  

nie ośmieszajmy tutaj Sejmiku. Mamy stanowisko. Wszyscy są za tym, żeby miedź w lubuskim była 

wydobywana, ale bądźmy poważni.  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Czesław Fiedorowicz: Dobrze. Proszę 

Państwa, ja najpierw stawiam swój wniosek o to, żeby punkt ten wprowadzić do porządku obrad  

20 czerwca. Kto z Państwa Radnych jest za tym, żeby wprowadzić punkt dotyczący eksploatacji złóż 

miedzi przy udziale reprezentanta rządu w dniu 20 czerwca, proszę podnieść rękę do góry i nacisnąć 

przycisk.  

 

Radna Województwa Lubuskiego Anna Synowiec: Źle jest chyba postawiony wniosek Panie 

Przewodniczący. My się takiemu wnioskowi sprzeciwiamy, bo my nie chcemy wprowadzić do punktu 

podjęcia przez Sejmik stanowiska, tylko chcielibyśmy, żeby temat został. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Czesław Fiedorowicz: Temat. Ja nie mówiłem 

stanowiska. Tematu. 

 

Radna Województwa Lubuskiego Anna Synowiec: Ale tak zrozumieliśmy tutaj.  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Czesław Fiedorowicz: Przepraszam. Jeszcze 

raz precyzuję. Wnioskuję o to, by temat dotyczący eksploatacji złóż miedzi i srebra został wprowadzony 

do porządku obrad 20 czerwca, po zaproszeniu reprezentanta rządu. Czyli zapraszamy przedstawiciela 

rządu, który przedstawi propozycję rządu, my odbędziemy debatę. Jeśli będzie potrzebne podjęcie 

stosownego stanowiska, podejmiemy takie stanowisko dopiero. Na dzisiaj takiej propozycji nie mamy. 

Jest jedna propozycja Pana Radnego Mejzy. Kto z Państwa jest za, proszę podnieść, nacisnąć przycisk 

zielony. Kto jest przeciw, proszę podnieść rękę, nacisnąć przycisk czerwony. Jeśli ktoś się wstrzymał, 

proszę podnieść rękę, nacisnąć przycisk niebieski. Przy okazji tylko powiem, że ja wiem o tym,  

że Pan Premier Gowin przyjeżdża 24 maja, choć ja go nie zapraszałem, ale wiem, że też przyjeżdża 

Pan Premier Gowin 24 maja.  

Oddano 22 głosy. Za było 20, nikt nie był przeciw, nikt się nie wstrzymał. 
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Wynik głosowania stanowi załącznik nr 209 do protokołu (za głosowało 20 Radnych, 1 przeciw i 1 

wstrzymał się od głosu). 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Czesław Fiedorowicz: Także wracamy do tego 

punktu w dniu 20 czerwca. Pani Radna Gośniowska – Kola. 

 

Radna Województwa Lubuskiego Małgorzata Gośniowska-Kola: W sprawach różnych, tak? 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Czesław Fiedorowicz: Tak. 

 

Radna Województwa Lubuskiego Małgorzata Barbara Gośniowska-Kola: Ja bardzo proszę takie 

informacje przekazywać w poważnym tonie, bo wszyscy radni chcemy się zainteresować spotkaniami 

czy z Panem Ministrem Gowinem, czy z Panem Wicepremierem Morawieckim. Nie rozumiem tych 

uśmiechów. To jest po pierwsze.  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Czesław Fiedorowicz: Oczywiście. 

Przepraszam. 

 

Radna Województwa Lubuskiego Małgorzata Barbara Gośniowska-Kola: drugie moje pytanie jest 

takie: kiedy otrzymamy plan pracy komisji doraźnej do spraw młodzieży? Dziękuję bardzo.   

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Czesław Fiedorowicz: Dziękuję bardzo. 

Bardzo bym prosił Panią Przewodniczącą, by w jakiejś formie przedstawić. 

 

Przewodnicząca Komisji doraźnej ds. Młodzieży i Spraw Obywatelskich Anna Synowiec: Trwają 

przygotowania i przed sesją czerwcową na pewno będzie wyznaczone, w ustawowym i statutowym 

terminie, posiedzenie komisji z przygotowanym projektem i scenariuszem. Na początku będziemy 

diagnozować i zakreślać działania na kolejne miesiące. Dziękuję. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Czesław Fiedorowicz: Dziękuję bardzo. 

Przepraszam Państwa tutaj rzeczywiście za moją niestosowność. Ja po prostu wiem o tym, w którym 

hotelu będzie mieszkał Pan Premier Gowin i stąd się dowiedziałem, ale nie wiem nic kiedy będzie 
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spotkanie i z kim będzie spotkanie, tylko wiem, że będzie mieszkał i w którym hotelu. Ale w sprawie 

tego planu rozumiem, że będzie dostarczony Państwu. 

 

Przewodnicząca Komisji doraźnej ds. Młodzieży i Spraw Obywatelskich Anna Synowiec: Przede 

wszystkim jeszcze, Panie Przewodniczący i Szanowni Radni, chciałam powiedzieć, że jakby 

ukonstytuowanie się komisji to jest jedna rzecz. Natomiast proszę zwrócić uwagę, że musi być 

oddelegowany pracownik Biura Sejmiku. Ja przepraszam bardzo, ale jako przewodnicząca oczywiście 

jestem w stanie zarządzać, natomiast każda komisja ma pracownika Biura Sejmiku, który obsługuje 

taką komisję. W związku z tym, właśnie organizacyjnie musimy to dobrze przygotować i czas wakacji 

nie będzie czasem dla mnie leniwym, że tak to określę, tylko planujemy konkretne działania, które będą 

rozpoczęte od września. Natomiast na pewno deklaruję, że komisja się spotka przed sesją na pewno. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Czesław Fiedorowicz: Dziękuję Państwu.  

30 maja o godzinie 11:00 w Sali Kolumnowej Sejmiku Województwa Lubuskiego odbędzie się Sejmik 

Dziecięcy. Zapraszam już dzisiaj ogólnie Państwa Radnych. O szczegółach będziemy rozmawiali ze 

wszystkimi klubami. Chcę poinformować Państwa, że 20 czerwca o godzinie 11:00 w Sali Kolumnowej 

Sejmiku Województwa Lubuskiego odbędzie się zwyczajna sesja Sejmiku Województwa Lubuskiego,  

że 25. w Parku Mużakowskim odbywa się Święto Województwa Lubuskiego. Wszyscy Państwo 

jesteście zaproszeni. Szczegółowe informacje na ten temat będą przekazane przez Biuro Sejmiku.  

Czy ktoś z Państwa Radnych chciałby jeszcze zabrać głos? Pani Radna Polak. 

 

Marszałek Województwa Lubuskiego Elżbieta Anna Polak: Bardzo dziękuję. Tylko uzupełnię 

informację. W związku z uroczystą sesją 25 czerwca w Parku Mużakowskim będziemy również 

uczestniczyć w wielu wydarzeniach, imprezach, nie tylko w sesji nadzwyczajnej i stąd bardzo proszę,  

w takim naprawdę krótkim terminie, o zadeklarowanie potrzeby noclegu, bo może być później z tym 

problem. Także może nawet do końca tego tygodnia żebyśmy już taka informację w Biurze Sejmiku 

otrzymali, bo jest taka możliwość, ale musimy bardzo szybko zarezerwować te noclegi.  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Czesław Fiedorowicz: Pan Radny Grabarek.   

 

Radny Województwa Lubuskiego Grzegorz Grabarek: Pani Marszałek, Szanowni Radni, wczoraj 

miałem przyjemność jechać naszymi kolejami z Poznania do Zbąszynka. Bardzo mnie to ucieszyło,  

że była cała obsada i wręcz był pełen nasz skład., ale to co zauważyłem: problemem są rowery. Jest 
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przedział dla rowerów i tam, przy takim nasileniu, no nie nasileniu – po prostu na tej dużej obsadzie 

podróżny, który miał rower zablokował 5 siedzeń i wtedy wychodzi dyskusja co, gdzie, jak. Czy by nie 

trzeba było pomyśleć, jakiś pomysł wymyśleć, żeby albo nie wpuszczać do tego przedziału osób, tylko 

same rowery, jeżeli oni też płacą za bilet i za rower, mogli też swobodnie tam podróżować. Tak samo 

jak i podróżni, że jeżeli ten pan zablokował 5 siedzeń bocznych, które się otwierają, to później była taka 

pyskówka. To taka sugestia jest, żeby popracować nad tym, jak to rozwiązać. Dziękuję.  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Czesław Fiedorowicz: Dobrze. Poszukajmy 

kompromisowego rozwiązania. Pani Radna Chinalska, Pani Radna Kucharska. Czy jeszcze ktoś?  

To dwa ostatnie głosy.  

 

Radna Województwa Lubuskiego Anna Chinalska: Wysoki Sejmiku. Ja tu chciałam się zapytać 

jeszcze odnośnie sprawozdania Pani Marszałek: budowa ostatniej mili z Cyfrowej Polski, bo tam padły 

różne powiaty, nazwy powiatów, gdzie będzie wykonywana ta ostatnia mila, ale nie ma tam powiatu 

krośnieńskiego, a wiem, że jest tam dużo białych plam, bo jest teren rozległy i chciałam się dowiedzieć, 

czy będzie realizowana w powiecie krośnieńskim także ta „ostatnia mila” z Cyfrowej Polski.  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Czesław Fiedorowicz: Bardzo proszę  

na następną sesję Sejmiku informację szczegółową.  

 

Radna Województwa Lubuskiego Anna Chinalska: Tak. I jeszcze jedno. Bo o tym transporcie  

to bardzo dobrze, że on uległ zmianie ten plan jaki będzie od stycznia 2017, ale z różnych komisji  

i spotkań, jakie mamy w naszych powiatach no to niestety wielkim problemem jest transport już tam taki 

powiatowy. Po prostu lawinowo są likwidowane linie PKS już po godzinie 14.00, 15.00 jeszcze jak 

szkoły jakieś jeżdżą, a później nie ma. Jest pustka. Młodzież ucieka, na przykład ze szkół z Krosna 

Odrzańskiego jak nie może dojechać, ucieka do Zielonej Góry. Dla Zielonej Góry na pewno jest to plus, 

bo subwencja idzie za uczniem szkoły ponadgimnazjalnej, ale niestety dla Krosna to jest in minus  

bo z takiej gminy Bytnica nie ma autobusu już powiedzmy sobie z Krosna do Bytnicy po godzinie 13.30. 

Czyli tu jest problem taki nasz wspólny. Ale to nie na ten moment, tylko chciałbym powiedzieć,  

że w Polsce powiatowej jest dużo więcej problemów. Dziękuję bardzo. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Czesław Fiedorowicz: Pani Radna Kucharska. 

 




